
Zgodnie z Zawiadomieniem Przewodniczącego Rady Gminy w Klimontowie XIII 
Sesja Rady Gminy odbędzie się w dniu 27 stycznia 2012 roku (piątek) w Gimnazjum 
w Klimontowie. Obrady rozpoczną się o godz. 12.15.
 

Protokół Nr XIII/12
Rady Gminy w Klimontowie

odbytej w dniu 27 stycznia 2012 roku
 
Sesja odbyła się w Gimnazjum w Klimontowie.
Sesja trwała od godz.12.15 do godz. 16.30
Obradom sesji przewodniczył pan radny Jan Rębacz - Przewodniczący Rady Gminy. 
W sesji uczestniczyli radni, pan Ryszard Bień - Wójt Gminy, pan Adam Przybylski - 
Zastępca Wójta,  pani  Anna  Sobolewska  -  Skarbnik  Gminy,  pan  Piotr  Lipiński  - 
Sekretarz Gminy  kierownicy jednostek organizacyjnych, sołtysi, mieszkańcy gminy 
– jak lista obecności stanowiąca załącznik do niniejszego protokołu.
Na  sesji  podjęto  uchwały  Nr  XIII/105/12,  Nr  XIII/106/12,  Nr  XIII/107/12,  Nr 
XIII/108/12, Nr XIII/109/12, Nr XIII/110/12, Nr XIII/111/12, Nr XIII/112/12 i Nr 
XIII/113/12.  Uchwały  podjęto  w  głosowaniu  jawnym w  trybie  art.  14  ustawy  o 
samorządzie gminnym.
Protokołował – Sekretarz Gminy Piotr Lipiński.
 

Do punktu 1 i 2 porządku obrad sesji
Pan  radny  Rębacz,  prowadzący  obrady  sesji,  -  Dzień  dobry  Państwu.  Witam 
serdecznie Państwa i otwieram XIII sesję Rady Gminy w Klimontowie. Serdecznie 
witam Radę Gminy, witam pana Wójta, Jego Zastępcę, witam panią Skarbnik,witam 
pana  Sekretarza  witam  Państwa  sołtysów,  witam  kierowników  jednostek 
organizacyjnych  gminy,  Dyrektorów  szkół,  witam  radnych  powiatowych,  witam 
publiczność.  Szanowni Państwo zgodnie z listą  obecności jest nas 14 radnych  na 
sesji  czyli  uchwały  podejmowane  na  tej  Sesji  będą  prawomocne  i  przedstawię 
Państwu projekt porządku obrad dzisiejszej sesji.
Pan Przewodniczący Rady Gminy  Rębacz odczytał proponowany porządek obrad.

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcia porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym.
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Uchwalenie budżetu gminy na 2012 r. 

a. Przedstawienie projektu budżetu przez Wójta Gminy, 
b. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu, 
c. Przedstawienie opinii Komisji Budżetu, Finansów o Majątku Gminy o 
    projekcie budżetu, 
d. Dyskusja, 
e. Głosowanie. 
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       7.Sytuacja oświaty w gminie 
a. Podjęcie uchwały intencyjnej w sprawie likwidacji Filii Szkoły Podstawowej 
 w Ossolinie, 
b. Podjęcie uchwały intencyjnej w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w 
   Nawodzicach. 

        8. Przyjęcie planów pracy stałych Komisji Rady na 2012 r. 
        9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany ekwiwalentu dla strażaków. 
       10. Wyrażenie zgody na przedłużenie umowy dzierżawy nieruchomości. 
       11. Zatwierdzenie kalkulacji na wywóz nieczystości płynnych. 
       12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia dotacji przedmiotowych dla 

samorządowego zakładu budżetowego. 
       13. Wnioski, zapytania, informacje.
       14. Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
       15. Zakończenie sesji. 
Szanowni Państwo będą drobne zmiany w projekcie porządku, dlatego, że punktu 10 
nie będzie „Wyrażenie zgody na przedłużenie umowy dzierżawy nieruchomości” ona 
nie  będzie  potrzebna  jak  uzgodniono  Prosiłbym  Państwa  aby  w  to  miejsce 
wprowadzić Plan odnowy miejscowości Borek, który się później ukazał za czym ja   
podpisywałem plan  sesji  byłby  to  ostatni  Plan  odnowy  miejscowości  byśmy to 
przyjęli dzisiaj tobyśmy mieli komplet. Kto z Państwa jest jest za wprowadzeniem 
tego punktu proszę bardzo 13 Radnych - głosowało za wprowadzaniem punktu do 
projektu  1 się wstrzymał. Punkt został wprowadzony. Czyli w miejsce 10 mamy Plan 
Odnowy. Szanowni Państwo jeszcze jedna prośba po punkcie piątym wprowadzimy 
Uchwałę Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-2023 Pani Skarbnik nam 
podała tę prognozę  po 5 punkcie czyli przed uchwaleniem budżetu gminy - kto z 
państwa jest  za wprowadzeniem do porządku obrad? Za wprowadzeniem zmiany 
głosowało 14 radnych. Punkt został wprowadzony.  Szanowni Państwo zapytam kto 
jest za proponowanym porządkiem po wprowadzeniu tych zmian czyli nad całością? 
Proszę bardzo.  Głosowało 14 porządek został przyjęty jednogłośnie. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcia porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Podjęcie Uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-2023
7. Uchwalenie budżetu gminy na 2012 r. 

a. Przedstawienie projektu budżetu przez Wójta Gminy, 
b. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu, 
c. Przedstawienie opinii Komisji Budżetu, Finansów o Majątku Gminy o 
projekcie budżetu, 
d. Dyskusja, 
e. Głosowanie. 

      8. Sytuacja oświaty w gminie 
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a. Podjęcie uchwały intencyjnej w sprawie likwidacji Filii Szkoły Podstawowej 
w Ossolinie. 
b.  Podjęcie uchwały intencyjnej w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w 
Nawodzicach. 

      9. Przyjęcie planów pracy stałych Komisji Rady na 2012 r.
     10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany ekwiwalentu dla strażaków.
     11. Przyjęcie Planu Odnowy Miejscowości Borek.
     12. Zatwierdzenie kalkulacji na wywóz nieczystości płynnych. 
     13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia dotacji przedmiotowych dla  

samorządowego zakładu budżetowego. 
     14. Wnioski, zapytania, informacje.
     15. Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
     16. Zakończenie sesji. 
Przechodzimy zatem Państwo do realizacji porządku obrad, bo porządek sesji  jest 
bogaty. 
Przechodzimy do punktu 3  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Do punktu  3 porządku obrad
Pan Przewodniczący  Rębacz - Czy Państwo macie jakieś uwagi do protokołu  kto z 
Państwa jest za przyjęciem protokołu z poprzednie sesji proszę bardzo - 14 dziękuję 
bardzo, czyli protokół został przyjęty .
Przechodzimy zatem do punktu 4 -  porządku obrad - Sprawozdanie Wójta Gminy z 
działalności w okresie między sesyjnym, proszę Panie Wójcie. 

Do punktu 4 porządku obrad
Pan  Wójt  Ryszard  Bień  - Panie  Przewodniczący,  Szanowna  Rado,  Szanowni 
Państwo pozwolę sobie na siedząco, będzie lepiej czytać.
Pan Przewodniczący - proszę bardzo.
Pan Wójt Ryszard Bień - szybciutko ten miesiąc dwa miesiące leci dopiero był 1 
grudzień  już  mamy  prawie  że  ostatni  dzień  miesiąca  stycznia.  Proszę  państwa 
wczoraj byliśmy z Panią Skarbnik Gminy podpisaliśmy aneks do umowy, chodzi o 
bieżnie na stadionie  LKS Klimontowianka w związku z tym, że w tamtym roku 
dwukrotnie podchodziliśmy do przetargu nie udało się, dlatego, że troszeczkę zbyt 
wysokie było euro i to 3tys zł przyjęte w przetargu sprawiło, że taka kwota  była 
również  za duża odnośnie do tych pieniążków które mieliśmy zagwarantowane w 
związku  z  tym napisaliśmy pismo o przedłużenie terminu  wczoraj  podpisaliśmy 
aneks i ta umowa została przedłużona do 31 lipca 2012. Bardzo prosiłbym Szanowną 
Radę żebyśmy nie jeździli na darmo bo to kosztuje wszystkie te projekty i sprawy z 
tym związane. Myślę, że taka bieżnia która by tu powstała  jest to tylko część nie stać 
nas na więcej, a myślę że będzie ona przydatna przede wszystkim  dla dzieciaków 
naszej  gminy o  co  serdecznie  proszę.  Chciałem Proszę  Państwa zakomunikować 
jeżeli chodzi o przejazd  samochodów o którym mówiliśmy na przedostatniej sesji 
mam na dzień dzisiejszy pisma Starostwa Powiatowego, które prosi  Pana Andrzeja 
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Kruzela - Starostę Powiatu  staszowskiego w związku z tym, że droga powiatowa 
zaczyna się od Bogorii.  W związku z tym musieliby postawić znaki w miejscowości 
Bogoria wcześniej  1,5 km jeszcze przed skrętem w drogę, która leci  z Bogorii na 
Klimontów,  żeby  potem  nie  było  niespodzianek,  że  będzie  postawiony  znak  o 
dopuszczonej masie całkowitej do 12t w związku z tym myślę, że ta sytuacja się dalej 
rozwija zobaczymy jak do tego ustosunkuje się Pan Starosta Powiatu staszowskiego, 
sandomierskiego no i  oczywiście  Dyrekcja  Dróg  Wojewódzkich,  bo jak  Państwo 
wiedzą,  że od 9 do Górek Klimontowskich i skrzyżowania do Nowej Wsi  to jest 
droga wojewódzka no i oczywiście tylko super i silny i co dalej będzie zobaczymy 
jaka  będzie  sytuacja,  ale  myślę  żeby wziąć  to  pod  uwagę,  że  coraz  gorzej  jest 
naszym mieszkańcom  nawet i przejść przez ulicę,  samochodów jest bardzo dużo, 
myślę proszę państwa, że będziemy ten temat drążyć żeby nie było jakichś potem 
protestów.  Ten  temat  jest  w  dalszym ciągu prowadzony  mamy pisma,  na  dzień 
dzisiejszy przyszły do nas pisma na pocztę 23  stycznia nie tak dawno, będziemy 
informować  społeczeństwo o tych sprawach.  W trakcie  zapytań  wyjdą  na pewno 
jakieś  sprawy, które nas wszystkich będą tutaj dotyczyć Proszę Państwa jeżeli chodzi 
o  monitoring  mamy  już  złożone  oferty.  Bo  musimy  zapytać  jaka  będzie  kwota  
prosiliśmy  firmę,  która  dała  najniższą  cenę  oczywiście  to  jest  oferta,  a  potem 
możemy  negocjować.  Ale  mamy  problem,  jak  Państwo  wiedzą  dochodzi  do 
zniszczeń  nie  tylko  na  stadionie,  ale  i  w miejscach  ogólnodostępnych.  Firma ta 
zobowiązała  się  -  można  powiedzieć  po  cenach  zakupu,  zrobić  monitoring  na 
stadionie gdzie dochodzi do różnych sytuacji. Myślę, że warto z tego korzystać, bo 
wydaliśmy jak państwo wiedza ogromne  pieniądze i wydamy w dalszym ciągu. I 
jeżeli mogę jeszcze na ten temat  dwa słowa, czytałem pismo Posterunku Policji w 
Klimontowie, że dochodzi do różnych sytuacji  jeżeli chodzi o Szkołę Podstawową i 
tam również musimy to zrobić dlatego też gorąca prośba  aby te poczynania, które do 
tej pory dokonaliśmy, żeby Państwo Szanowna Rado wzięli pod uwagę, abyśmy w 
końcu  zamknęli  ten  temat  bo  po  wydawać  nam  pieniądze  żeby  wszystko  nam 
niszczyli, a wiemy że złodziej czy chuligan czekał na pewno na to wszystko  nie 
będzie. Proszę  Państwa myślę,  że Pan Adam parę  słów tu powie jeżeli  chodzi  o 
drogę wojewódzką.
Zastępca Wójta Adam Przybylski  - Panie Przewodniczący, szanowna Rado. Poza 
tym  co  tutaj  już  nadmienił  wójt  Ryszard  Bień,  w  okresie  między  sesjami 
dokonaliśmy odbioru części budowlanej Gminnego Ośrodka kultury i rozliczyliśmy 
się  w  tej  część  z  Panem  Jarosławem  Paczkowskim,  zostaje  nam  w  GOK 
dopracowanie wyposażenia, również w ramach RPO została już zrobiona elewacja to 
jest  zupełnie  inne  zadania,  ale  też  zostało  zrobione  i  będziemy  go  rozliczać. 
Rozliczyliśmy w tym czasie cztery małe projekty, które były traktowane jako jeden 
duży  czyli  Nowa  wieś,   Pokrzywianka,  Węgrce  i  Adamczowice.  zostały  one 
rozliczone i  rozliczenie przyjęte w poniedziałek przyjeżdża komisja,  która będzie 
weryfikować  na  miejscu  nasze  poczynania.  Prowadzimy  również  remont  starej 
Szkoły  zawodowej  tam  zostały  już  wzmocnione  mury  i  wylane  posadzki  jako 
powały  na  piętrze  i  przygotowani  są  pracownicy  do  podłączania  kanalizacji 
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wodociągu i  gazu myślę,  że jeżeli  będą  działać  tak jak do tej pory to to zadanie 
zostanie zrobione. Równocześnie wspólnie z Wójtem z Samborca i  Burmistrzem 
Koprzywnicy  wystąpiliśmy  do  Pana  Marszałka  Województwa  Świętokrzyskiego 
Pana Jarubasa i za jego pośrednictwem również Świętokrzyskiego Dyrektora Dróg 
Wojewódzkich  o  uwzględnienie  w  roku  następnym  remontu  całego  odcinka 
dotyczącego  drogi  Nr 758 czyli  drogi  wojewódzkiej  od Kujaw do Ciszycy czyli 
wszyscy trzej  Wójtowie  zobowiązali  się,  do  tego,  że wspólnie  pokryjemy części 
koszty dokumentacji, a drogi wojewódzkie, czyli Zarząd Dróg Wojewódzkich postara 
się  o  środki,  żeby  to  zadanie  zostało  zrobione.  Mamy  ku  temu  też  taką  dobrą 
inicjatywę  ze względu na to, że  w ciągu tej drogi otwierany będzie stok narciarski i 
jest  też  jeden  z  elementów rozwoju  turystyki  w województwie świętokrzyskim i 
właśnie na to liczymy. Myślę, że więcej na temat inwestycji będziemy mogli mówić 
już po zimie i na ten czas w okresie między sesjami to już wszystko co się działo 
dziękuję bardzo. 
Pan Przewodniczący - Dziękuję bardzo.

Do punktu 5 porządku obrad
Przewodniczący Rady - Pan Szeląg proszę bardzo.
Pan radny Szeląg - Szanowna Rado, Szanowna Władzo, Szanowna Publiczności, 
Szanowne Społeczeństwo, jak zwykle mamy kilka punktów chciałem tutaj podzielić 
się z Państwem i nikt mi tu nie będzie zabraniał przekazywał co i jak mam mówić… I 
w jaki sposób, w każdym razie  przedstawiam po kolei do tego rozpatrzenia tu mam 
np. do Pana... tu nie chodzi o sam fakt, że nie gramy Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy tylko czy będziemy w następnych latach, bo wiadomo, że  jak damy wszyscy 
to używamy długo, a nie jak do tej pory.
Pan Dyrektor GOK  Marcin Śledź - ja tam mogę odpowiedzieć. Szanowni Państwo 
mamy Podaruj dzieciom wakacje dwa razy w ciągu roku zbierać pieniądze od ludzi to 
jest kwestia umowna nie ma problemu w przyszłym roku jeśli  będzie decyzja, że 
robimy orkiestrę możemy ja robić.
Pan radny Szeląg -  ale  Szanowni  Państwo co to ma do rzeczy przecież  to  jest 
ogólnopolski zryw my jedni się wyłamujemy dobrze to jest pojęte czy odbierane w 
całym świecie chyba nie, prosiłbym, tego...
Pan Dyrektor GOK  Marcin Śledź - to nie ośrodki kultury robią Podaruj dzieciom, 
Orkiestrę świątecznej pomocy, ja nie widzę przeszkód  jest decyzja, żeby wprowadzić 
do planu GOK-u i robimy orkiestrę teraz mieliśmy dwie zrobić.
Pan radny Szeląg - to niech Pan Dyrektor powie kto ma robić te zbiórkę, imprezę.
Pan Dyrektor GOK  - teraz jej nie mieliśmy gdzie zrobić.
Pan radny Szeląg - acha, da się, ale że na drugi rok jest.
Pan radny Fijałkowski - w planie.
Pan Dyrektor GOK - nie jest planowana, bo plan prac już został przyjęty ale ja nie 
widzę przeszkód, żeby została zrobiona jeżeli Pan Wójt wyrazi zgodę robię. Ja nie 
mam innego wyjścia robię.
Pan radny Szeląg - a w razie czego jak Pan nie tego to niech Pan wskaże  kto ma to 
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robić.
Pan radny Szeląg - dziękuję.
Pan radny Szeląg - Druga sprawa Targowica i komunalna. Jak idę zawsze na targ to 
mi się nie wiem co robi. Uciekają pieniądze ja apeluję bez przerwy i nic się nie robi 
w tym względzie, ani komunalnej się nie reformuje, ani z targowicą się nic nie zrobi, 
ani projekty jak ja widzę i słyszę, że już projekt co był za mostem jest nie aktualny i 
się go planuje sprzedać,dlatego wracam z powrotem do targowicy i komunalnej żeby 
zwrócić  na to uwagę.  Trzeci  punkt.  Dokumenty radnego Xxxxx protokół  doszedł 
mnie i też bym chciał wiedzieć może nie tak wiedzieć tylko pokontrolne dokumenty 
żeby każdy radny dostał, nie że będą tam leżeć, no to może się ktoś wstydzi krępuje, 
po każdej kontroli rady powinien dostać dokumenty, które można było analizować, 
rzeczywiście myślę, że nie będzie to takie, żeby iść prosić się o dokumenty, bo to 
takie jest, źle może być odebrane, no nie chcemy tego żeby źle odebrane. I sprzedaż 
bazy po drogowcach. Wiadomo, że Drogowcy powiązani są z naszymi serwitutami. 
Ja tu Szanowni Państwo swoje serwituty zrzekłem się na gminę. Nic się w tym rzecz 
nie robi jak wiadomo  jest tu Pan Prezes to maje serwituty poszły się tzn. podzielili 
podzielili między sobą, a chodzi mi o to, że to jest cały kompleks. To by była piękna 
sprawa, która w gminie mogłaby coś zaprocentować, bo tam jest 4 ha serwitutów i tu 
ten właśnie plac po dawnych po bazie drogowej to jakiś inwestor może by coś się 
skusił  i  coś  zrobił.  Tak  to  nie  będziemy  mieli  już  nic  do  zaoferowania  jak  to 
sprzedamy.  Piąte  -  powstanie  komisji  do  spraw priorytetowych.  Widzimy  co  się 
dzieje wśród radnych, że się kłócimy o dróżki, dlaczego nie zrobiona u mnie, Pan 
Wójt obiecał tu potem nie zrobił tam i my chodzimy i tylko prosimy Pana Wójta, 
żeby mi zrobił to ja będę głosował albo coś tam. Jak będzie priorytet, że maja droga 
czy moja uliczka będzie na siódmym czy na ósmym miejscu ja nie chodzę do wójta 
nie proszę  się  jak  wie,  że za ileś  miesięcy czy za rok dojdzie  do mnie i  będzie 
zrobione  nie  wolno  by  był  przeskakiwać  kombinować  po  znajomości  czy  jak. 
Dziękuję i nie tylko by się tyczyło dróg ale i remonty świetlic, funduszy sołeckich, 
można by było badać zasadność budowy biblioteki czy którą też byłem nie tak do 
końca  jestem przeciwny,  budowy obwodnicy  i  tak  dalej. Takie  komisje  by  ten 
priorytet i ten priorytet by był niezmienny, nie bylibyśmy zależni od wójta Panowie 
radni nic by Wójt nam nie obiecywał bo musiał by robić, piąty punkt musiałby zrobić 
nie przeskakując go. Budżet i jego zadłużenie. Wiadomo jaki jest budżet tu do Pani 
Skarbnik. Pani Skarbnik tak oględnie to mówi z tak uśmiechem, że jakby to było 
pryszcz jak to się mówi, a wiadomo że to nie jest pryszcz i to się odbije czkawką na 
następnej Radzie, no i  owszem nas będą  chwalić  choć  Rady nie, może Wójta, że 
wybudowaliśmy rynki, GOK-i, i Orliki, no ale następna Rada jak przyjdzie to co ona 
będzie robić, będzie spłacać nasze zobowiązanie,  nas może i dobrze Trzeba by się 
było zastanowić czy to jest tak do końca wedle sumienia. Wpływ Rady na tworzenie 
budżetu. Jaki my mamy panowie radni wpływ, żadnego. My mamy budżet i możemy 
sobie ponarzekać, możemy głosować wstrzymywać się w końcu i tak przechodzi, bo 
przesunięcia następują i budżet jest realizowany tak jak jest, jaki mamy dług teraz 
ciągłość  polityki,  odpowiedzialność  za  obietnice  i  zobowiązania  to  się  liczy  do 
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klasztoru, co do  ksiądz i do sióstr np. najpierw się obiecuje czy wykazuje proszę 
inwestować,  oni  inwestują  potem  się  okazuje,  że  my  nie  mamy  pieniędzy  oni 
zaciągają  jakieś  zobowiązania no i  co wychodzimy jak to się  mówi  na talantum. 
Drugie szkoły jest to ładnie pięknie zamykamy robimy stowarzyszenia, ja tam do 
końca nie jestem też no ale trzeba rodzicom uświadomić, że tu nawet z komisji tu 
nam przyszło, że my w 2014 roku budżetu możemy nie zamknąć, że nie będziemy 
mieli  pieniędzy na  dokładki  do stowarzyszeń,  czy  rodzice  będą  zgodni  dopłacać 
jeszcze do tych dzieciaków, do remonty, bo szkoły trzeba remontować, bo my jak nie 
będziemy mieli w budżecie to nie wiem czy będziemy mieli  za co nawet z chęci 
dotować no dziękuję. Zaraz Jeszcze 10 ostatni. Każda placówka budżetowa gminy, tu 
mi chodzi, żeby co kwartał zdawała przed nami tu relację co zrobiła, jak zrobiła, 
dlaczego jakie oszczędności wprowadziła, co zreformowała, co odliczać  i  to żeby 
skutkowało na nagrody i żeby jakieś, bo my nie wiemy za co dostają nagrody kto? 
Co? i ile? Dziękuję.
Pan Przewodniczący – dziękuję, Pan Fijałkowski - proszę bardzo.
Pan radny  Fijałkowski -  Ja  odnośnie  tego  co  mówił  Pan  Wójt,  tych  odnośnie 
samochodów, które krążą ciągle i nie mogą odjechać od nas tak nas kochają. Wiem, 
że w grudniu  zostało  złożone pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich.  Pan Wójt 
powiedział,  że  są  jakieś  ustalenia  między  starostami  Starostą  sandomierskim  i 
starostą  staszowskim,  że  planują  -  planują  mówię  bo  ja  tak  przynajmniej 
zrozumiałem wstawić znaki ograniczające tonaż do 12 ton i to by było wspaniałe bo 
pozbylibyśmy  się  tych  samochodów  ciężkich  30  tonowych  czy  więcej.  Tylko 
zastanawiam się  jak  to  jest  realne  i  jeszcze  nad  jednym się  zastanawiam co  w 
odpowiedzi,  bo myślę,  że odpowiedź  jest  z  Zarządu Dróg Wojewódzkich,  co oni 
odpisali, bo Pan Wójt nie dotknął się tego pisma. Tak oględnie to powiedział, nie 
wiem dlatego żeby zatkać załóżmy mnie i Pana Kwapińskiego, żebyśmy się cieszyli, 
że już się coś dzieje, więc ja bym chciał dowiedzieć się co odpisują ci z Zarządu 
Dróg Wojewódzkich, dziękuję.
Pan Przewodniczący - kto z Państwa jeszcze?
Pan radny Kwapiński - Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Panowie Wójtowie 
szanowni  Państwo.  Ja  na  początek  pozwolę  sobie  na  taką  krótką  uwagę  bo  nie 
dosłyszałem dokąd poszły te serwituty Radnego Szeląga i dlaczego nie podoba mu 
się  uśmiech  Pani  Skarbnik  na  Komisjach,  ale  to  niech  zostanie  w  takich 
niedopowiedzeniach radnego Szeląga.
Pan radny Szeląg - bez insynuacji  Panie.
Pan radny Fijałkowski - Tak nie powiedział, że się nie podoba uśmiech - uśmiech 
jest wspaniały.
Pan  radny  Kwapiński  -  Jeżeli  obraziłem,  to  przepraszam  bardzo,  to  nie  jest 
insynuacja.  Chodzi  mi  tylko o to,  że z tego co ja się  orientuję  to  organizowanie 
WOŚP jako bardzo słusznego celu nie jest zadaniem Gminy ani nie jest zadaniem 
GOK-u. Ja bym od razu powiedział  radnemu Szelągowi w tym miejscu, że jeżeli 
chce organizować to jest pole do działania Wolontariuszy, a jeżeli zlecimy zadanie 
takie GOK-owi organizację tej imprezy to proszę, żeby od razu wskazał środki, bo 
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tak się to kręci w całej Polsce, prasa w tym roku bardzo dużo o tym pisała, że takiej 
akcji WOŚP to po prostu dużo kosztuje: obsada telewizyjna, nienagłośnienia, cuda 
wianki,  energia elektryczna,  ludzie.  Nie będę  tego wątku rozwijał  tylko twierdzę 
głośno, że nie jest to zadanie Gminy, nie upadłem na główkę Panie Radny i proszę 
takich  insynuacji  nie  czynić.  Panie  Wójcie  mam tylko  pytania  w  zakresie  drogi 
powiatowej  chciałem  wzmocnić  głos  pana  radnego  Fijałkowskiego,  otóż 
rzeczywiście potrzebujemy bardzo konkretnych odpowiedzi. Terminy, jeśli chodzi o 
tą drogę są bardzo krótkie. Ja Panu Panie Wójcie obiecuję, że z tego co słyszę głosy 
ludzi,  głosy mieszkańców tego ciągu ulic  są  takie,  że najpóźniej  w czerwcu, nie 
dogadają się władze samorządowe powiatu my tą drogę zablokujemy i to skutecznie. 
Ja  będę  sam  w  tym  aktywnie  uczestniczył,  myślę,  że  większość  radnych 
klimontowskich mi w tym pomoże i proszę ten argument używać bo my nie grozimy 
nasze domy pękają nasze mienie jest niszczone, na naszych parapetach jest centymetr 
kurzu co tydzień. Będziemy bronić swojego Panie Wójcie i proszę tego argumentu 
używać. Oczekujemy, że pojawi się znak od strony Jurkowic, rozumiem, że trzeba 
rozmawiać  ze  Starostą  Staszowskim,  ale  Pan  Radny  Fijałkowski  ma  rację  
oczekujemy konkretów. Myślę,  że na piśmie wystosujemy jakiś  wspólny wniosek 
żebyśmy  podjedli  w  tym  temacie  korespondencję.  Druga  sprawa  Panie  Wójcie 
zupełnie z innego poziomu ruszyły z tego co wiem to zostały podpisane umowy na 
remonty dwóch obiektów świetlicowych w Gminie  Klimontów dotyczy to Górek 
czyli mojego okręgu wyborczego oraz Grabiny. Rzecz dotyczy Panie Wójcie tutaj 
kosztów, nie wypowiadaliśmy się jako Rada w  zakresie zakresu tych remontów tylko 
przyjrzeliśmy się - nie jestem tylko wyrazicielem tylko swojej opinii, ale zgodnym 
chórem jak rozmawiam z wieloma radnymi wydaje się nam wspólnie, że remont tego 
budynku świetlicowego w Grabinie jest przeszacowany kosztowo. Chodzi mi o to, że 
pamiętamy wszyscy, że w innych sołectwach jeszcze brakuje środków na remont tych 
świetlic. W Górkach woda się leje do świetlicy wiejskiej. Grabina była remontowana 
bo wszyscy pamiętamy w  poprzednich kadencjach już nie będę wspominał za czyich 
czasów, bo to nie chodzi oto aby chwalić czy ganić  tylko po prostu tam już były 
włożone  środki  i  ten  budynek  wygląda  całkiem  przyzwoicie  Komisja  Budżetu 
objeżdżała te budynki i może na ten temat więcej powiedzieć. Dla kontrastu powiem 
wiem,  że przygotowujemy program i  projekt  ale  dla  kontrastu  powiem,  że dużo 
większe potrzeby są w budynku w Zakrzowie, nie jest to mój okręg wyborczy ale jest 
to mienie komunalne Gminy Klimontów, jest to świetlica i remiza strażacka i jeżeli 
tego budynku w tym roku nie podejmiemy, a nie grozi nam to za bardzo, bo ze 
środkami mamy krucho to ten budynek może ulec zniszczeniu, szczególnie dach jest 
w stanie fatalnym. Tu nie chodzi mi oto, żeby stawiać to czy tamto tylko chodzi o to 
żeby rozsądniej planować wydatki i nie przeszacowywać remontów w sumie dobrego 
budynku  bardzo potrzebnego na wsi Grabina. Tam nie trzeba bardzo dużo robić, nie 
trzeba zrywać placu bo jest utwardzony, żeby tam zrobić jakiś plac zabaw i kilka 
alejek i nad tym należy się jeszcze pochylić. Dziękuję.
Pan Przewodniczący - dziękuje, kto z Państwa jeszcze? Pan Frejlich.
Pan radny Frejlich - Ja Panie Wójcie mam kilka spraw bo temat padł na komisji 

Strona 8 z 57



budżetowej może powtórzę go jeszcze dzisiaj. Chodzi odnośnie koszy na śmieci. Tu 
rozmawialiśmy,  był  Kierownik  Gospodarki  Komunalnej  mówi,  ze to jest  bardzo 
dużo ludzi  wycofuje  umowy,  bo jeśli  jeden nie  płaci  to  czemu ma płacić  drugi. 
Trzeba by to jakoś albo zorganizować albo wypisać no coś musi być stworzone jakieś 
przedsięwzięcie, żeby do tego nie dochodziło żeby jeden płacił a pięciu nie płaciło, 
zresztą  na jakiej  te umowy wycofują  na dzisiaj  kiedy podpisali.  Druga sprawa - 
odnośnie  przewozu  materiałów,  był  Pan  Kiliański  na  Komisji  i  rozmawiałem, 
pytałem czy mają te samochody pozwolenia dalej przez Zagaje jeździć. Faktycznie 
jeżdżą, może nie z tej strony z tamtej, ale od tych dwóch czy trzech pozwoleń, które 
były wydane w lecie do dzisiejsza jest nic nie wydane a tego jest tyle nawiezione, że 
kopalnie można otworzyć następną, żeby coś z tym zrobić bo jest tam tak nasypane, 
zresztą  jechaliśmy tam z  komisją  była  Pani  Michta  widziała  co  tam jest  grane, 
zasypana  ulica,  zasypany  asfalt.  Ludzie  do  mnie  to  zgłaszają.  Trzecia  sprawa  - 
targowica, idzie się  we wtorek ludzie tak klną i  przeklinają,  że nie sposób. Płacić 
płacą woda wyżłobiła takie rowy, że tam się nie da samochodem przejechać może by 
co nawieźć, wyrównać zwiększanie, dziękuję.
Pan Przewodniczący - dziękuję Pan Lipiec proszę.
Pan radny Lipiec -  Panie,  Wójcie ja  wrócę  do interpelacji,  o której  mówił  Pan 
Radny  Kwapiński.  Faktycznie  Pan  Radny  Kwapiński  ma  rację,  bo  Komisja 
Budżetowa podczas swojej  Komisji  wyjazdowej  oglądała różne budynki,  w które 
inwestujemy i chciałbym powtórzyć zdania, które zajęła komisja budżetowa, że w 
pierwszej  kolejności  chcielibyśmy  aby  był  remontowany  budynek  w  Górkach, 
ponieważ z tego cośmy widzieli jak powtórzył tu mój przedmówca Pan Kwapiński 
jest naszym zdaniem w najgorszym stanie, później w Zakrzowie, więc zgadzam się z 
opinią Pana Radnego Kwapińskiego. A wracając teraz na własne podwórko, Panie 
Wójcie tu mieszkańcy proszą mnie z sołectwa Ułanowic i Płaczkowic, żeby zostało 
zlecone tam gdzie są pagórki, a mianowicie w Ułanowicach obok posesji państwa 
Sołtyków, a w Płaczkowicach obok posesji Państwa Kosów, przyjeżdża samochód po 
mleko,żeby Zakład Gospodarki Komunalnej przywiózł i wysypał  tam piach, gdzie są 
te pagórki bo jest ślisko A druga sprawa - prosiłbym również żeby Pan Wójt, zlecił 
ZGKiM, myślę, że Pan Kierownik odwiedzi Pokrzywiankę i przyjedzie pod posesję 
Państwa Saniawów, Państwa Irków w kierunku drogi Nr 221 gminnej. Rów, który 
płynie obok tej rzeki wylewa i cały asfalt jest zalany i droga jest nieprzejezdna i grozi 
wypadkiem, proszę o interwencję, dziękuję. 
Pan Przewodniczący - dziękuję, kto z Państwa jeszcze? Pan Szeląg.
Pan radny Szeląg - Ja chciałem zwrócić uwagę, że Panu Kwapińskiemu się pomyliły 
kompetencje, przecież ja zadałem to pytanie Panu Wójtowi, a Pan Panie Kwapiński 
siedzi Pan i słucha co Pan Wójt odpowie, dziękuję.
Pan Przewodniczący - dziękuje, kto z Państwa jeszcze ? Pan Kwapiński.
Pan radny Kwapiński  - Ja przepraszam, że jeszcze raz poprosiłem o głos, ale nie 
będę odpowiadał na niezbyt stosowne zaczepki. Tylko akurat przyszedł tutaj i podał 
mi takie pismo, które do minie jest skierowane, szybko go przejrzałem i pozwolę 
sobie korzystając jeszcze z okazji zabrać w tym temacie, które dotyczy tego pisma. 
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Jest to pismo, mieszkańców ulicy Zysmana, sąsiednich posesji dotyczącej inwestycji 
Starostwa Powiatowego na budynku ZSP, chodzi o słynne wody opadowe naruszeniu 
naturalnego stosunku  wód powierzchniowych  przez  Inwestora,  wykroczenie  poza 
określone  pozwolenie  budowlane,rozszerzenie  stref  oddziaływania  poza  strefę 
posesji, którą włada Starostwo Powiatowe czyli Inwestor. Panie Wójcie w tym piśmie 
w końcowym akapicie jest tutaj uwaga,że kompetentnym do wywarcia presji co do 
powrotu i  przywrócenia naturalnego przepływu wód powierzchniowych i  wydania 
stosownej decyzji jest Wójt Gminy. W związku z tym że Wójt Gminy wystosował 
tylko i wyłącznie coś na kształt takiej odpowiedzi lakonicznej, bo była to informacja i 
zawiadomienie  a  nie  jest  to  decyzja  to  zwracam się,  żeby nad tym tematem się 
pochylić i  zęby to w sposób zgodny z kodeksem postępowania administracyjnego 
rozpatrzyć.  Oczekujemy  wydania  decyzji,  bo  tylko  wówczas  od  takiej  decyzji 
będziemy się mogli odwoływać, bądź zgadzać się z nią. Dziękuję.
Pan Przewodniczący - dziękuję. Proszę kto jeszcze?  Nie widzę. Proszę Pana Wójta 
o odpowiedź na te pytania. 
Wójt Ryszard Adam Bień - Szanowni Państwo, Pan Szeląg, Orkiestra Świątecznej 
Pomocy jak powiedział tutaj Pan Kwapiński, my się na pewno tym nie będziemy 
zajmować, bo mamy za dużo problemów. Wolontariusze się mogą za ten temat wziąć. 
Uważam, że jak coś by takiego było na terenie Gminy Klimontów to by nam było 
bardzo  miło,  ale  do  tego  trzeba  ludzi,  którzy  się  tym zainteresują  i  zaangażują. 
Dokumenty Pana byłego Radnego - to  jest  dłuższy temat. Sprawy ciągnie się  od 
dłuższego czasu. Skarg mamy już pełne segregatory, jakoś nic się nie dzieję. Mówi 
się, że zamykają Wójta, Zastępcę, jednak zamykać nie będą. Sprawy, takie które będą 
do wyjaśnienia to myślę, że przygotujemy się i odpowiemy. Będziemy to wszystko 
nawet i na wyświetlać na publicznej sesji, żeby wszyscy wiedzieli co się dzieje, jak 
się dzieje i o co tu w ogóle chodzi. Sprzedaż bazy po drogowcach. Szanowna Rado, 
my na pewno w tym roku będziemy się  chcieli  tego naszego majątku pozbyć  w 
związku  z  tym,  że  przez  cztery  lata  nie  ma  żadnych  wizji  ani  Urzędu  Gminy, 
Pracowników, ani Radnych, więc myślę po co będzie stać pilnować  tego, żeby to 
dewastowali  albo psuli.  Myślę  więc, że parę  złotych by się  przydało w budżecie 
Gminy, żeby taką  remizę  czy świetlicę  wyremontować  za te środki, żeby mieć  te 
sprawę  z  głowy.  Komisja jeździła po drogach, więc uważam, że dobrze robią  że 
jeżdżą, myślę, że częściej się powinni spotykać wtedy mielibyśmy taki większy obraz 
tego wszystkiego. Uważam Panie Mirku, że my ostatecznie zgłaszając wnioski do 
Zarządu  Dróg  Powiatowych  czy  wojewódzkich  czy  nawet  do  Zarządzania 
Kryzysowego mamy też swoje wytyczne. My tego nie bierzemy sobie z sufitu tylko 
musimy składać  na to dokumenty,  mamy oczywiście  dokumenty i  komisja  która 
przyjeżdża weryfikuje te drogi,  które są  bardziej  zniszczone.  Uważam, że należy 
robić te drogi , które są naprawdę nieprzejezdne bo mamy jeszcze takie drogi, dlatego 
piszemy w tych zestawieniach, które drogi popowodziowe zostały przez nas ujęte a 
przez  Zarząd  zaakceptowane.  Jest  to  pięć  dróg  popowodziowych  i  myślę,  że 
będziemy robić to zgodnie z harmonogramem bo takie są wytyczne. Budżet, uważam 
Panie Mirku, że był projekt budżetu, był czas mogliście się Szanowna Rado zbierać 
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wykłócać, dyskutować. Ja widzę taką wizję z pomocą Zastępcy, Skarbnik tak żeśmy 
ten budżet  zrobili,  żeby wszystko  było  w porządku,  żeby można było  spokojnie 
wszystko zrealizować. Jeśli  nie da się  wszystkiego to na pewno nic się nie stanie 
jeżeli zostanie przeniesione to na następny okres bo nie wiemy co w roku może się 
stać mogą być powodzie, jakieś ulewy i wtedy musimy to wszystko przewracać do 
góry  nogami,  a  musimy  to  zrobić  dla  bezpieczeństwa  mieszkańców.  Zamykamy 
szkoły, nie tylko my jesteśmy Gminą myślę, że dojdziemy do szkół oświaty i na ten 
temat troszkę więcej będziemy dyskutować. Uważam, że nie tylko my to robimy jak 
Państwo wiedzą z gazet, prasy z telewizji. Gorsze cuda się dzieją i będą się dziać, bo 
w  tym temacie  się  niedobrze  robi.  Jednostka  budżetowa,  Panie  Mirku,  żeby  co 
kwartał zdawać Panu jakieś relacje, ależ oczywiście. Nasza Pani Skarbnik zawsze jest 
uśmiechnięta jak widać. Myślę, że jeżeli  Pan by tam podszedł i poprosił Panią Anię, 
myślę,  że  nie  sprawiałaby  problemów jakie  przedtem myśmy mieli  jak  byliśmy 
radnymi. Nie można było mieć  wglądu do materiałów, bo myślę,  że wiele rzeczy 
byłoby wcześniej  rozstrzygniętych,  a  może  zatrzymanych.  Tak  jak  jest  na  dzień 
dzisiejszy wszystko przejrzyste to życzyłbym każdej Radzie, żeby można było tak ze 
wszystkimi  sprawami  zapoznać.  Proszę  Państwa  sprawa  poruszana  przez  Pana 
Fijałkowskiego. Ja nie chcę wszystkiego mówić, żebym kogoś nie skłamał. My na 
dzień  dzisiejszy wystąpiliśmy z pismami, na ostatniej sesji  mówiłem, do Zarządu 
Powiatowego  no  i  oczywiście  do  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich,  bo  ta  droga 
zarządzana jest przez te dwa podmioty. Odczytam Państwu tylko tu pisma, które na 
razie  dostaliśmy  od  Starosty  Powiatu  Sandomierskiego.  Czekamy  na  informacje 
jeżeli  chodzi  o  Zarząd  Dróg  Wojewódzkich.  Pismo  załączone  do  niniejszego 
protokołu. 
Myślę, że to jest sprawa bardzo poważna, bo proszę państwa liczmy się z tym, że na 
pewno  podmioty  gospodarcze,  które  prowadzą  działalność  gospodarczą  będą  na 
pewno w tym temacie chcieli mieć coś do powiedzenia, bo nie wyobrażam gdyby 
rzeczywiście  tę  drogę  zamknęli  na zawsze albo kazali  objeżdżać  ileś  tam naście 
kilometrów.  Uważam,  że  nie  tylko  to  dotyczy  Pana  Fijałkowskiego  czy  Pana 
Radnego Kwapińskiego, bo to przecież nie tylko dwóch Panów mieszka przy tej ulicy 
tylko to dotyczy całej ulicy Krakowskiej, Strażackiej, Sandomierskiej itd. To jest cały 
ciąg proszę Państwa. Ja też się ta sprawą zainteresowałem i uważam, że wsadziłem 
kij w mrowisko, bo wsadziłem kij w mrowisko ja bo wystąpiłem w wnioskiem do 
Szanownej Rady aby ten wniosek mój zaopiniowała i  dziękuję  serdecznie, że ten 
wniosek  został  pozytywnie  rozpatrzony.  Będziemy dalej  te  tematy  drążyć.  Jeżeli 
chodzi o jakiekolwiek dalsze informacje będziemy Szanowną  Radę  i  Szanownych 
Państwa informować o dalszym przebiegu sprawy. Myślę, że na pewno pewnego dnia 
musimy się  spotkać  w szerszym gronie,  myślę,  że przyjedzie Pan Dyrektor Dróg 
Wojewódzkich, Dyrektor Dróg Powiatowych i na ten temat będziemy dyskutować i 
dużo mówić, ale myślę pierwszy krok zrobiony, myślę, że dobry krok oby tak się 
stało do końca, myślę, że najlepszy problem pozbylibyśmy się dodatkowych kosztów, 
jak to się mówi obwodnicę, pytam dla kogo byśmy tę obwodnicę budowali, dla kogo 
dla  Nas  na  pewno  nie.  Proszę  Państwa  Ja  zawsze  będę  przeciwny  temu,  że  ta 
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obwodnica powstała, jeżeli ma powstać niech koszty wszystkie poniesie Zarząd Dróg 
Wojewódzkich i Autostrad, a od Gminy to, my mamy na zastępstwo dróg do roboty 
tyle że będziemy chcieli skończyć drogi swoje. Proszę Państwa - Umowy na remonty 
Górki, Grabina, Panie Zbyszku my w tamtym roku skorzystaliśmy z tylu wniosków, 
tylu projektów co mogliśmy skorzystać  myślę,że skorzystaliśmy w zupełności.  W 
tym  roku  będziemy  się  starać,  żeby  te  dwie  świetlice  Górki,  Grabina  zrobić,  a 
będziemy czekać na większy projekt, bo to są malutkie obiekty a Zakrzów jak zresztą 
Państwo  wiedzą  jest  zrobiony  już  projekt  tam  jest  naprawdę  sporo  pieniędzy 
będziemy czekali na jakiś większy wniosek, jeżeli się ukaże ten wniosek to będziemy 
składać. Natomiast jeśli chodzi o kosztorysowanie Grabiny proszę Państwa to jest na 
razie tylko kosztorys. Wiemy ile miał kosztować rynek w Klimontowie, rewitalizacja 
całego Klimontowa, biblioteki która umowa na dzień dzisiejszy jest już podpisana to 
jest tylko kosztorys, a potem dopiero leci to na dół ale przyjrzymy się jeszcze raz tej 
sprawie jeżeli są takie tu wnioski Szanownej Rady. Ja spróbuje innej firmie zlecić, 
żeby przejrzała jakie rzeczywiście byłyby to koszty i czy rzeczywiście, są to koszty 
wygórowane i na następnej sesji  już Szanownej Radzie odpowiem. Jeszcze pismo 
Pana Kwapińskiego - co Pan przeczytał,  prawda. Panie Zbyszku my na początku 
staramy się rozmawiać pisemnie z Inwestorem, czy z tym co dawał to zlecenie, czy 
decyzję o budowie. Pismo, Pan przecież chyba ma z 12 stycznia które wpłynęło do 
Pana  Skórskiego z Państwowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego. Myślę,  że 
Panie Zbyszku siądziemy na spokojnie poprosimy Państwa do nas, nam też zależy 
żeby ten temat był załatwiony pozytywnie,żeby nie wszystko to na nas spoczęło,żeby 
odwodnienia znowu robić. Jeżeli Inwestor coś zepsuł to musi to naprawić, proszę o 
cierpliwość  na razie nic się  nie dzieje. Pan Frejlich sprawa koszy, Panie Zbyszku 
rzeczywiście będziemy za ten temat brać się ostrzej dlatego, że przez wiele lat nie 
można było ściągać  pieniędzy z koszy dużych, które były na wsiach postawione. 
Trzydzieści złotych opłata roczna to była naprawdę najlepsza sytuacja z tego sobie 
mieszkańcy lekceważyli te wszystkie straty. Wprowadziliśmy inny system od tego 
nie  uciekniemy.  Mamy  półtora  roku  na  to,  żeby ten  temat  zamknąć  całkowicie. 
Myślę, że wszyscy wytwarzamy śmieci i za ten plan będziemy się brać coraz ostrzej i 
na pewno wszyscy będą płacić jednakowo. Nie ma tak że ktoś tam będzie płacił drugi 
wyrzucał, wywoził do lasu. Na pewno będziemy bardziej chcieli wyegzekwować ten 
temat od ludzi którzy nie płacą. Przewóz materiałów, Panie Zbyszku, proszę Pana my 
wiemy, że trzeba postawić  policjanta przy każdym znaku drogowym, bo jadąc ul. 
Sandomierską też jest 12t widzę jak samochody pędzą, które mają po 30, 40 ton i jest 
rzadkością, że tam kogoś złapią i mówię, że musielibyśmy postawić policjanta przy 
każdym znaku, żeby te tematy pilnować, ale myślę Panie Zbyszku, że do tej pory nie 
mamy co narzekać, Pan  na pewno wie ile tego niesortu te samochody nawet, które 
dostały  zezwolenia  ile  przywiozły  zestawów  na  nasze mienie  gminne.  Proszę 
zobaczyć za szkołę Podstawową jest tu Pani Dyrektor może potwierdzić, za darmo 
przywieźli  nie płaciliśmy nic. Ile przywieźli  obok orlika, ile na stadion można by 
powiedzieć kilkadziesiąt kilkaset ton, także proszę Pana chcą dowieźć do tego Pana, 
który  ma  tam posesję,  uważam,  że  będzie,  to  mieszkaniec  nasz,  i  jeżeli  się  tu 
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przeprowadzi  będzie  płacił  podatki,  a  jeżeli  coś  tam  ktoś  zepsuł  to  będziemy 
wymagać, od tego kto to zepsuł. Na razie nie jest tak źle. Targowica, jest w takim 
stanie jakim jest. Na dzień dzisiejszy, można składać wniosek. Myślę Panie Adamie, 
że w tym temacie troszeczkę się posuwamy, jeszcze na razie nie ogłosili naboru na 
targowice do tej pory istniejące, my tego tematu pilnujemy i proszę być spokojnym. 
Jeżeli tylko ukaże się na stronie internetowej, że takie wnioski będą przyjmowane na 
pewno wtedy zdecydujemy i będziemy chcieli taki wniosek złożyć. Tylko powstaje 
pytanie skąd na to pieniądze, jaka będzie dopłata, ale o tym będziemy Szanowną 
Radę na bieżąco informować. Pan Lipiec mówi tu o remizie - Panie radny Lipiec w 
Zakrzowie, tak jak powiedziałem wcześniej, jest zrobiona już dokumentacja, sporo 
pieniędzy  jest  wydane,  czekamy  na  jakiś  większy  projekt,  by  złożyć  wniosek, 
dlatego, że tego nie zrobimy za 100 000,00 złotych. Naprawdę nie zrobimy tego za 
100 000,00 zł - jest to duży koszt. Myślę ze jeżeli się okaże, że z LGD to jesteście 
przygotowani na to żeby szybciutko złożyć, tylko skąd weźmiemy pieniędzy? Ale 
myślę,  że  tutaj  Pani  Skarbnik  wszystko  zrobi  by  było  dobrze.  Jeżeli  trzeba  to 
dodrukujemy,  lub  będą  takie  sytuacje,  że  te  pieniądze  znajdziemy.  Sprawa 
Pokrzywianka -  Panie  radny Lipiec  -  wszystko  wychodzi  wtedy jeżeli  są  opady 
deszczu prawda, rowy to Proszę Pana był w Pokrzywiance problem. To, czy to teraz 
jest ten sam problem w Płaczkowicach, na bieżąco my tam przejedziemy z Panem 
Wojtyniakiem i  myślę,  że  zobaczymy rzeczywiście  gdzie  ta  woda dalej  pójdzie. 
Nieraz gdy ruszy się  coś  to  może się  to  odbić  czkawką.  Ale  obiecuję,  że jeżeli 
poprawi się trochę pogoda to przejedziemy, zobaczymy, jeśli tylko pozwoli pogoda to 
zobaczymy jaka tam jest sytuacja. Pisał Pan jeszcze o piach - Panie Andrzeju - myślę, 
że jest tutaj Kierownik. Panie Kierowniku bardzo proszę, mam nadzieję, że Pan to 
wszystko notuje bo rozwożony piach był już,  a jeżeli  nie wszędzie został jeszcze 
dowieziony to...
Pan Kierownik Andrzej Wojtyniak  - te dwa punkty zostały na pewno dowiezione w 
poniedziałek, Pokrzywianka, Ułanowice.
kontynuuje wypowiedz do Kierownika Pana Wojtyniaka Wójt Ryszard Bień - to 
proszę mieć to na uwadze...
Pan radny Piotr Lipiec - tam w tych miejscach Panie kierowniku tam gdzie nie jest 
przywiezione, bardzo proszę, to co zgłaszałem...
Pan Kierownik Wojtyniak  - Koło Saniawy, i na przeciwko został w poniedziałek 
przywieziony...
Pan radny Piotr Lipiec - złożyło się Panie kierowniku. Proszę bardzo.
Wójt Ryszard Bień - tak więc myślę  proszę  Państwa, że na dzień  dzisiejszy, że 
wczoraj  tak  jadąc  z  Kielc  tam gdzie  byliśmy z  Panią  Skarbnik  widzieliśmy,  że 
samochód jeździ z komunalki, posypał, wiadomo, ze na razie wszystkiego nie da się 
zrobić, bo gmina jest  duża. I myślę, że na bieżąco jeżeli będzie taka sytuacja trzeba 
będzie odśnieżać jesteśmy do tego przygotowani i myślę, że nie ma tutaj problemu. 
Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący Rady -  dziękuje, Pan Fijałkowski proszę.
Pan radny Fijałkowski -  ja  bardzo uważnie słuchałem wypowiedzi  Pana Wójta 
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odnośnie tego pytania, które postawiłem wcześniej. I najbardziej to mi utkwiło jedno 
zdanie i ono jest najbardziej realne z tego co Pan Wójt powiedział. Że jeszcze na ten 
temat będziemy długo dyskutować. I pewnie tylko tym pozostaniemy, bo z tego co 
usłyszałem to nic nie wynika. 
Pan Wójt Ryszard Bień - Proszę Pana odwodnień budować na pewno nie będziemy. 
Nie wiem, komuś może na tym zależy, że ma tam jakieś ktoś działeczki.
Pan radny Fijałkowski - ja w tym momencie nie powiedziałem o obwodnicy...
Pan Wójt Ryszard Bień - jeszcze raz Proszę Pana, nie możemy nic innego zrobić, 
my nie jesteśmy właścicielami drogi powiatowej ani wojewódzkiej. Myślę, że na ten 
temat zrobiliśmy już bardzo dużo. Pytam się, dlaczego nikt przez ostanie na przykład 
8, 10 lat nie wysunął takiego wniosku? Ja po prostu pytam po co budować obwodnicę 
kiedy tak jak kiedyś powiedział Pan Mirek Szeląg, że ciągle nie będzie bum na drogi. 
Prawda? To jest wszystko teraz bo mamy wiadomo mistrzostwa Europy te drogi się 
budują, prawda, za 2, 3, 5 lat, może to wszystko siąść i będzie temat jak to się mówi 
załatwiony. Na dzień dzisiejszy zrobiliśmy to co powinniśmy zrobić, czekamy teraz 
na ruch z Zarządu Dróg Powiatowych, jak i Wojewódzkich. Ale powiem Panu, Panie 
radny Fijałkowski, że na pewno Proszę Pana na tej sprawie mnie też bardzo zależy, 
bo  jak  widzę  ile  tych  samochodów jeździ,  jestem za  Panem cały  czas,  żeby  to 
ograniczyć. Dziękuję. 
Przewodniczący Rady -  dziękuję, Pan radny Frejlich.
Pan radny Frejlich - Pani Wójcie, mi nie chodzi o to, że ten Pan wozi. Mieszka 
niech sobie nawozi, tylko, że 4 lata czy 3, ta droga jest nie wyremontowana. Może 
wyremontować i niech jeździ. ja wiem, że on musi dojść sobie. 
Pan Wójt Ryszard Bień - Panie radny Frejlich, pamięta Pan, składał Pan do nas 
pisma mieszkańców, pisaliśmy my,  pozostało to bez echa, czekamy.  nie możemy 
proszę  Pana zmusić.  Co powiemy? W jaki  sposób?  będziemy czekać  na reakcję 
wykonawcy który tę drogę robił, myślę, że pewnego dnia musi to zrobić. 
Pan radny Frejlich - ja dwa lata temu pisałem i te dwa lata to trochę za długo... jak 
na wykonawcę.
Pan radny Piotr Lipiec - tak zgadza się, to prawda.
Przewodniczący Rady  -  dziękuję.  czy są  jeszcze jakieś  sprawy? Pan Przybylski, 
proszę bardzo.
Zastępca Wójta Adam Przybylski - Szanowni Państwo chciałbym tylko troszeczkę 
uzupełnić wypowiedzi i odpowiedzi Pana Wójta Bienia. W związku z tym, że jest 
parę  rzeczy które tak nie do końca są  dopowiedziane. bo tu dyskutujemy czy na 
Grabinie czy w Górkach, czy w Zakrzowie,  czy gdzieś  tam. Tylko musicie mieć 
Państwo świadomość,  że dwa lata temu jak  zaczynaliśmy robić  i  projektować  te 
remonty i robić projekty POM - ów i występować o środki w Świętokrzyskim Biurze 
Rozwoju Regionalnego to pierwsze rzeczy o które nas pytano to są POM -y. I POM - 
y tylko miały wtedy Górki i Grabina. i tylko z tymi instytucjami i z tymi wsiami 
mogliśmy wystąpić  o finansowanie, na tym to polega. Nie tak, że my zrobiliśmy 
sobie konkurs piękności, i wybraliśmy te czy inne miejscowości. po prostu te były 
szybsze,  i  te  miały  Plany  Odnowy  Miejscowości.  Dzisiaj  Plany  Odnowy 
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Miejscowości  ma  prawie  każda  i  już  jest  dużo  łatwiej.  i  jest  już  zupełnie  inne 
podejście do tematu pieniędzy. czy to będzie program Odnowy Wsi, czy to będzie 
PROW czy RPO czyli Program Operacyjny wszystkie wymagają czegoś takiego jak 
Plan Odnowy Miejscowości. Na poprzednim wszyscy się śmialiśmy z tego, że ktoś 
chce mieć różne rzeczy w tych POM - ach. Właśnie chodziło o to żeby ludzie mieli 
chęć i możliwość wypowiadania się i wypowiedzieli się wtedy tylko mieszkańcy tych 
dwóch  miejscowości.  Zapytajcie  ich  czy  oni  nie  chcą  mieć  u  siebie  świetlicy, 
zapytajcie tych co chcą  kupić działkę żeby budować świetlicę.  Też chcą. Po mału 
będziemy to wprowadzać i wdrażać. Myślę, że właśnie dlatego te dwie instytucje te 
dwie wioski na dziś znalazły się na liście. Są po podpisaniu umowy na finansowanie. 
czy to finansowanie jest duże czy małe? Nie jest ono wielkie, ale ono jest. i tylko te 
miejscowości z tego finansowania mogą  skorzystać.  Ponieważ  umowy zostały już 
podpisane. Czy to będzie kosztowało 98 000,00 albo 96 000,00 bo są takie kwoty, nie 
wiemy bo 5 600 000,00 miała kosztować  rewitalizacja nie jest  jeszcze w całości 
ogłoszony przetarg na docieplanie szkoły. Ale na dzisiaj jest to już 4 400 000,00 a nie 
5 600 000,00. Tak wychodzą przetargi na dzisiaj, dlatego chcemy już ogłosić przetarg 
na docieplenie szkoły bo dowiedzieliśmy się od kolegi Burmistrza z Koprzywnicy, 
że  po ogłoszeniu cena spadła o 40%. A to jest dużo. I dlatego widać już, że gminy 
nie  mają  pieniędzy,  nie  inwestują,  i  coraz  więcej  pieniędzy  Unijnych  będzie 
dostępnych tylko nasze nie będą za bardzo dostępne i tu będzie problem większy. Na 
dzisiaj Gmina Klimontów nie jest w taki stanie w którym może powiedzieć, że nie 
będzie  mogła  zrealizować  którejś  z  tych  rzeczy.  Jest  w stanie,  i  nie  ma  takiego 
problemu. Tu  kolega Mirek mówi, o sprawie, że jak będzie stowarzyszenie to nie 
będzie miał pieniędzy i mieszkańcy będą musieli samo to sobie zrobić. No właśnie 
problem jest w tym, że karta nauczyciela zjada pieniądze, które są przeznaczone na 
szkolnictwo. A przecież mamy już dwie instytucje, które prowadzą szkoły i pojedzcie 
Państwo, i zobaczcie jak wygląda szkoła stowarzyszeniowa, w naszych Goźlicach i 
jak  wygląda  szkoła  stowarzyszeniowa  w Konarach.  Obie  się  rozwijają  nie  maja 
żadnych  problemów finansowych,  a  nawet  jak  gmina  będzie  miała  jakiekolwiek 
problemy w co nie wierze żeby miała, po to są tutaj kompetentni ludzie w postaci 
Pani Szefowej naszej, że powiedzą w pewnym momencie basta, nie będziemy mogli 
więcej nic zrobić  i  koniec. I myślę,  że nie ma takiej obawy, że mieszkańcy będą 
musieli za coś płacić. Subwencja oświatowa jest subwencją państwa i jak do tej pory 
nie jest tak, ze my subwencję przejadamy gdzie indziej. Ona i tak idzie do szkoły, i 
tylko do szkoły może iść.  Bo jest  to  subwencja celowa. i  tak to wygląda.  Jeżeli 
chodzi o wody opadowe, to kolego Zbyszku, to jest tak ze stosunkami wodnymi, my 
juz sie borykamy  z dwiema sprawami. Wydaliśmy juz kwotę ponad 5 000,00 złotych 
na różne ekspertyzy. Co jakiś czas nam przychodzi odwołanie z instytucji wyższej. 
znowu płacimy za kolejne ekspertyzy, i to samo skończy się i tutaj. Zresztą tak jak 
widać,  tutaj  jest  taki  dobry przykład,  ze jak już  nikt  nie może to gmina musi to 
wszystko  łyknąć.  Przedszkola  wymyślił  Rząd,  Gmina  ma  je  utrzymać,  Oświatę 
wymyślił Rząd i gmina ma ją utrzymać i to jest to samo. Bo gmina może przecież. I 
w ten właśnie sposób nam odpisali, ale dzięki Bogu droga gminna jest drogą gminną i 
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my nie możemy wydać  sobie decyzji  we własnej sprawie więc będzie to musiał 
zrobić kto inny.     
Pan radny Zbigniew Kwapiński - organ zastępczy.
Zastępca Wójta Adam Przybylski - no właśnie. Myślę, że tutaj takie drobne rzeczy 
chciałem jeszcze dokończyć. Dziękuje bardzo. 
Przewodniczący Rady -  dziękuję. czy ktoś z Państwa jeszcze? Nie widzę.

Do punktu 6 porządku obrad sesji
Szanowni Państwo przechodzimy do punktu 6 obrad naszej sesji. Podjęcie Uchwały 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-2023 dla Gminy Klimontów. Pani 
Skarbnik  na  komisjach  na  ten  temat  udzielała  szerokiej  informacji,  czy  ktoś  z 
Państwa potrzebuje dodatkowej wiedzy? na temat tych zestawień w tabelkach czy to 
jest  wystarczające?  Nie  widzę.  Czytam  uchwałę.  Uchwała  Rady  Gminy  Nr 
XIII/105/12  w  sprawie  ustalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 
Klimontów na lata 2012 – 2023 jest załącznikiem do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Jan Rębacz – kto z Państwa jest za przyjęciem uchwały, 
proszę bardzo?. 15. Dziękuję bardzo. Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Proszę Państwa przechodzimy do najważniejszego punktu – do uchwalenia budżetu. 
Budżet jest podstawą  gospodarczą  i  finansową  gminy, dlatego na ten temat sporo 
było posiedzeń komisji, rozpatrywania tej kwestii, i zgodnie z Uchwałą Nr 37/285/10 
Rady Gminy w Klimontowie z 28 kwietnia 2010 roku w sprawie trybu nad projektem 
uchwały budżetowej Wójt oczywiście przekazał zgodnie z terminem 15 listopada na 
moje ręce projekt budżetu na rok 2012. Oczywiście ja go przekazałem Radzie w 
terminie ustawowym. Oczywiście komisje w terminie 14 dni od otrzymanie projektu 
ustawy  budżetowej  odbywały  posiedzenia.  Podczas  których  formułują  na  piśmie 
opinie o projekcie budżetu. Te komisje się odbywały, wszystkie komisje się odbyły. I 
na podstawie opinii  poszczególnych stałych komisji. Komisja budżetu i  finansów 
majątku gminy  w terminie 7 dni od daty ich otrzymania przygotowuje na piśmie 
zbiorczą opinię o projekcie budżetu. Więc szanowni Państwo te historie wszystkie się 
odbyły. 

Do punktu 7 porządku obrad sesji
Czyli przechodzimy do tego punktu uchwalenia budżetu gminy i w podpunkcie „a” 
poproszę o przedstawienie projektu budżetu gminy przez Wójta Gminy oczywiście w 
skrócie bo wszystko było na komisjach już analizowane. Pani Skarbnik brała udział 
we wszystkich komisjach. Proszę bardzo. 

Zastępca Wójta Adam Przybylski -  tak myślę, że to będzie w dużym skrócie, ale 
poza Szanowną  Radą  są  na sali  sołtysi  oraz zaproszeni goście,  więc myślę,  że z 
ciekawością  wysłuchają  propozycji  budżetowych na rok 2012. Szanowni Państwo 
dochody budżetu Gminy w wysokości 21 622 950,00 zł takie mamy zaplanowane w 
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tym czasie chcemy wydać na wydatki gminy to 22 746 609,00 zł, z tego wynika, że 
deficyt budżetowy będzie wynosił 1 123 659,00 zł i będzie pokryty z kredytu. Dla 
przypomnienia budżet gminy w roku 2011na początku jak zaczynaliśmy poprzedni 
rok był planowany na 22 560 762,00 zł, a na zakończenie już został  sfinalizowany 
kwota 23 605 776,99 zł to już jest dokładne wyliczenie. Po stronie dochodów w tym 
czasie planowaliśmy w ubiegłym roku wydać na początku 26 331 327,00 zł na koniec 
roku okazało się, że wykonaliśmy te wydatki w kwocie 25 984 435,49 zł. Szanowni 
Państwo  przychody  dodatkowe  mamy  ze  sprzedaży  napojów  alkoholowych  i 
planujemy w tym roku uzyskać z tej działalności 88 989,00 zł. 
W tym czasie jednostki budżetowe otrzymają od nas praktycznie biorąc 
1 400 000,00 zł. Wydamy równie,z planujemy to z pełna determinacja, i sołtysi i 
wszystko to wiedzą, że fundusz sołecki będzie wynosił w tym roku 370 498,36 zł. 
Jest to spora kwota i myślę, że właśnie ona pozwoli na takie współdecydowanie o 
budżecie  przez  właśnie  przez  miejscowości  nasze.  Budżet  gminy  po  stronie 
dochodów  składa  się  w  dużej  części  w  gminie  takiej  jak  gmina  Klimontów  z 
subwencji i z dotacji. Niestety nie mamy zakładów przemysłowych  które mogły by 
nam tutaj dawać jakiś większy dochód. Wpływy z podatku rolnego od osób prawnych 
to 502 738,00 zł,  podatek od nieruchomości  od osób prawnych to 465 354,00 zł 
wpływy z podatku rolnego od osób fizycznych czyli od nas mieszkańców rolników to 
1 523 882,00 zł. Mamy również wpływy z Izby Skarbowej które związane są z pracą 
zawodową naszych mieszkańców i planujemy, że otrzymamy od Skarbówki 1 657 
386,00  zł  i  mam nadzieje,  że to  zostanie  zrealizowane  ponieważ  wpływy takie 
rzeczywiste w ubiegłym roku wynosiły 1 349 833,00 zł. W naszych dochodach sporą 
częścią  jest subwencja. Najważniejsza z tych subwencji jest subwencja oświatowa 
która wynosi  6 946 198,00 dostajemy również  subwencje wyrównawcza jako, ze 
jesteśmy gmina biedna i  ta  subwencja  wynosi  4  728 366,00, również  dostajemy 
subwencję, równoważąca. Jest ona nie wielka bo wynosi tylko 221 064,00 zł, ale 
stanowi jakąś część dochodów. Proszę Państwa sporą dotacja jest dotacja z budżetu 
państwa na pomoc społeczna jest to dotacja sięgająca 3 427 944,00 zł. Te wszystkie 
dochody  składają  się  właśnie  na  część  dochodowa budżetu  gminy  czyli  21  622 
950,00 zł. W roku 2012 nasze wydatki związane są przeważnie w dużej części z tego 
co  mamy  do  ukończenia.  Czyli  kończymy  rewitalizacje  Klimontowa,  z  tego,  że 
będziemy  współfinansować  świetlice  na  Grabinie  i  świetlice  w  Borku 
Klimontowskim.  Planujemy  również  wodociąg  w  Pokrzywiance,  mamy  również 
niewielkie kwoty na pozostałych wodociągach ponieważ chcielibyśmy zabezpieczyć 
się tym, że jak będą nam uchodziły pozwolenia budowlane, będziemy musieli we 
własnym zakresie przynajmniej częściowo zacząć prace na tych wodociągach, żeby 
pozwolenia budowlane nam nie ociekły. Nasz wydatki praktycznie biorąc podzielić 
na takie najważniejsze rzeczy. Na infrastrukturę  wodociągową  chcemy wydać  417 
000,00 zł, na transport i łączność czyli na nasze drogi gminne z dotacjami również 
dla  dróg  powiatowych  i  wojewódzkich  1  255  000,00  zł.  Praktycznie  biorąc 
wchodzimy w temat informatyki ponieważ, „e świętokrzyskie” jest rzeczą teraz na 
topie i musimy. To są pieniądze po części nie nasze, ale wydamy prawie 300 000, 00 
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na informatyzacje,  318 000,00 zł.  Administracja  kosztuje  nas 2 614 576,00 zł,  i 
praktycznie biorąc z drobniejszych wydatków, na promocje planujemy wydać 
200 000,00 zł. Bezpieczeństwo publiczne 325 000, 00 zł, bezpieczeństwo publiczne 
to mamy straże pożarne i z tym związane wydatki. Jeżeli chodzi o koszty obsługi 
długo publicznego, to jest 535 000,00, to są spłaty pożyczek i odsetek od kredytów 
które zaciągnęliśmy. Planujemy wydać na oświatę 8 970 914,00 zł. I mogę tutaj o 
tym przypomnieć ze subwencja wynosiła tutaj 6 946 198,00 zł. Praktycznie biorąc to 
jest podstawowy wydatek. Wydajemy również na ochronę zdrowia 89 000,00, to są 
wszystko  pieniądze  pochodzące  z  pozwoleń  alkoholowych.  Dużo  wydajemy  na 
pomoc społeczną  4 405 000,00 zł, przypomnę, że państwo nam daje 3 878 845,00 
resztę  musimy dołożyć  z własnych pieniędzy ponieważ  część  dotacji  dla naszych 
mieszkańców nie jest refundowana. I praktycznie biorąc budżet gminy Klimontów po 
stronie wydatków to 22 746 609,00 zł i mam nadzieje ze będzie do zrealizowania. 
Budżet  na  rok  2012  jest  budżetem  nie  łatwym  ponieważ  mamy  ograniczenie 
związane z tym co wprowadził Pan Minister Rostowski i one mówią nam ze nasz 
dług publiczny nie może być większy jak 60 % naszych dochodów. Przy tym musimy 
pilnować  się  tego,  ze  nasze wydatki  bieżące nie  mogą  być  wyższe niż  dochody 
bieżące, ponieważ w tym momencie mielibyśmy już bardzo niedobra sytuację. Na 
razie tak się nie dzieje. Mam nadzieje ze uwzględnią Państwo wszystkie te pozycje 
które tutaj wyartykułowaliśmy i  bardzo proszę  o podjecie uchwały budżetowej w 
pokazanym kształcie  ponieważ  to  pomoże nam po prostu ten budżet  pozytywnie 
zrealizować. Myślę, że w dyskusji jak będziemy dyskutować nad budżetem jeszcze 
jakieś problemy wyjdą. Dziękuje bardzo.  

Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo Panu Wójtowi za przedstawienie budżetu. 
Szanowni  Państwo  przechodzimy  do  podpunktu  „b”  przedstawienie  opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu. Tylko będą  takie 3 opinie. 
Pozwolą Państwo, że ja na siedząco zacznę. Są to uchwały w sprawie możliwości 
sfinansowania  deficytu planowanego projektu budżetu Gminy Klimontów na 2012 
rok. Oczywiście uchwała w sprawie opinii  o budżecie gminy,  i  opinia w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej gminy na lata 2012 – 2026. Opinie Regionalnej 
Izby Obrachunkowej są załącznikami do niniejszego protokołu. 

Przejdźmy proszę Państwa do podpunktu „c” przedstawienie opinii Komisji Budżetu, 
Finansów o Majątku Gminy o projekcie budżetu. Proszę Przewodniczącego Komisji 
Budżetowej o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  radny  Piotr  Lipiec –  opinia  Komisji 
Budżetu  Finansów  i  Majątku  gminy  o  projekcie  budżetu  gminy  na  rok  2012. 
Komisja Budżetu Finansów i  Majątku gminy po zapoznaniu się  z z wnioskami i 
uwagami do projektu  budżetu na 2012 rok,  z pozostałych komisji  Rady Gminy, 
Komisję rewizyjną,  i Komisje rolnictwa i  rozwoju gospodarczego, Komisji spraw 
społecznych,  oraz  opinia  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  jak  również  po 
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przeanalizowaniu  na  własnym  posiedzeniu  projektu  budżetu  na  2012  rok  a  w 
szczególności spraw następujących: dochodów budżetu gminy,  wydatków budżetu 
gminy, deficytu budżetu gminy, dotacji przedmiotowych, podmiotowych i celowych, 
inwestycji  rocznych,  i  wydatków  na  wieloletnie  przedsięwzięcia  planowane  do 
poniesienia  w  2012  roku,  wykazu  przedsięwzięć  w  wieloletniej  prognozie 
finansowej,  zadań  jednostek  pomocniczych  w ramach   w  ramach  tzw.  funduszu 
soleckiego na 2012 rok. Komisja postanowiła pozytywnie zaopiniować pozytywnie 
projekt budżetu Gminy Klimontów na 2012 rok, po uwzględnieniu wniosków komisji 
Budżetu  Finansów i  Majątku  Gminy,  a  są  one następujące:  Komisja  postanowiła 
zaznaczyć  jednak,  aby  podczas  realizacji  organ  wykonawczy  zwrócił  szczególna 
uwagę na wykonanie zadań własnych w ramach funduszu sołeckiego na kwotę 
370 498,36 zł. gdzie około 30% poniesionych wydatków może być poniesionych z 
budżetu państwa. Racjonalne gospodarowanie dochodami własnymi gminy na kwotę 
4 225 385,00 zł, a podczas spłaty kredytu w 2012 roku 1 350 000,00 i odsetek 
535 000,00 uwzględnić na bieżącej perspektywicznie  możliwości finansowej gminy 
co do realizacji  kolejnych inwestycji  na terenie całej  gminy które są  niezbędne i 
oczekiwane  przez  mieszkańców.  A  są  to  inwestycje  drogowe,  wodociągowe  i 
kanalizacyjne. Ograniczyć w miarę możliwości wydatki, a zaoszczędzone w czasie 
roku  budżetowego  środki  finansowe  przeznaczyć  na   zmniejszenie  deficytu 
budżetowego. Starać  się  odchodzić  i  zmniejszać  dotacje, które  zaplanował organ 
wykonawczy i na wysokość kwoty wpływa organ uchwałodawczy. Mieć na uwadze, 
że przychody budżetu z tytułu kredytów wpływają  na wzrost  długu publicznego, 
który na koniec 2011 roku wyniesie 47,64 planowanych dochodów budżetu. Dlatego 
też inwestycje, które są niezasadne powinny być odkładane w czasie lub zaniechane, 
a  wygospodarowane  środki  finansowe  powinny  być  wydane  po  wcześniejszym 
poinformowaniu  i  uzgodnieniu  z  Radą  Gminy.  Gdzie  i  na  jaką  kwotę  będą 
realizowane. Członkowie Komisji Budżetu Majątku i Finansów Piotr Lipiec, Edyta 
Michta,  Czesław  Fijałkowski,  Zbigniew  Frejlich,  Andrzej  Zimnicki,  Mirosław 
Szeląg, Ewa Gajewska. Dziękuję. 

Przewodniczący  Rady  –  dziękuję  bardzo  Panu  Przewodniczącemu.  Otwieram 
dyskusję na temat budżetu Gminy. Proszę bardzo. Szanowni Państwo nie widzę. Tu 
mnie  prosił  komendant  Straży  przed  głosowaniem całości  budżetu  o  to  bym na 
chwilę udzielił głosu. Proszę bardzo jeśli nie ma tutaj. 

Komendant  Straży  Wiesław  Kwiecień  –  dzień  dobry,  witam,  Panie 
Przewodniczący,  Panowie  Wójtowie,  Szanowna Rado,  Goście  zaproszeni.  Zarząd 
Straży  Pożarnej  w  Klimontowie  pozwolił  sobie  z\łożyć  pismo  na  ręce  Pana 
Przewodniczącego, Pana Wójta,  w październiku 2011 roku w sprawie pomocy w 
zorganizowania 100 lecia Straży Pożarnej w Klimontowie. A także dofinansowania 
zakupu nowego sprzętu tzn samochodu ratowniczego za sumę  650 000,00 do 700 
000,00 zł to jest uzależnione od kursu euro. Konkretnie prosiliśmy Szanowną Radę o 
100 000,00 mamy 500 zaznaczam 500 a prosiliśmy o 100 000,00 i w tym miejscu 
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przed głosowaniem chylę głowę i proszę o przychylność w tej sprawie, aczkolwiek 
sprzęt ten nie będzie moim sprzętem jak chodzą słuchy – Prywatna Straż Kwietnia. 
Tylko naszym. I oby ten sprzęt nie musiał być wykorzystywany do działań takich jak 
pożary, gdzie wiecie, że jest wykorzystywany bo mamy anomalie pogodowe takie 
jakie mamy. Wichury, wyładowania, podtopienia itd. Ale niech on będzie, niech on 
będzie  w  razie  czegoś.  Wiecie,  że  są  przypadki  które  dotyczą  wszystkich  nas. 
Radnych,  zwykłych  mieszkańców,  i  to  będzie  Wasza  cegiełka,  Wasza  cegiełka 
włożona  w  kupno  tego  samochodu.  Dziękuje  bardzo.  Jeszcze  raz  proszę  o 
przychylność.

Przewodniczący Rady – dziękuję, czy ktoś z Państwa jeszcze? Pan Frejlich, proszę.

Pan radny Frejlich – ja do Pana Wójta. Panie Wójcie, jak Pan słusznie zauważył 
przeglądając do budżetu opinię Komisji, ja pisałem do budżetu, tzn ja zaznaczyłem, 
bo były dwa lata do tyłu do przetargu poszły trzy drogi. Nie było nic robione. Czyli 
Byszówka, Szymanowice Dolne, zakończenie tego odcinka 100 ileśtam metrów, i 
Rybnica. Wtedy akurat  była kopana ta na wodociąg, akurat przez środek drogi który, 
około 300 metrów zajęło w środku drogi. Wiadomo, że to z czasem siada, chciałbym 
żeby Pan Wójt parę słów na temat tej inwestycji, bo to są drogi popowodziowe. Parę 
słów na temat tych 3 dróg coś powiedział. 

Przewodniczący Rady  – dziękuję bardzo, Proszę Pana Wójta na bieżąco.

Wójt Gminy Ryszard Bień  – Panie Przewodniczący,  Szanowna Rado, Szanowni 
Państwo,  na  pewno  jak  powiedziałem wcześniej  są  to  najkorzystniejsze  sytuacje 
kiedy  jest  projekt,  zrobiony  z  projektów  popowodziowych  spraw.  Mamy  na  to 
potwierdzenie z  zarządu Dróg powiatowych,  tak samo składamy dokumenty jeśli 
chodzi o zarządzanie kryzysowe. Proszę Państwa na dzień dzisiejszy utrzymaliśmy 
informację,  która  musieliśmy  odpisać  do  pełnomocnika  Wojewody  do  spraw 
usuwania klęsk żywiołowych w województwie Świętokrzyskim. Termin mieliśmy do 
5  stycznia  i  Proszę  Państwa  ujęliśmy  te  drogi,  które  były  w  drogach 
popowodziowych,  są  to  drogi:  przebudowa  drogi  gminnej  Pęchów  przez  wieś, 
uszkodzenie w wyniku opadów deszczu w lipcu 2011, przebudowa drogi gminnej 
Borek Klimontowski  – Byszówka, nr ewidencyjny tej działki  287 uszkodzonej w 
wyniku  deszczu  w  lipcu  2011,  przebudowa  drogi  gminnej  Pęchów  –  Zakrzów 
uszkodzenie w wyniku obfitych opadów deszczu czerwiec 2009, i przebudowa drogi 
gminnej ul. Partyzantów, uszkodzenie w wyniku obfitych deszczów lipiec 2011, oraz 
przebudowa  drogi  gminnej  w  miejscowości  Węgrce  Szlacheckie  nr  ewidencyjny 
działki 236, uszkodzonej w wyniku obfitych opadów deszczu w lipcu 2009. Proszę 
Państwa te drogi zostały zgłoszone, 5 dróg bo tyle mieliśmy możliwość. I nie tak 
dawno  otrzymaliśmy  informację  z  Zarządu  Dróg,  przepraszam,  z  Wydziału 
Bezpieczeństwa  Zarządzania  Kryzysowego,  Świętokrzyskiego  Urzędu 
Wojewódzkiego w Kielcach, o podanie informacji, które te drogi będziemy Szanowni 
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Państwo robić. Ja powiedziałem Panu Wojtkowi Kiliańskiemu, który zajmuje się tą 
sprawą,  że proszę  o  ujęcie  tych wszystkich  dróg. I  myślę,  że te drogi  są  Proszę 
Państwa w najgorszym stanie, myślę,  że jeżeli  otrzymamy tylko oczywiście na to 
więcej  środków finansowych,  a  mam nadzieje  że dostaniemy,  to  te  środki  które 
mamy zagwarantowane w budżecie na 2012 rok pozwolą nam wszystkie te 5 zadań 
zrealizować. Mamy w zanadrzu jeszcze jak zawsze powtarzam jeszcze te protokoły 
2009,  2010,  2011.  oby  nie  było  ich  w  2012  roku,   żebyśmy  spokojnie  mogli 
dokończyć  te  zadania  które  zostały  już  rozpoczęte.  Także  Panie  Zbyszku  droga 
Byszówka  –  Borek  po  to  jest  w  dwóch  miejscowościach  gdzie  jest  troszeczkę 
przedzielone chcemy żeby to tez w tym roku zrealizować bo nie udało się w tamtym 
roku z naszych środków bo wypadały inne sprawy. Ale myślę, że korzystniej będzie 
jeżeli dołożymy tylko 20 % do 80. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady – dziękuję Panu Wójtowi, czy ktoś z Państwa jeszcze? Pan 
Fijałkowski – proszę bardzo.

Pan radny  Fijałkowski  – wprawdzie  ja  jestem w komisji  budżetu   i  nie  chcę 
specjalnie dużo na temat wystąpienia Pana Przewodniczącego mówić,  mam jedno 
pytanie do Pana Przewodniczącego. Tam na komisji  budżetu głosowaliśmy sporo 
wniosków ja nie usłyszałem żadnego z nich. Stad moja propozycja chociaż to się 
troszeczkę przedłuży niech poszczególne Komisje przedstawią swoje wnioski. Bo oni 
tez mieli kilka wniosków, i jedna i druga komisja.  

Przewodniczący Rady – dziękuję. Szanowni Państwo zgodnie z Uchwałą o Sprawie 
uchwalania  trybu  nad  projektem budżetu  to  było  tak,  że  komisje  poszczególne 
Komisje miały się zebrać, przedstawić sobie te protokoły Komisji Budżetowej i ona 
ostateczna tą opinię ma przygotować. I ona jest przygotowana ta opinia...

Pan radny  Fijałkowski – na okrągło...

Przewodniczący Rady – tak, ale dużo tematów jak gdyby z tych jest zawartych, 
bardzo delikatnie, ale są te rzeczy tam ujęte. 

Pan radny Kwapiński – mogę?

Przewodniczący Rady– tak, Pan Kwapiński, 

Pan radny Piotr Lipiec – przeczytam wnioski Panie przewodniczący skoro chcą...

Pan  radny  Kwapiński –  Panie  Przewodniczący,  Szanowna  Rado,  Szanowni 
Wójtowie,  Szanowni  Państwo.  Pozwolę  sobie   w  tym  miejscu  zabrać  głos   bo 
dyskutujemy o bardzo ważnej rzeczy, o budżecie  na lata trudne bo deficytowe. W 
zakresie  ogólnych  finansów  publicznych.  Gmina  Klimontów  jest  tak  bogata  jak 
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bogate są  kieszenie naszych podatników. I  to  trzeba sobie prawdę  powiedzieć.  A 
rolnik dzisiaj jest biednym podmiotem gospodarczym i tak podobnie wygląda budżet 
naszej gminy. Ale do rzeczy. Zabieram głos jako Prezes Zarządu Gminnego Związku 
Ochotniczej Straży Pożarnej Rzeczy Pospolitej Polskiej. W tegorocznym budżecie, 
który  za  chwilkę  uchwalimy,  ujęte  są  2  pozycje  które  dotyczą  bezpośrednio 
środowiska strażackiego. Jeden to jest właśnie zakup tego samochodu,  a właściwie 
nie  zakup  a  dofinansowanie.  Ale  chciałem  pozwolić  sobie  w  tym  miejscu  na 
rozbudowę  delikatną  tego.  Otóż  położone 100 000,00 zł  trudne 100 000,00 zł  z 
gminy Klimontów z budżetu gminy Klimontów, zostaje dofinansowane kwotą  co 
najmniej ja powiem 
600 000,00 zł tak to trzeba dookoła powiedzieć. To są pieniądze z  poza budżetu. 
Zadam takie pytanie, czy ktoś z Państwa tak na logikę biorąc pozwolił sobie na coś 
takiego, że jak dostaje 5, 6 razy więcej to nie wydał by tej jednej części? W tym 
miejscu powiem, że finansowanie i u w ogóle utrzymywanie właściwego poziomu 
Ochotniczych Straży Pożarnych jest moim zdaniem i nie tylko moim, bo to nie jest 
moja myśl,  ale powtórzę  ją  jest   najlepszą  inwestycją  każdej  gminy.  Strażacy to 
szeroka rzesza wolontariuszy biegających za swoim tematem za darmo. Za moment 
może będziemy zaczniemy rozmawiać o ekwiwalencie i niektórzy mówią, że to nie 
jest za darmo. Ale sens ekwiwalentu o  którym będziemy głównie rozmawiać to jest 
tylko należność przysługująca za tzw  utracone wynagrodzenie. Do rzeczy. Wracając 
do samochodu. Nie ma takiej siły ludzkiej która  mogła by sfinansować gmina żeby 
osiągnąć taki poziom bezpieczeństwa w terenie, a przypominam, że bezpieczeństwo i 
ochrona przeciwpożarowa jest zadaniem własnym gminy. Myślę, że  na przestrzeni 
czasu.  Ja  rozumiem,  że  są  trudne  sprawy  finansowe  każdy  się  gryzie  z  tym 
problemem gdzie znaleźć te pieniądze. Wszystkich  sołectw to równo dotyczy, ale  
Proszę  Państwa pieniądze wydane na straż.  I  tu  pozwolę  sobie  być  trochę  jakby 
zarozumiałym,  może  tak  Państwo  postrzegacie  to,  to  naprawdę  są  to  pieniądze 
wydawane nie w Klimontowie czy w Nawodzicach, nie w Zakrzowie tylko tam gdzie 
działamy.  To  są  pieniądze  wydane  dla  podniesienia  bezpieczeństwa  każdego  z 
Państwa. Nie pytamy się  kto uległ wypadkowi, z jakiego miejsca, gdzie mieszkał,  z 
jakiego był sołectwa, gdzie popłynęła woda, czy mieszka ktoś na górze czy na dole, 
gdzie się  zapaliło,  a gdzie się  może palić.  Niebezpieczeństwa czyhają  równo na 
wszystkich.  I  tutaj  tak  na  okrągło  przechodząc  do  tego  co  podniósł  Pan  radny 
Fijałkowski.  Ja  się  zgadzam z  Panem radnym Fijałkowskim,  ale  powiem w ten 
sposób, ciesze się że opinia komisji budżetowej jest ona czytelna, jest pozytywnym 
zaopiniowaniem. My jako komisje  składowe rozpatrywaliśmy wszystkie  składniki, 
wszystkie za i przeciw. Każda komisja z osobna, wyodrębniła wiele problemów min 
ten pomysł strażacki, były inne tez pomysły nie tylko dotyczące straży. Każdy szuka 
pieniędzy. Przegłosowaliśmy we własnym gronie i na zewnątrz i do opinii władnej w 
tym  temacie  czyli   opinii  Budżetu  Finansów  i  Majątku  Gminnego,  wydaliśmy 
jednoznaczne opinie,  które zostały zsumowane przez  komisje,  za co jej  chwała. 
Zauważyłem tutaj w opinii Komisji Budżetu jakichś wyodrębnionych fragmentów, 
wniosek jest jeden. Może na przyszłość by wypadało jeżeli  już może we wniosku 

Strona 22 z 57



załączać jakieś sprawy dyskusyjne. Ale wydaje mi się, że na sesjach  powinniśmy 
mieć  tematy obrobione, przedyskutowane i  czytelne.   I  powinniśmy je poddawać 
tylko  pod  głosowanie.  Oczywiście  nie  ma  problemu  żeby  dyskutować  i  dalej 
rozmawiać o tym wszystkim o czym rozmawialiśmy na komisjach. Tylko pytam, czy 
jest to zasadne tu i teraz. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady  – dziękuję bardzo, jest opinia komisji , jednej komisji mamy, 
poproszę  o następną komisję na ten temat, Pan Lipiec. 
Pan radny Lipiec – zostałem wezwany tutaj do głosu może i racja, ale myślę że 
wszyscy na tych trzech posiedzeniach podczas obrad Komisji  Budżetu Majątku i 
Finansów  wypracowaliśmy  jednakowe  stanowisko  i   to  co  przedstawiłem  tutaj 
Państwu,  sołtysom,  zaproszonym gościom,  radnym,  było  wypracowane  nie  tylko 
przeze  mnie  lecz   jak  przeczytałem  przez  całą  komisję.  Analizując  wnioski  z 
poprzednich komisji.  Komisja  Budżetowa na ostatnim posiedzeniu  które  było  26 
stycznia  pozwolę  sobie  odczytać  te  wnioski  które  tutaj  w  wersji  roboczej  mam 
zapisane. A mianowicie: i stosunki, relacje, jak to był, kto był za,kto był przeciw. A 
mianowicie  te  wnioski  powtarzały  się  na  poprzednich  komisjach.  Czyli  innych 
komisjach,  komisji  rewizyjnej,  społecznej  i  rolnej, dlatego  ostatecznie  komisja 
budżetowa postanowiła żeby te wnioski jako najważniejsze poddać pod glosowanie i 
przedstawić w formie pisemnej. A mianowicie: 1 wniosek - było to zabezpieczenie 
środków finansowych  na  tzw  zabytki  czyli   na  ten  Klasztor  Podominikański  w 
Klimontowie. I stosunkiem głosów 3 za, i 3 przeciw była glosowana kwota 50 000,00 
i kwota 100 000,00 - 3 za i 3 przeciw. Był to taki stosunek głosów. Dalej. Wnioski 
kolejne to: 2 wniosek – inwestycja monitoringu w Klimontowie. Komisja głosowała 
żeby kwotę tą przeznaczyć na realizacje na rok 2013, za było 3, przeciw 2, wstrzymał 
się 1. Dalej. Budowa bieżni na stadionie LKS Klimontowianka, też była ta sytuacja 
dyskutowana, i  zdania były na ten temat podzielone. Stosunkiem głosów 3 za, 1 
przeciw,  2 wstrzymujące się. Zakup samochodu strażackiego dla OSP Klimontów, 
jest  to  kwota 100 000,00 zł,   głosów za było 5,  przeciw 0  wstrzymało się  1. I 
wniosek  był  żeby,  środki  z  drogi  Nowa  Wieś  –  Olbierzowice  przeznaczyć   na 
zmniejszenie  deficytu  budżetowego,  za  było  4,  przeciw 1,  wstrzymało  się  1.  To 
wnioski które żeśmy glosowali, na komisji podsumowującej w dniu 26 stycznia 2012 
roku, dziękuję. 

Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo, proszę o następną komisję.

Pani  radna  Edyta  Michta –  Komisja  Rolna  też  się  zebrała,   w  odpowiednim 
terminie,  i  przekazała  Komisji  Budżetowej  swoje  uchwały.  Te  uchwały  się 
powtarzają, to co zebrała Komisja Budżetowa, mam tu odczytać?

Pan radny  Lipiec – przeczytaj to, komisji wnioski.

Pani radna Edyta Michta  – więc Komisja wnioskuje o  zmniejszenie zaplanowanej 
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w budżecie Gminy na  2012 rok, kwoty dotacji celowej do Straży Pożarnej na zakup 
samochodu pożarniczego. Z kwoty 100 000,00 zł,  na kwotę  50  000,00 zł.  Za 1, 
przeciwko  0,  wstrzymało  się  3  osoby.  Komisja  wnioskuje  o  zmniejszenie 
zaplanowanych w budżecie gminy na 2012 rok kwoty dotacji  celowej dla Parafii 
określonej w drodze uchwały z przeznaczeniem na ochronę zabytków, i opiekę nad 
zabytkami z kwoty 50 000,00 na 10 000,00 zł, zaoszczędzone środki w kwocie 40 
000,00 zł komisja proponuje przeznaczyć na remonty bieżące dróg. Za 4, przeciwko 
0, wstrzymała się 1 osoba. Komisja wnioskuje o zdjęcie zaplanowanych środków na 
kulturę fizyczna i sport w kwocie 100 000,00 zł, o kwotę 10 000,00 i przeznaczenie 
tych  10 000,00  zł  na  remonty  bieżące  dróg.  Pozostałe  środki  jak   w  przyjętym 
rocznym badaniu współpracy z organizacjami pozarządowymi, to jest 20 000,00 zł, 
pozostawić bez zmian. 

Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo, następna komisja.

Pan radny Fijałkowski – a jest jeszcze inna komisja? Nie ma już...

Przewodniczący Rady – jest, jest.

Pan radny Frejlich – jest.

Pan radny Piotr Lipiec – jest.

Pani radna Ewa Gajewska – Komisja Spraw Społecznych wypracowała następujące 
wnioski, w dniu 20 stycznia 2012 roku. Pozytywnie opiniując projekt budżetu – za 3, 
przeciwko  0,  wstrzymało  się  1.  Po  uwzględnieniu  przez  proponowanych  przez 
Komisję  zmian. A są to zmiany następujące: Komisja proponuje zdjąć  z ochrony 
zabytków kwotę  40 000,00 zł  i  przeznaczyć  te  środki  na remonty bieżące dróg, 
pozostawić na ochronę zabytków kwotę 10 000,00 zł  Komisja proponuje z rocznych 
zadań  inwestycyjnych  planowanych  do  realizacji   na  2012  rok,  zdjąć   zadanie 
monitoring w Klimontowie i budowa bieżni w Klimontowie. I o środki planowane na 
te inwestycje, tj 170 000,00 zł pomniejszyć planowany kredyt. Komisja proponuje 
aby  na  monitoring  w  Klimontowie  zabezpieczyć  środki  z  funduszu  sołeckiego 
Klimontowa. I ostatnia zmiana z racji tego, że dofinansowanie zakupu samochodu 
strażackiego planuje się z kredytu komisja wnosi o zmniejszenie dofinansowania z 
kwoty 100 000,00 zł na 50 000,00 zł, i te 50 000,00 zł przeznaczyć albo na remonty 
dróg, lub też o tę kwotę pomniejszyć planowany kredyt na ten rok. Dziękuję.

Przewodniczący Rady  – dziękuję bardzo, Pan Fijałkowski.

Pan radny Fijałkowski – Proszę Państwa, teraz to miały rację komisje obradując na 
swoich posiedzeniach, a nawet  komisja Budżetu 3 razy się  spotykała przed sesją 
dzisiejszą.  I  tak to powinno być,  że te wnioski  które zostały wypracowane przez 
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komisję  poszczególne,  Komisja  Budżetu  powinna  zebrać  i  tak  to  było.  A  na 
podstawie  później  dyskusja,  decydowanie,  to,  tamto,  owo.  I  na  podstawie  tych 
dyskusji opracowano wnioski...

Pani radna Edyta Michta – tak było...

Pan radny Fijałkowski  – i te które przedstawił na początku Pan Przewodniczący, 
stad ja się tam podpisałem. Inaczej bym się nie podpisał pod tym. Więc nie  miało by 
w  ogóle  sensu  zwoływanie  posiedzeń  komisji  przed  sesja  budżetową,  i  żeby  to 
później to tylko przedstawić to co Pan przewodniczący przedstawił, i podnieść ręce i 
zagłosować. Czyli tu się nic nie zmieniło. Czyli radni nie maja wpływu w ogóle na to 
co  się  w  tym  budżecie  dzieje.  Jeżeli  my  te  wnioski  teraz  jako  cała  Rada  te 
najważniejsze teraz przegłosujemy, i wtedy to ustalenie nasze pójdzie do budżetu. Ja 
sobie tak to wyobrażam. Gdyby tak nie było to nie mamy żadnego wpływu na kształt 
projektu budżetu i później tego budżetu który będzie przedstawiony czy przyjęty do 
realizacji.  Dlatego  ja  podniosłem głos  po  przeczytaniu  tych  wniosków ogólnych 
przez Pana Przewodniczącego. Bo tam jest wszystko wygłaskane i  wszystko to o 
czym my później powiedzieliśmy można przypiąć do poszczególnych tych wniosków 
które tu były przedstawiane. Można przypiąć, ale z tego nic konkretnie nie wynika. 
Dopiero teraz po przedstawieniu tych wniosków konkretnych coś wyniknie z tego. 

Przewodniczący Rady  – Szanowni Państwo, ja dalej patrzę na tę uchwałę o trybie 
prac nad projektem uchwały budżetowej. Wszyscy to znają i to było tak. Komisje 
wszystkie  się  spotkały  wcześniej,  Komisja  Budżetowa ostatnia,  wypracowała  ten 
ostateczny wniosek, pod którym się tutaj członkowie komisji podpisali. I dla mnie 
zgodnie z tą uchwałą ten wniosek Komisji jest jakby ostateczny, do już głosowanie 
budżetu, no. No jak będziemy jakieś poszczególne wnioski komisji głosować kolejno 
to  po co to  było  się  zbierać  komisja  budżetowa zbierała  te  wnioski,  i  pisać  ten 
wniosek.

Pan radny Fijałkowski – zgadzam się absolutnie, z tym. To by nie była. Po coś my 
się  spotykali  w  ogóle?  Po  coś  my  się  spotykali?  Budżet  przedstawiony  jest  do 
poszczególnych komisji, my mamy sobie podyskutować, posiedzieć, posprzeczać się, 
pokłócić się, pogłosować i nic z tego nie wynikło. Nie może tak być absolutnie, bo w 
końcu na ochronę zabytków proponuje Pan Wójt chyba tam 50 prawda? Niektórzy 
proponują  mniej,  40 ująć,  niektórzy 100 proponują,  i  proszę  mi powiedzieć  co w 
końcu mamy tu ustalić w tym budżecie? 50 czy 100? 50 tak jak proponował Pan 
Wójt.  Co  mamy  ustalić  odnośnie  załóżmy  samochodu?  Dofinansowanie  do 
samochodu  strażackiego.  Propozycję  Pana  Wójta.  Zgodnie  z  tym  co  Pan 
Przewodniczący Rębacz mówi, czy tam inne rzeczy. Co mamy przedstawić? Czy 
sport? Co tu podnosi Komisja Społeczna. I tam jest tych wniosków sporo. Czyli  z 
tego co Pan Przewodniczący Rębacz mówi tzn mamy przegłosować  to co jest  w 
projekcie budżetu. A więc niepotrzebne były posiedzenia komisji żadnej. Po co tyle 
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razy przychodzimy? Po co inne komisje się zbierały? Czyli no nie ma sensu zbierać 
się przed projektem budżetu, nie ma sensu bo i tak będzie zatwierdzone co jest to co 
jest  projekcie. Ja nie mówię żeby załóżmy sobie wymyśleć specjalna kwotę na jakąś 
inwestycje, co nie mamy tych pieniędzy. I wtedy to by było niezgodne w ogóle z 
ocena Regionalnej Izby Obrachunkowej. Nie było by to, nie było by to zgodne z tym. 
Więc o tym ja nie mówię,  żeby ekstra duże przeznaczyć  na to czy na tamto.  W 
ramach tej propozycji budżetu my się poruszamy i próbujemy to rozstrzygnąć jakoś 
mądrze. Nie przyklepać zupełnie to co Pan Wójt zaproponował. 
Przewodniczący  Rady  – Panie  Dyrektorze,  więc  z  zgodnie  z  tą  uchwałą  to  po 
wszystkich komisjach na podstawie opinie poszczególnych stałych komisji, Komisja 
Budżetowa  Finansów Majątku  Gminy,  w  terminie  7  dni  od  daty  jej  otrzymania 
przylutowuje  na piśmie zbiorczą  opinię  o  projekcie  budżetu.  Ja  taką  przed  sesja 
dostałem  właśnie  zbiorcza  opinię  od  Komisji  Budżetu  i  Majątku  
Gminy o projekcie budżetu. I an pierwszej stronie pisze tak, że po przedstawieniu 
wniosków komisji,  po uwzględnieniu wniosków komisji.  Na drugiej  stronie są  te 
wnioski wyartykułowane, no może nie tak pozycjami konkretnie, ale ogólnie. Jest tu 
wspomnienie o funduszu sołeckim, żeby go zabezpieczyć i nie ruszać, realizować, o 
racjonalnym  gospodarowaniu,  wydatki  w  trakcie  roku  budżetowego.  Ja  też 
oczekiwałem od Państwa opinii konkretnej, dostałem to co dostałem. 

Pan  radny  Fijałkowski  –  ale  po  uwzględnieniu  tych  wniosków.  Ile  tam  tych 
wniosków jest? W ogóle to tylko to co Pan przewodniczący przeczytał? Czy jest tam 
więcej tych wniosków? O uwzględnieniu tych wniosków! 

Przewodniczący Rady – nie, nie więc ja Panu to podam. Ja to dostałem dzisiaj. I to 
jest pierwsze strona. 

Pan  radny  Piotr  Lipiec –  ja  która  odczytałem była  to  ogólna  opinia  Komisji 
Budżetowej, pozytywna do projektu budżetu. A poszczególne wnioski które pisała 
Pani  Inspektor,  obsługi  Rady,  dostał   zarówno Wójt  jak i  Pan Przewodniczący z 
każdej komisji. Były dostarczone Panie Przewodniczący.  

Pan radny Fijałkowski –  no właśnie.  Zostały  dostarczone po to  żebyście  sobie 
przeczytali, i tyle? No rozstrzygnąć to na Sesji! Nie jedna komisja lecz 15 radnych 
ma rozstrzygnąć. 

Przewodniczący Rady – Pan Szeląg.

Pan radny Mirosław Szeląg - ja tu niestety zgodzę się z tym co Pan Dyrektor mówi. 
Doskonale. Jaki wpływ Radny ma na uchwalenie budżetu, no i... 

Pan radny Fijałkowski – no to pytam 
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Pan radny Mirosław Szeląg – ale chodzi o to, że ja zgadzam się ze słowami Pana 
Kwapińskiego. Każda złotówka zainwestowana w bezpieczeństwo wielokrotnie nam 
to  odpłaca,  to  jest  życie,  życie  jest  najważniejsze.  Tak  samo  Panie  Dyrektorze 
ratowanie dzieci,  zbieranie w puszkę  to  co  innego, „Podaruj  Dzieciom Wakacje” 
gdzie  się  narozrabia,  wypije  czy coś,  a  co innego jak   ta złotówka jak  idzie na 
konkretny cel. To po co równać  to z tym? Jeszcze się  odnoszę  do upublicznienia 
dlaczego  na  niektóre  sprawy,  inwestycje  w  Klimontowie.  Ja  chciałbym  by 
Klimontów był piękny, ale chodzi o to, że inwestycja np. niektóra inwestycja nie 
przynosi zysków, ale ona będzie z roku na rok generować straty. Nie mamy na to 
pieniędzy. Co roku wędzie na obsługę, banków i inwestycji. Tylko co  w przyszłości? 
Ale to już inna kwestia. Co innego jak wydamy na inwestycje które przyniosą nam 
korzyści  wizualne,  a  nie  co  roku  generuje  straty.  A  inwestujmy  tam  gdzie  są 
pozyskiwane, za te same pieniądze inwestowane. Dziękuję. A jeszcze przepraszam, 
jeszcze to jest ciągłość polityki, bo Ksiądz Czesław był, u nas i zgadzam się z jednym 
– jak jest obiecane coś to jest to święte. Bo ten człowiek, na podstawie tego budżetu, 
planował w swoim budżecie, planował pożyczki, planował inwestycje, jest co... do 
ruiny możemy go doprowadzić. Tak samo i przedszkole... trudno... czy my żeśmy nie 
widzieli,  że to obciąży nasz budżet? Czy to była polityczna zagrywka? Trudno... 
polityczna to trzeba płacić, to jest za poważny temat.

Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo, Pan Kwapiński.

Pan  radny  Kwapiński –  Szanowny  Panie  Przewodniczący,  Szanowna  Rado, 
Szanowni Wójtowie, Szanowni Państwo, ja w sprawie formalnej, jedynym organem 
do zapisania budżetu, do tworzenia budżetu,  jest  organ wykonawczy gminy czyli 
Wójt Gminy i taki organ wykonawczy nasz organ wykonawczy, przepraszam budżet 
zaproponował i przedstawił we właściwej formie. Komisje Rady  Gminy dostały w 
stosownym terminie ten budżet i dyskutowały i pracowały nad budżetem i tam było 
miejsce na tworzenie wniosków i opinii i ewentualnych propozycji. Wyłącznością w 
tym miejscu Komisji Budżetowej jest dokładanie pod kątem formalnym zbioru tych 
opinii  i  wypracowania  wspólnego stanowiska na  piśmie do  przedłożenia  Radzie. 
Moim zdaniem tam jest  właśnie ten udział  w dyskusji.  Z tego co widzę  to  Pan 
Przewodniczący nie otrzymał od komisji majątku, żadnych wniosków do głosowania 
oddzielnego,  tak mi  się  wydaje.  Widzę  podpisany papier,  wydaje mi  się,  że pod 
względem formalnym jedynym elementem w tej chwili może być prawidłowość, tak 
to powinno wyglądać, my powinniśmy przegłosować ten budżet wg przedstawionego 
wniosku. Można się wstrzymać, bądź głosować przeciwko uchwaleniu budżetu, bo 
taki  wniosek wpłynął.  I  to jest  chyba demokracja na dzisiaj.  Więcej  dyskusji  jak 
słucham  jeszcze...  Uwagę  jeszcze  jedną  Panie  Przewodniczący,  proszę  się  nie 
denerwować.  Prace  w innych  Radach   Gminy,  tam wszystko  w innych  terenach 
pytałem w Rytwianach, Staszowie większość  stanowisk jest wypracowywanych w 
komisjach.  Są  zapisane  opinie,  są  zapisane  wnioski  przedłożone  są  do 
przegłosowywania.
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Pan radny Fijałkowski – no i? No i tak powinno być..

Pan radny Kwapiński – i tylko takie wnioski, które zostały przedłożone na sesji na 
plenarnym posiedzeniu Rady Gminy są poddawane pod głosowanie. Sesje kończą się 
właściwie, bezdyskusyjnie. Bo dyskusje były na innych obradach. Dziękuję.

Pan radny Fijałkowski – nie odkrył Pan tajemnicy żadnej, o tym wszyscy wiedzą.

Pan radny Lipiec – przepraszam bardzo Panie Radny Kwapiński, jest Pan w błędzie, 
bo ja te wnioski co były na komisji, były dostarczone na pewno przez pracownika 
czyli przez Panią inspektor od Rady do Wójta. Bo nie schowała do teczki, ani do 
domu  nie  zaniosła.  Druga  sprawa,  że  jest  na  zwolnieniu  lekarskich,  ale  dziś 
poprosiłem osobiście Pana Sajeckiego i z zeszytu protokołów osobiście dostarczyłem 
wnioski Panu Przewodniczącemu i Panu Wójtowi. Więc Panie Zbyszku to co Pan 
insynuuje, to nie jest prawda, bo zarówno Pan wójt jak i Pan Przewodniczący mieli te 
wnioski, prawdę powiedziałem Panie Wójcie... Dziękuje.

Przewodniczący  Rady  –  w  sprawie  wyjaśnień.  Wnioski  Komisji  tą  są...  tak 
wyglądają te dokumenty. Ja przed sesją dostałem w brudnopisie coś takiego. I to jest 
wniosek waszej Komisji Budżetu i Finansów. Nie wiem czy Wójt dostał. Kiedy Wójt 
to dostał. Ja dostałem przed sesja dzisiaj. 

Pan radny Lipiec – proszę bardzo jeszcze ja chcę pokazać...

Przewodniczący Rady – a innych dokumentów nie ma, Szanowni Państwo, wczoraj 
przyszedłem do urzędu i  otworzyła Pani  Potocka do Pani  Ireny pokój.  Tam była 
dokumenty do mnie, które leżały. Były opinie komisji, wszystkich komisji, nie było 
tylko Waszej Komisji tego końcowego i to co właśnie w brudnopisie, nie przepisane. 
I dlatego ja więcej nie miałem, dostałem tylko to, to dostałem wczoraj od Pana Wójta 
Przybylskiego, to co Panu pokazywałem, ten dokument. Czyli tą zbiorczą ostateczną 
Opinie Komisji Budżetu i Majątku Gminy, to samo dostał Wójt. Zapytajcie Wójta czy 
dostał coś więcej. Nie. Tylko tyle. Ja dostałem tyle materiałów. 

Pan  radny  Lipiec –  przepraszam  bardzo  jeszcze  ja  chciałem...  Panie  Wójcie 
przepraszam, ale tutaj nikt się nie popisuje i wnioski z poszczególnych komisji były 
w wersji komputerowej stworzone przez Panią Inspektor do spraw obsługi Rady. I to 
nie był brudnopis, Panie Przewodniczący, bo skoro poszła na zwolnienie lekarskie to 
na pewno jest inny pracownik Urzędu Gminy, który mógłby jej obowiązki przejąć. 
Niech Pan nie pokazuje, że to jest brudnopis, jest tutaj 6 osób które były na komisji i 
z tymi wnioskami się zgadzają. Bo te wnioski żeśmy dyskutowali, i zgłosili. Czy to 
jest  napisane  długopisem,  czy  w  wersji  komputerowej chyba  zgadza  się  treść 
posiedzenia komisji z tymi wnioskami co potwierdzą członkowie komisji. I proszę 
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nie mówić, że nie było wniosków z komisji ostatecznych. 

Przewodniczący Rady  – proszę o wolne wnioski...

Pan radny Fijałkowski – ja to  wszystko rozumiem co Państwo mówicie,  nawet 
rozumie  to  co  Pan  Kwapiński  mówił,  bo  on  jest  bardzo  zainteresowany  nawet 
działaniem Rad na innych terenach. Mnie jest to wszystko niepotrzebne, bo ja wiele 
lat pracuje w Radzie i znam pracę Rady. I nikt mnie nie przekonana o tym, czy o 
tamtym...

Pan radny Kwapiński – ale w czasach PRL – u, Panie Dyrektorze.

Pan radny Fijałkowski – nie PRL – u, tylko z PRL – u byłem raz, a teraz 4 razy. 
Więc niech mi Pan nie zarzuca PRL - u, bo ja bym bardziej komuś zarzucił niż Pan to 
robi.  Proszę  Państwa jest  taka rzecz, że ja będąc członkiem Komisji  Budżetu nie 
podpisał  bym się  pod  tym stwierdzeniem,  które  przeczytał  Pan  Przewodniczący 
Komisji  na początku.  Nie  podpisał  bym się.  Ja się  podpisałem tylko dlatego,  że 
głosowaliśmy wnioski,  że te wnioski  miały stanąć  na sesji  i  15 osób ma podjąć 
decyzje. Jeżeli tak to będzie ja jestem nawet za tą wolną propozycji  Pana Wójta, 
nawet  bez żadnej  zmiany,  ja  glosuję  za przyjęciem tego budżetu.  Jeżeli  tego nie 
będzie ja nie głosuje za przyjęciem tego budżetu.  

Przewodniczący Rady – Pan Wójt jeszcze.

Zastępca  Wójta  Adam Przybylski –  Szanowni  Państwo,  ponieważ  praktycznie 
sprawcą tego wszystkiego, całego tego budżetu jest Wójt, a tak prawdę mówiąc to 
nikt Wójta za bardzo nie pytał, skąd? Dlaczego? Gdzie? Po co? Czemu znalazły się 
takie kwoty a nie inne kwoty. Patrząc nawet na wniosek komisji to widzę ze tak jest. 
Jeden za, trzech wstrzymujących, czyli przeszło jeden za. Trzech nie miało zdanie 
nawet na temat czegokolwiek co by dotyczyło tego budżetu. Jest komisja  na której 
jest Ksiądz Czesław, dajemy 100 000,00  na tej komisji, jest komisja na której nie ma 
Księdza Czesława dajemy 10 000,00 na tej komisji. I to jest tak jakby był na komisji 
strażak  dali  byśmy  jeszcze  i  150  000,00  bo  był  tu  strażak,  jakby  nie  było  to 
dalibyśmy  50  000,00  bo  go  nie  było.  I  rolą  Wójta  w  tym  całym  sporze  było 
wypośrodkowanie i zrobienie z tego jak najlepszego budżetu. Myślę, że udało nam 
się to. Szanowni Państwo, Straż Pożarna w Klimontowie ma 100 lecie. I taka rzecz 
zdarza się bardzo rzadko, my za samochodem strażackim nie jeździliśmy od roku, bo 
tego nie  da  się  załatwić  w miesiąc  czy  dwa miesiące.  My za  tym samochodem 
jeździliśmy prawie 3 lata. I to nie jest tak, że czytamy 50 czytamy 100 to będzie 
ładnie, żeby gmina mogła uzyskać 600 000,00 zł to musiała by zadeklarować te 100 
000,00 i  to  zostało  zapisane w budżet.  Jeżeli  obniżycie Państwo tę  kwote na 50 
000,00 zł to nie mamy po co jechać. No nie mamy po co jechać, bo nie dostaniemy 
pieniędzy i to jest jedna sprawa. Zwróćcie Państwo uwagę mówiąc o zabytkach, czy 
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któraś z działających na terenie gminy Parafia otrzymuje pieniądze? Żadna, ponieważ 
tam gdzie  jest  ksiądz Proboszcz,  tam gdzie  jest  Parafia,  tam są  dochody.  Mamy 
klasztor, który jest rektoratem, on nie ma dochodów. Dlatego ten klasztor próbujemy 
dofinansowywać, tylko dlatego. I pamiętajcie Państwo o tym, że w tym klasztorze 
przez 50 i więcej lat było liceum. I nikt ani biskup ani nikt nie wołał pieniędzy na 
czynsz, tylko w tym obiekcie to liceum było. Zdarzyło się tak jak się zdarzyło, trudno 
ale tysiąc którymś wybudował to Ossoliński, a my teraz dyskutujemy na temat tego 
czy te 10 000,00  komuś na coś wystarczy. Bo w tym obiekcie robi się robotę za 
miliony nie za złotówki. Dlatego prosiłbym również i tutaj żeby zwrócić uwagę. Nie 
dajemy tutaj 100 000,00, ponieważ mamy budżet jaki mamy, i musieliśmy 50 000,00 
przerzucić dla strażaków. Strażacy mieli w tym roku 100 000,00 ksiądz Czesław w 
tym roku no musi jakoś przeboleć ten jeden rok. I myślę, że jakoś ta sytuacja za rok 
się może zmieni i będzie mógł od nas dostać 100 000,00. My nie obiecywaliśmy 
Szanowni Panowie Radni pieniędzy, że będziemy dawać. My zrobiliśmy uchwałę w 
której byliśmy poręczycielem kredytu który wziął Ksiądz Czesław – poręczycielem. 
To nie jest ten który mówi – My Wam damy. Tylko my ręczyliśmy, a że uchwała 
została  z  obiegu wycofana,  więc nie  możemy być  jakimś  prenimpotentem w tej 
sprawie. Nie możemy współfinansować. Na ile nas stać, a w tym roku to nie stać nas 
na 50 000,00 dlatego prosiłbym żeby te 50 000,00 zł zostało. I uważam jest to fajna 
rzecz, z drugiej strony zwróćcie Państwo uwagę, że istnieje coś takiego jak „Wspólne 
Dobro” jest to instytucja charytatywna, stricte charytatywna, która próbuje zdobywać 
środki dla tego naszego klasztoru. I ta instytucja nawet obecnie działa na zasadach 
charytatywnych. Uczy nasze dzieci korepetycjami i nie pobiera pieniędzy – i  nie 
pobiera pieniędzy za to. I podejdźcie Państwo o godzinie 15. tu jest po 10, 15 dzieci 
na tych korepetycjach. Policzmy jakby tak rodzice mieli dać tak po 30,00 zł za godz 
od każdego, czy nie zapracowali oni na te 50 000,00 jako „Wspólne Dobro”. I tutaj 
zwróćmy również na to uwagę. I dlatego mówie, na tyle nas stać. Ja widziałem te 
propozycje, które są, ale to i tak dalej Wójt decyduje czy mamy wziąć tyle czy tyle. 
Nie stać nas, dlatego proszę o przegłosowanie takiej wersji jaka jest. Nie dlateg, że 
jestem złośliwy czy nie złośliwy , bo Państwo chcą w tym budżecie grzebać. Nie! Ten 
budżet  jest trudny i nam było go trudno zdjąć, ba naprawdę jest coraz trudniej. I 
dlatego bardzo bym prosił o zrozumienie tej sytuacji jaka jest i podjecie głosowania. 
Dziękuję.

Przewodniczący Rady  – dziękuję bardzo, Pan Wójt Bień, proszę.

Wójt  Ryszard Bień –  Szanowni  Państwo, ja  jeszcze dopowiem tak.  Czytając te 
wnioski komisji, również zwracałem szczególna uwagę na uwagi, które były tam był 
tam  takie  może  szarpane.  Ale  proszę  Państwa  my  jak  składaliśmy  na  te  małe 
wioseczki do Adamczowic, Nowej Wsi, Pokrzywianki, Węgrc Szlacheckich to nie 
zastanawialiśmy  się  nad  tym  czy  tam  będzie  pięcioro  czy  dziesięcioro  dzieci, 
prawda? Zrobiliśmy to co mieliśmy zrobić, i np. w Adamczowicach kwota była 122 
000,00  zł,  pytamy się  kto  tam będzie  z  tego  korzystał?  Na  pewno będą  z  tego 
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korzystali,  czy  będzie  tyle  dzieci  i  mieszkańców,  na  pewno  będą  korzystali. 
Pokrzywianka proszę  Państwa,  164 700,00 pytam się  tak:  czy była  potrzebna ta 
inwestycja? Ktoś powie, że nie, ja powiem że była potrzeba. Dlatego, ze tam ma każ 
dy prawo wejść, pobawić się i ten czas  swój spędzić. Nowa Wieś – 152 000,00 zł, 
Proszę Państwa czy ta inwestycja była potrzebna? Potrzebna. Czy Proszę Państwa 
była potrzebna w Węgrcach Szlacheckich? Gdzie  kosztowało nas to 189 100,00 
Proszę  Państwa to  już  mamy końcowe rozliczone zadania,  które będziemy mieli 
właśnie w poniedziałek kontrolę. Ja uważam Proszę Państwa, że monitoring jest tutaj 
Pani  dyrektor  Gimnazjum,  może  Pani  powiedzieć  czy  ten  monitoring  był  tu 
potrzebny czy nie. Proszę Państwa gdyby nie było tego monitoringu, który kosztował 
przykładowo tam 20 czy 15 tysięcy zł na pewno wydalibyśmy na remonty i straty, 
które no niestety nasza młodzież jest do tego zdolna. Atak samo robiąc, i prosząc 
Szanowna rade o zabezpieczenie środków finansowych jeżeli chodzi o monitoring w 
Klimontowie. Powtarzam to jeszcze raz, nie dotyczy to tylko Klimontowa prawda, bo 
do szkoły w Klimontowie to nie chodzą dzieci z Klimontowa ale i z obcych, nie z 
obcych,  ale  z  naszych  sołectw.  A Proszę  Państwa,  wiemy  co  się  dzieje  wokół 
Synagogi.  Wiemy co się  dzieje, prawda na stadionie. Wiemy co się  dzieje wkoło 
Orlika Proszę Państwa. To ma zabezpieczyć nie tylko nasz Urząd Gminy, ale naszą 
jeżeli tutaj chodzi  stolicę Gminy Klimontów, chodzi o Klimontów. Tak samo Proszę 
Państwa powiem odnośnie bieżni  ,  którą  chce tu  właśnie zrobić  tu  na stadionie. 
Jeszcze raz powtarzam, nie stać na dzień dzisiejszy Gminy Klimontów żeby włożyć 
na taką bieżnię całą kwotę 500 000,00 zł, postaraliśmy się również by ten wnioseczek 
malutki. Bo to jest wniosek mały na 100 000,00 zł tamte zdążyły te projekty przejść, 
bo były wykonawcy, znaleźli się wykonawcy. Na ten projekt akurat nie. Dlatego, że 
powtarzam jeszcze raz, wysokie było euro, duże koszty tego zadania, i  dlatego o 
3000,00 zł ten projekt nie przeszedł. W tamtym roku, ale Proszę Państwa czy nie 
opłaci się dać te 25 000,00 zł które mamy zagwarantowane przez podpisanie umowy 
wczoraj?  Czy  nie  opłaci  się  Proszę  Państwa?  Czy  musimy  ponieść  straty,  które 
ponieśliśmy przy szykowaniu tych dokumentów i  nawet planów? Proszę  Państwa 
proszę przyjść i sobie zobaczyć ile dzieci będzie np. za pół roku. Myślę, że na pewno 
będzie więcej w tych miejscowościach, które żeśmy zrealizowali na kwotę brutto tu 
mamy  628  300,00  myśmy  tego  Proszę  Państwa  naprawdę  nie  żałowali.  Wtedy 
Szanowna Rada przegłosowała, niestety jest to tylko dla czterech miejscowości, ale 
cieszmy się, że dla 4. Teraz może uda się znam zrobić dla 2 i w to będziemy dalej 
brnąć po to by zaspokoić wszystkie sprawy, które oczekujecie Państwo tutaj i sołtysi i 
mieszkańcy.  Dlatego  proszę  Was  o  to  samo  co  Wójt  mój  zastępca,  proszę 
przegłosować w takiej wersji w jakiej zostało to wszystko zaplanowane. Myślę, ze 
tutaj pani Ania zrobiła wszystko, żeby ten budżet spiąć, myślę ze wszystko będzie 
najlepsze, zadanie które zrobimy na 2012 rok bo na to tylko wszystko wystarcza 
środków finansowych. A na pewno coś  może jeszcze wypaść  w między czasie i 
myślę temu się będziemy przyglądać na następnych sesjach. Dziękuję serdecznie, i 
proszę  Szanowną  Radę  o przegłosowanie budżetu w takiej formie w jakiej został 
przedstawiony.
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Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo, proszę bardzo Pan Lipiec jeszcze. 

Pan radny Lipiec – Panie Wójcie bo tutaj poszczególni członkowie, radni,  jak i 
członkowie naszej Komisji  Budżetowej, proszą   o przegłosowanie tych wniosków 
które zostały zapisane na ostatnim posiedzeniu. 

Pan radny Fijałkowski – wiecie co Państwo, największą wina tego wszystkiego, i 
tej  naszej dyskusji  jest  Pan Przewodniczący.  Bo nie powinien w ostatnich dniach 
zwoływać sesji budżetowej, że budżet powinien być zatwierdzony do końca stycznia. 
Ta sesja powinna być wcześniej. Gdybyśmy takie dyskusje przeprowadzili to jeszcze 
mielibyśmy czas na zwołanie jednej sesji i na pewno na koniec stycznia budżet byłby 
zatwierdzony.  A  teraz  gdzie  my  to  przełożymy?  Pan  Wójt  dobrze  mówi  o 
zatwierdzenie w pierwszej wersji. Więc pytam jeszcze raz, po co były te komisje? Po 
co były te dyskusje? Po co te szarpaniny na komisjach? Żebyśmy My wspólnie nie 
mogli  żadnego wniosku  który  żeśmy stawiali  przegłosować.  I  na  pewno nie  ma 
żadnego wniosku, który przekraczał by budżet, nie ma bo ja się znam na tym. 

Przewodniczący Rady – Szanowni Państwo ja muszę tutaj się odnieść do tego co 
Pan Fijałkowski mówił, to nie jest moja wina. Bo to nie ja sesję sam ustalam, bo na 
sesje  trzeba  przygotować  odpowiednie  dokumenty  i  materiały.  Proszę  Pana  ja 
chciałem głosować w grudniu na koniec roku, bo tak się powinno uchwałę budżetową 
uchwalać. Na koniec roku budżetowego starego, i 30 planowałem sesję budżetową. 
Ale żeby sesja się odbyła to musicie Państwo mieć te materiały, które mają Państwo 
przed sobą. Uzgadniam to z Wójtem, uzgadniam to z Panią Skarbnik, Pani Skarbnik 
rzuciła datę 27 stycznia,  wcześniej nie. To nie jest moja zachcianka, ze ja chciałem. 
Ja chciałem w grudniu, tylko, ze ja nie miałem Proszę Pana...

Pan radny Fijałkowski – pamiętam, pamiętam...

Przewodniczący  Rady –  nie  miałem materiałów,  to  nie  jest  zależne  ode  mnie. 
Dokumenty przygotowuje urząd i  ja  byłam tylko  w kontakcie  z  Wójtem i  Panią 
Skarbnik. I uznali, ze wcześniej jak pod koniec stycznia ta sesja odbyć się nie może, 
bo Skarbniczka raz że zamyka rok budżetowy stary, to otwiera nowy. I powiedziała, 
że po prostu nie wyrobi się.  Ja chciałem w grudniu głosować,  tylko co mieliśmy 
glosować?  Szanowni  Państwo,  teraz  się  narobiło  dużo  galimatiasu,  jeszcze  raz 
powiem Państwu. Zgodnie z uchwałą,  a to jest  dla nas święte,  powinna Komisja 
Budżetu  i  Finansów zrobić  opinie  zbiorczą,  a  ja  wczoraj  od Pana Przybylskiego 
dostałem,  tą  opinię  zbiorczą.  Dzisiaj  Państwo podpisali  na tych dwóch kartkach, 
natomiast to co Pan Piotr mówi to ja zobaczyłam dzisiaj przed sesją. Jest dyskusja 
teraz, i musimy z tego jakoś wybrnąć.  Myślę  tak. Szanowni Państwo, że jeżeli ta 
komisja  zebrała  już  te  wnioski  to  może  nie  wszystkie  te  wnioski  wszystkich 
poszczególnych komisji od nowa, tylko może tutaj Pani z miejsca odczyta te wnioski 
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czy Pan Lipiec, z komisji tej Budżetowej i głosujmy, ja nie widzę tutaj problemu. 
Tylko mówię:  ja  dostałem taki materiał.  Ja przyszedłem wczoraj specjalnie, tylko 
wyszło  nieszczęście,  że Pani  Irena się  rozchorowała.  Myśmy się  dostali  z  Panią 
Potocką i to co było na biurku, napisana karteczka to wziąłem wszystko dzisiaj mi 
doszło to. A na czysto nie wiem. A teraz proszę Państwa zaczniemy.. Proszę bardzo 
Pani Michta. 

Pani radna Edyta Michta – ja tutaj może wnioskuje, tutaj przegłosować te punkty 
które się  powtarzają  na większości  komisji.  Więc to jest:  na zabytki,  monitoring, 
bieżnia,  i  na  zakup  samochodu  strażackiego.  To  bardzo  proszę  tutaj  Pana 
Przewodniczącego.

Przewodniczący Rady Jan Rębacz – to proszę czytać te wnioski, proszę bardzo.

Pani radna Gajewska – ja mam tutaj propozycje jeżeli mamy głosować wnioski, to 
wnioskuję by glosować wszystkie wnioski. Bo to są  zgłoszenia naszych koleżanek i 
kolegów. Nie możemy jednego wniosku przegłosować a drugiego nie, dziękuje.

Przewodniczący Rady – ale uważam, że Komisja Budżetowa zebrała te wnioski w 
tym co ma tutaj Przewodniczący Lipiec. 

Pan radny Lipiec – Szanowni Państwo to co przedstawiła tutaj koleżanka Edyta 
Michta są  to wnioski które odbyły się  na poprzednich, odbytych już  komisjach. I 
które  Komisja  budżetowa  zebrała,  i  na  podstawie  tego  Komisja  budżetowa  te 
wnioski, które się powielały  i były najważniejsze, przedstawiła w formie pisemnej i 
te wnioski po prostu tak jak koleżanka Edyta Michta, proszę Pana Przewodniczącego 
o przegłosowanie. 

Przewodniczący Rady – proszę bardzo, Pani Gajewska.

Pani radna Gajewska – to ja składam wniosek formalny i proszę o przegłosowanie, 
które te  wnioski  mamy czytać.  Czy te  co  zaproponowała  Pani  Edyta,  czy  te  co 
zaproponowałam ja. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady – to Proszę Państwa trudno będzie dojść nam do końca z tym 
wszystkim dobrnąć  widzę.  Bo jeżeli  to  jest,  ten opinia komisji  zbiorcza. Komisji 
Budżetowej, to uważam że to mamy przegłosować. 

Pani radna Gajewska – Panie Przewodniczący ale wszystkie wnioski wpłynęły do 
Pana Przewodniczącego....

Pan  radny  Lipiec  –  ale  proszę  przegłosować  wniosek  Pani  Michty  lub  Pani 
Gajewskiej.
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Pani radna Gajewska – i Pan  przewodniczący ma te wnioski...

Przewodniczący Rady – to już trzeba komisji Budżetowej pytać o to..

Pani  radna  Gajewska –  no,  i  Pan  przewodniczący  Komisji  Budżetowe  będzie 
czytał, czy Pan. 

Pan radny Lipiec – Panie Przewodniczący, przepraszam Pani Ewo na chwilę. Proszę 
Pana Przewodniczącego by poddał Pan wniosek na przegłosowanie Pani Michty lub 
Pani Gajewskiej i w drodze głosowania wyjdzie, które wnioski będziemy głosować. 
Proszę. 

Pani radna Gajewska – ja proponuję żeby wszystkie,  które wpłynęły do komisji 
budżetowej.

Pan radny Kwapiński – ja jeszcze stawiam jeszcze jeden wniosek formalny, żeby 
nie glosować tych wniosków. Najdalej idący wniosek. Bo wprowadza to dziecinadę, 
dyskutowaliśmy, spotykaliśmy się, traciliśmy czas. Wypracowaliśmy opinię a teraz 
się kłócimy jak dzieci w piaskownicy. Wniosek o niegłosowanie żadnych wniosków 
oddzielnie. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady – Proszę Państwa, padł wniosek formalny. Kto z Państwa jest 
za wnioskiem Pana Kwapińskiego żeby tych poszczególnych wniosków które są w 
poszczególnych komisjach nie głosować. 
Kto z Państwa jest za takim wnioskiem? No jest wnioskodawca tylko. - 1, Kto jest 
przeciwny? - 5, Kto się wstrzymał ? - 9. Dziekuję.Wniosek nie przeszedł. 
Szanowni Państwo szkoda czasu, zaczynamy od Komisji Budżetu i Finansów, proszę 
bardzo czytać   Komisja Budżetu i  Finansów, wnioski  będziemy głosować,  trudno 
będziemy tu siedzieć do wieczora. Proszę komisję o odczytanie wniosków.

Pan radny Lipiec – Komisja Budżetu Majatku i Finansów na ostatnim posiedzeniu 
wypracowała następujące wnioski, a mianowicie: 

1. na ochronę zabytków, była to kwota 50 i 100 tysięcy
powtarzam Panie Przewodniczący

2. monitoring w Klimontowie
3. na budowę bieżni 
4. na zakup samochody strażackiego
5. na drogę Nowa wieś – Olbierzowice, który wniosek jest moim zdaniem nie 

zasadny. 
Proszę Pana o przegłosowanie tych wniosków.

Przewodniczący Rady – mów Pan po kolei ja będę głosował, czytaj Pan po kolei 
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wnioski. Jaki jest wniosek 1?

Pan radny Lipiec – dotyczący Klasztoru, kwota 50 i 100 tysięcy.

Przewodniczący Rady – kto z Państwa jest za kwotą 50 000,00 na klasztor, proszę 
bardzo. Kto z Państwa jest za takim wnioskiem? - 13, Kto jest przeciwny? - 1, Kto się 
wstrzymał ? -  1, czyli wniosek przeszedł jak w budżecie. Czyli głosujemy dalej, 
proszę bardzo.
Pan radny Lipiec – kolejny wniosek jest w sprawie monitoringu, żeby przenieść go 
na rok 2013 rok.

Przewodniczący Rady –  przeniesienie monitoringu na rok 2013,  kto z Państwa jest 
za za takim wnioskiem? Proszę bardzo – nie widzę. To nie ma sensu dalej głosować, 
zostaje dalej tak jak w budżecie. Proszę bardzo, dalej.

Pan radny Lipiec – budowa bieżni na stadionie LKS Klimontowianka

Przewodniczący Rady – budowa bieżni na stadionie LKS Klimontowianka, żeby 
pozostał w projekcie budżetu w kwocie proponowanej. Taki jest wniosek komisji?

Pan radny Lipiec – zdania były podzielone bo były podzielone. 2 było przeciw, 4 się 
wstrzymało.

Pan radny Kwapiński – ale wniosek jest jaki?

Pan radny Lipiec – wniosek komisji  jest następujący, ze zdania były podzielone, 
proszę poddać pod głosowanie, propozycję Wójta proszę poddać.

Przewodniczący Rady – Kto z Państwa jest za propozycją, by została tutaj jak w 
budżecie jest. Proszę bardzo. - 11, Kto jest przeciwny? - 1, Kto się wstrzymał ? -  2, 
następne wnioski proszę bardzo. 

Pan radny Lipiec – zakup samochodu strażackiego dla OSP Klimontów, komisja 
proponuje kwotę 100 tysięcy.

Przewodniczący  Rady –  komisja  proponuje  kwotę  100  tysięcy,  czyli  tak  jak  w 
budżecie. Kto z Państwa jest za takim wnioskiem? - 15 – jednogłośnie.

Pan radny Kwapiński -  czyli mój wniosek był zasadny.

Przewodniczący Rady – proszę Pan lipiec jeszcze. 

Pan radny Lipiec –  jeszcze ostatni wniosek był taki, ażeby ze środków przebudowy 
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drogi  Nowa Wieś  –  Olbierzowice  zabrać  i  te  środki  przekazać  na zmniejszenie 
deficytu budżetowego, i ja stawiam wniosek, że jest bezzasadne, bo po informacjach, 
które dzisiaj otrzymałem  w interpelacjach ze strony pana Wójta proszę,  stawiam 
wniosek żeby go nie poddawać pod głosowanie bo jest bezzasadny.

Przewodniczący Rady – Kto z Państwa jest za takim wnioskiem?

Pan radny Kwapiński – komisja Budżetowa.

Przewodniczący Rady Jan Rębacz - Kto z Państwa jest za takim wnioskiem? - 13, 
Kto jest przeciwny? - 0, Kto się wstrzymał ? - 2

Pani radna Gajewska – no i bez kłótni... posłuchajcie czasem kobiety... 

Przewodniczący Rady  – dziękuję bardzo...

Pan radny Kwapiński – straciliśmy pół godziny bez sensu...

Przewodniczący Rady – Szanowni Państwo, czy Pani Ewa dalej się upiera...

Pani radna Gajewska – nie, nie...

Przewodniczący Rady – na poszczególne wnioski,  czy to zostało przegłosowane 
wystarczy... czy to co komisja budżetowa przedstawiła wystarczy... 

Pani radna Gajewska – tak.

Przewodniczący  Rady –  dziękuję  bardzo.  Szanowni  Państwo  czy  są  jeszcze  w 
kwestii budżetu jeszcze jakieś sprawy? Nie widzę.

Pani Skarbnik Anna Sobolewska – a jakby była odwrotna sytuacja, i np. dostawali 
by  Państwo  100  tysięcy  dla  Księdza  dajmy  na  to,  i  zabrać  to  z  wydatków 
inwestycyjnych  w bieżące. I wtedy tak rujnuje nam to całoletnią prognozę finansową 
ponieważ  wskaźniki  mamy  na  nie.  Dajemy  ten  budżet   do  Regionalnej  Izby  i 
Regionalna Izba opiniuje negatywnie – prawda?

Pani  radna  Gajewska –  zgadza  się  Pani  Skarbnik,  ale  myśmy  na  następnych 
komisjach rozmawiali też o tym... i doszliśmy do innych wniosków. 

Pani Skarbnik Anna Sobolewska – Wójt przygotowuje...

Przewodniczący Rady – Proszę Państwa czy już? Proszę państwa poddaję projekt 
budżetu pod głosowanie.  XIII/106/12 w sprawie ustalenia budżetu gminy Klimontów 
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na 2012 rok jest załącznikiem do niniejszego protokołu.
Kto z Państwa jest za takim wnioskiem? - 15 – budżet został przyjęty jednogłośnie.
No  życzę  Wójtowi,  żeby  realizacja  również  tego  budżetu  też  szla  nienagannie. 
Szanowni Państwo na przyszłość, przez to zabraliśmy czasu, poproszę komisje... ja 
już powiedziałem kiedyś, że tak jak kiedyś Przewodniczący Fijałkowski wyznaczał, 
proponował termin spotkania czy komisji...

Pan radny Fijałkowski – proponował...
 
Przewodniczący Rady – proponował, to ja do tego dojdę... bo ja jeśli proszę aby te 
trzy komisje się spotkały, i Komisja Budżetowa potem mi przedstawiła  zgodnie z 
uchwałą. Proszę Państwa mamy uchwałę. Nie możemy tej uchwały łamać. No to jest 
tak jak jest, wychodzi jak dzisiaj. I jest cały galimatias. Ale to już mamy za sobą. 
Szanowni Państwo... proszę bardzo Pana Wójta. 

Wójt Ryszard Bień – Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Szanowni Państwo, 
serdecznie dziękuję Szanownej Radzie za poparcie i przegłosowanie w takiej formie, 
tego budżetu.  Uważam Proszę  Państwa, że czeka nas duże wyzwanie,  dlatego że 
wiemy  doskonale,  że  duże  środki  finansowe  poszły  w  roku  2010,  2011,  teraz 
będziemy  kończyć   niektóre  inwestycje.  Tak  więc  Szanowni  Państwo  myślę,  że 
podołamy temu wszystkiemu. I nie jednokrotnie będziemy się jeszcze w taki sposób 
kłócić, prawda? Bo to jest kłótnia, ale widzę, że wychodzi na dobre. Bo myślę, że 
tych  środków  troszeczkę  będzie  przybywać,  będziemy  mogli  siąść  spokojnie, 
podyskutować,  co mamy jeszcze zrobić. Co jest najpilniejsze. I oczywiście życzę, 
sobie życzę, Szanownej Radzie życzę, Państwu, żeby te wszystkie plany które mamy 
na 2012 rok zakończyły się taj jak np. na 2011. Dziękuje serdecznie. 

Przewodniczący Rady –  dziękujemy,  Szanowni  Państwo.  Proszą  o  przerwę,  czy 
zrobimy 10 minut  przerwy? Kto  z Państwa jest  za przerwą? -  większość  jest  za 
przerwą. Zapraszam więc na przerwę proszę bardzo. 
Szanowni  Państwo  rozpoczynamy  zebranie  po  przerwie,  prosimy  bardzo  o 
zajmowanie miejsca. 
Szanowni Państwo wznawiamy obrady po przerwie. Przechodzimy do punktu 8.

Do punktu 8 porządku obrad sesji
Sytuacja  oświaty  w  gminie.  Szanowni  Państwo,  Rada  otrzymała  dość  obszerny 
materiał  na temat sytuacji w gminie z ZEAS – u. Państwo to mieli na komisjach, 
przepracowali jakby ten temat. Komisja od spraw społecznych kompetentna  w tych 
tematach zaprosiła nawet na spotkanie, na posiedzenie komisji, Szanowne Gremium 
osób, które pracują w oświacie, odpowiedzialne są za Oświatę, z Dyrektorami szkół, 
z  związkami zawodowymi,  z rodzicami,  kierownikami fili  i  oczywiście Komisje 
wypracowały swoje opinie na ten temat. Poproszę Komisję Spraw Społecznych może 
na początek, a później Panią Kierownik ZEAS - u. Proszę bardzo.
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Pani radna Gajewska – opinia Komisji Spraw Społecznych w sprawie oświaty w 
Gminie Klimontów. Komisja Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 20 stycznia 
2012  roku,  zapoznała  się  ze  stanem oświaty  na  terenie  Gminy  Klimontów.  Na 
posiedzenie komisji, w ogóle komisja była podzielona na dwie części. W pierwszej 
części posiedzenia brał udział Pan Przewodniczący Rady Gminy, i Przewodnicząca 
Komisji Rolnej, oraz kierownik Zespołu Ekonomicznego Szkól i Przedszkola. Pani 
kierownik zapoznała nas z funkcjonowaniem placówek i sytuacją ekonomiczną szkól. 
Liczba  uczniów  w  gminie  wynosi  845,  kwota  subwencji na  jednego  ucznia 
miesięcznie wynosi 649, 81 zł, kwota subwencji oświatowej na 2011 rok wyniosła 6 
589 089,00 zł. Na terenie gminy działają dwie szkoły Stowarzyszeniowe, Goźlice i 
Konary, Przedszkole Sióstr imienia Jezus, wcześniej punkt przedszkolny, 3 Szkoły 
Podstawowe  i  Gimnazjum,  oraz  Przedszkole  Samorządowe.  Do  zadań  własnych 
gminy  należy  utrzymanie  oddziałów  zerowych  w  Klimontowie,  Nawodzicach, 
Goźlicach,  Konarach.  Przedszkola:  w  Klimontowie,  punktów  przedszkolnych  w 
Goźlicach, Konarach,  oraz przedszkola u sióstr. Liczba uczniów korzystających z 
dożywiania w szkołach wynosi 525 osób. W tym dożywianie 295 osób finansuje OPS 
w Klimontowie. Gmina pomaga rodzicom w dowozie do szkoły, z tej formy pomocy 
korzysta  470  osób.  Przyznawane  są  również  stypendia  szkolne,  zasiłki,  zasiłki 
losowe. Oraz istnieje możliwość dofinansowania zakupu podręczników. By tą pomoc 
dostać trzeba spełnić, pewne kryteria. Dzieci i młodzież mogą korzystać ze świetlic 
przy szkołach, kadra nauczycielska w szkołach posiada wymagane kwalifikacje oraz 
długoletnie doświadczenie. Przy wielkim zaangażowaniu nauczycieli nasza młodzież 
i dzieci może korzystać z projektów, dofinansowań unijnych, przez które pogłębiają 
swoje wiadomości i umiejętności.  Muszę tu powiedzieć, że sprzęt pomoce które są 
zakupione do realizacji  programów, w tym miejscu na ręce Pani Dyrektor należy 
podziękować tym nauczycielom, którzy nie szczędzą swego czasu pracują z naszymi 
dziećmi i młodzieżą. Komisja wypracowała następujące wnioski, i tu taka prośba by 
sobie Pan Wójt odnotował bo myślę, że to od pierwszego września. Istnieje potrzeba 
zatrudnienia  pedagoga  szkolnego  oraz  logopedy  w  szkole.  Można  by  połączyć 
szkoły,  Gimnazjum, szkoły  stowarzyszeniowe,  żeby takie osoby były.  U dzieci  z 
trudnościami ważna jest ciągłość  i  systematyczność,  a co się  za tym wiąże dobra 
współpraca  rodzic  –  uczeń  –  pedagog,  czy  logopeda.  Zatrudnienie  pedagoga  - 
logopedy pomogło  by rozwiązać  problemy niemałej  ilości  rodziców którzy  maja 
trudności z dostaniem się do w/w specjalistów. Oraz z problemem dojazdów do nich. 
Jest potrzeba dodatkowej osoby na świetlicy szkolnej - bo jest jedna. W związku z 
dużą  ilością  osób  w  klasach,  komisja  wnioskuje  aby  klasa  pierwsza  liczyła  3 
oddziały, to samo dotyczy klas czwartych. W ogóle były by poprawione warunki 
nauki dzieci, oraz pracy nauczycieli. W miarę posiadanych środków istnieje potrzeba 
wykonania elewacji budynku Szkoły Podstawowej w Klimontowie. Inwestycja  na 
pewno zwróciłaby się w postaci obniżonych kosztów ogrzewania budynku.  Ale ja tu 
słyszę,  że  to  będzie  z  rewitalizacji.  Musimy  pomału  zmierzać  się  do  wymiany 
grzejników w Szkole Podstawowej w Klimontowie, obecne są  wyeksploatowane i 
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stwarzają niebezpieczeństwo zalania pomieszczeń szkolnych takich pięknych jakie w 
tej chwili mamy. W drugiej części posiedzenia komisji brali udział Pani Wiesława 
Latała  pani  Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Nawodzicach,  Pani  Anna  Skubis 
kierownik szkoły filialnej w Ossolinie, pani Elżbieta Czajkowska Dyrektor Szkoły 
Podstawowej im. Jerzego Ossolińskiego w Klimontowie, pani Zofia Kryszczyńska 
Przewodnicząca  zarządu  Gminnego  Związku  Nauczycielstwa  Polskiego  w 
Klimontowie, Pani Ewa Szeląg, Pani Barbara Suroń Przewodnicząca Stowarzyszenia 
„Nasze  dziedzictwo  Ossolin”,  Pani  Anna  Smolarczyk  przedstawicielka  Rady 
Rodziców, koleżanka Edyta i kolega Przewodniczący. Po dyskusji i po wysłuchaniu 
każdej ze stron komisja podjęła następujące wnioski, ale te wnioski to ja przeczytam 
dopiero jak będą czytane uchwały intencyjne. Dziękuję.

Przewodniczący Rady – dziękuje, poproszę teraz Panią Kierownik ZEAS -u teraz o 
przedstawienie sytuacji w oświacie. Proszę bardzo.

Pani Ewa Szeląg – Szanowni Państwo, dzisiejsza sesja rady Gminy w Klimontowie 
poświęcona sytuacji w oświacie odbyła się w budynku szkoły noszącej imię Papieża 
Jana Pawła drugiego naszego błogosławionego który mówił: „od oświaty znaczy w 
znacznej  mierze przyszłość całych społeczeństw”. Ta prawda uświadamia nam, że 
oświata  i  nauką  to  bardzo  ważne  dziedziny  naszego  życia.  Znajduje  ona 
odzwierciedlenie w naszej Konstytucji, gwarantującej prawo do nauki z obowiązkiem 
jej pobierania do 18 roku życia. Ustawa o systemie oświaty w swojej preambule, 
zobowiązuje szkoły do zapewnienia każdemu uczniowi warunków niezbędnych do 
jego rozwoju jak również przygotowania do wypełniania obowiązków rodzinnych i 
obywatelskich.  Ustawa  ta  jednocześnie  określa  podmioty  odpowiedzialne  za 
organizację  oświaty  w  Polsce.  Na  gminy  jako  podstawowe  jednostki  samorządu 
terytorialnego,  nałożyła  obowiązek   zakładania,  likwidacji,  przekształcania  i 
utrzymywania  przedszkoli,  szkół  podstawowych  i  gimnazjów.  Gmina  Klimontów 
postępując  zgodnie  z  w/w  regulacjami  prowadzi  przedszkole  samorządowe  w 
Klimontowie do którego uczęszcza 76 dzieci,  zatrudnionych jest  5 nauczycieli,  4 
pracowników w tym jeden na pół etatu. Prowadzi Publiczną Szkołę podstawową im. 
Jerzego  Ossolińskiego  w  Klimontowie  do  której  uczęszcza  426  uczniów, 
zatrudnionych  jest  34  nauczycieli  w  pełnym  wymiarze,  8  w  niepełnym,  11 
pracowników  administracji  i  obsługi.  Przy  Szkole  podstawowej  w  Klimontowie 
funkcjonuje świetlica szkolna w której  pod opieka nauczyciela świetlicy i  innych 
nauczycieli,  przebywają  dzieci  dojeżdżające  oraz  oczekujące  na  rodziców. 
Możliwości  przebywania dzieci  w świetlicy jest  bardzo dobrze postrzegana przez 
rodziców. Stołówka szkolna przygotowuje posiłki dla ponad 300 uczniów z czego 
175 uczniom dożywianie opłaca OPS, a pozostałym opłacają rodzice. W Publicznej 
Szkole  Podstawowej  w  Klimontowie  organizacyjnie  podlega  szkoła  filialna  w 
Ossolinie, do szkoły tej uczęszcza 31 uczniów, uczy w niej 2 nauczycieli w pełnym 
wymiarze,  7  w  niepełnym.  W  szkole  zatrudniony  jest  pracownik  obsługi  oraz 
konserwator  CO,  w  okresie  grzewczym.  Publiczną  Szkołę  Podstawowa  w 
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Nawodzicach do której uczęszcza 54 uczniów zatrudnionych jest 2 nauczycieli  w 
pełnym wymiarze  i  8  w  niepełnym.  Pracownik  obsługi  oraz  konserwator  CO w 
okresie grzewczym. Gmina Klimontów prowadzi również gimnazjum im. Jana Pawła 
II do którego uczęszcza 329 uczniów. Zatrudnionych jest 18 nauczycieli w pełnym 
wymiarze,  16  w  niepełnym,  13  pracowników  administracji  i  obsługi.  Przy 
Gimnazjum funkcjonuje  świetlica  szkolna  oraz  stołówka  szkolna  przygotowująca 
posiłki dla około 200 uczniów z czego około 130 uczniom opłaca dożywianie OPS, a 
pozostałym rodzice. Ponadto Gmina Klimontów przekazuje dotacje dla Szkół oraz 
punktów Przedszkolnych i Przedszkoli prowadzonych przez stowarzyszenia. I są to 
Szkoła  Podstawowa  w  Konarach  do  której  uczęszcza  31  uczniów,  oraz  punkt 
przedszkolny przy tej szkole z 14 dziećmi. Szkoła Podstawowa w Goźlicach do której 
uczęszcza  36  uczniów  oraz   punkt  przedszkolny  przy  tej  szkole  z  15  dzieci. 
Przedszkole Sióstr imienia Jezus w Klimontowie do których uczęszcza 35 dzieci. 
Środki  finansowe  na  utrzymanie  szkól  pochodzą  z  budżetu  państwa,  jest  to 
subwencja  oświatowa  oraz  ze  środków  własnych  gminy.  Wysokość  subwencji 
oświatowej  zależy  od  liczby  uczniów.  Ze  względu  na  pogłębiający  się  niż 
demograficzny  kwota  subwencji  oświatowej  będzie  maleć.  Przy  jednoczesnym 
wzroście kosztów utrzymywania szkól wynikających z podwyżek wynagrodzeń. Oraz 
wzrostu cen energii elektrycznej, opału, oraz innych artykułów. W 2011 roku koszty 
związane z działalnością oświatową w Gminie Klimontów wyniosły 8 116 980,00 zł, 
subwencja oświatowa wyniosła 6 589 097,00 zł. Z czego wynika że z budżetu gminy 
wydano  około  1  528  000,00  zł.  Szczegółowe  wydatki  na  utrzymywanie 
poszczególnych szkól zostały przedstawione, przekazane Państwu informacje o stanie 
oświaty w Gminie Klimontów, i mam nadzieję, że dane zawarte w tych materiałach 
będą  pomocne  do  podjęcia  właściwych  decyzji  tak  ważnych  dla  gminy  i 
społeczeństwa e dziedzinie jaką jest oświata.

Przewodniczący Rady – dziękuje bardzo. Szanowni Państwo czy ktoś  z Państwa 
chce w sprawie której będziemy podejmować uchwałę? W  sprawie likwidacji Filii 
Szkoły Podstawowej w Ossolinie,  później  podjęcia uchwały w sprawie likwidacji 
Filii  Szkoły Podstawowej  w Nawodzicach.  Może jeszcze ktoś  zanim poproszę  o 
opnie komisję, poszczególne komisje. Ktoś jeszcze?
Pan wójt proszę bardzo.

Wójt Ryszard Bień  – Szanowna Rado, Szanowni Państwo, więc rok temu również 
był problem. Jest to problem dla wszystkich, problem mój, problem Rady, jest to 
nieprzyjemna sprawa jak się coś komuś zabiera. Ale Proszę Państwa nie zabieramy 
tak jak zrobiliśmy to w Olbierzowicach. Szkoda, żałuję bardzo, ze akurat wtedy nie 
było takiego podmiotu, który by się podjął tego zadania. Bo realizując i patrząc na te 
wszystkie   wyniki,  i  myślę  że  ta  szkoła  mogłaby  sobie  tutaj  spokojnie  jako 
stowarzyszenie pracować.  Ale  niestety stało się  inaczej,  cofnąć  czasu się  nie  da. 
Proszę Państwa ja już byłem na 2 spotkaniach, w Nawodzicach i w Ossolinie. Myślę, 
że na dzień dzisiejszy prasa, tv, radio, mówi bardzo dużo na ten temat. Wiadomo co 
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jest problemem. Tak jak powiedziała tutaj Pani Kierownik jest taki problem bo spada 
liczba  naszych  dzieci  prawda,  urodzeń  a  niestety  do  góry  idą  wszystkie 
wynagrodzenia i Szanowni Państwo z ostatniej Gazety Prawnej wziąłem sobie taki 
wydruk. „ w styczniu najmniej zarabiający nauczyciele dostaną czternastkę”. Z czym 
to się wiąże proszę Państwa? Że od 1 września również  pobory no niestety ale znów 
wzrosną  i  np.  nauczyciel   dyplomowany  od  września  musi  zarobić  5  000,00 
mianowany  3  913,00  zł,  kontraktowy  3  017,00  i  stażysta  2  718,00.  Szanowni 
Państwo  my  to  wszystko  dobrze  zanalizowaliśmy,  przeliczone  zostały  wszystkie 
nasze te środki finansowe, niestety proszę Szanowną Radę o poparcie, bo ja jestem 
tego prowodyrem dlatego, że nie da się oszukać się matematyki. Jeżeli 2 + 2 to jest 4 
to  nie  może  wyjść  Proszę  Państwa  6.  niestety.  Proszę  Państwa  od  kilku  lat  jak 
zostałem tutaj Wójtem prowadzę sobie tutaj takie tabelki narastające, szkoda Proszę 
Państwa że nie udało nam się wtedy w 2007 roku zrobić tego. Na pewno na dzień 
dzisiejszy  inaczej  by  ta  nasza  gmina  wyglądała.  Jeżeli  chodzi  o  inwestycje,  ale 
musieliśmy dokładać tak jak powiedziała Pani Kierownik w tamtym roku tylko 1 524 
000,00 a my się spieramy o jakieś tam bieżnie, drogi, czy jakieś tam 20 000 na drogi 
gdy wydajemy miliony. Proszę Państwa nikomu nie chcemy zabierać pracy i myślę, 
że szkoła która jest prowadzona przez stowarzyszenie w Goźlicach czy Konarach, 
pokazuje że można tam prowadzić te placówki oświatowe, ze mogą tam pracować 
nauczyciele,  i  myślę  że w dalszym ciągu to się  będzie odbywało.  Jest to sprawa 
bardzo nieprzyjemna jeżeli chodzi o dyrektorów, bo dyrektorzy muszą podjąć tego 
zadania.  Ale  chciałem Państwa poinformować,  że przez te ostatnie 6  lat  niestety 
proszę  Państwa,  część  nauczycieli  odeszło  na  emerytury,  część  dostały  odprawy, 
zostały niestety z Art. 20 pozbawione tej pracy, ale bardzo dużo na dzień dzisiejszy 
zmniejszone ilości godzin, na niepełny etat tak pracują.  I  dlatego Proszę  Państwa 
tutaj  z  moich  wyliczeń  wynika  że  to  by  dotyczyło  31,5  etatu.  Proszę  Państwa 
zobaczyć sobie gdyby w dalszym ciągu trwało  to tak jak do tej pory nie wiem Proszę 
Państwa, proszę to sobie przemnożyć przez 3000,00 zł. Naprawdę Gmina Klimontów 
była by już dawno utopiona. Jestem można powiedzieć z tego dumny, dumny jestem 
że tak się stało Proszę Państwa, ze dotrwaliśmy do tego momentu że te szkoły nie 
zostaną  zlikwidowane  całkowicie.  A  dlaczego  mówię  słowa  likwidacja.  Proszę 
Państwa ja się  temu przyglądałem omawialiśmy ten temat – przekształcić.  Proszę 
Państwa, ja nie chcę żeby potem być w skórze tych dyrektorów stowarzyszeń żeby 
potem podejmować się decyzji, ze maja potem komplikacje i ktoś tam w ostatniej 
chwili  nie chce pracować,  stawia warunki.  Myślę,  że to będzie najkorzystniejszy 
wybór  tego  wszystkiego,  żeby  potem  stowarzyszenie  w  postaci  zarządu  mogło 
decydować.  Czy  ten  nauczyciel,  który  pracuje  w  tej  szkole  która  zostanie  mam 
nadzieje ze zostanie zlikwidowana ma po prostu szanse dalej w tej szkole pracować. 
Ja  powiem Państwu  tylko  tyle,  to  dobrze  śledzi  prace.  Maja  być  duże  zmiany, 
również w oświacie. Ale  co powiedziałam na ostatniej sesji chcą to zrobić wszystko 
przez  nas,  przez  Wójtów,  Burmistrzów.  Bo  Proszę  Państwa  kto  występuje  z 
wnioskiem o likwidację  czy przekształcenie?  Musi  ktoś  to  zrobić,  prawda? Albo 
większość  Rady,  albo  Wójt.  No  oczywiście  ja  jeszcze  raz  mówię,  jestem tego 
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świadom, że może ludzie maja i będą mieli pretensję, ale proszę mi wierzyć, czy w 
Nawodzicach, czy w Ossolinie rodzice byli, można powiedzieć w dużym gronie się 
spotkaliśmy i przyjęli to można powiedzieć chłodno. Nie było żadnych jakichś tam 
protestów, manifestacji itd. te szkoły Proszę Państwa być będą. Proszę mi wierzyć 
wszystko zrobimy,  będziemy chcieli  pomóc jeżeli  chodzi  o jakiś  sprawy czy z z 
sanepidem  czy  z  strażą.  Obiecałem.  I  wszystko  zrobimy  po  prostu  żeby  tym 
jednostkom pomagać. Na dzień dzisiejszy nie było by nas naprawdę stać bo te koszty 
tak jak czytała Pani Ela Proszę Państwa 1 520 000,00 zł ile Proszę Państwa można za 
to zrobić. Prawda? Nie są to wszystkie koszty które do tych szkół musimy dokładać. 
Bo  np.  w  tamtym  roku   była  to  kwota  465  000,00  do  dwóch  szkół  prawda, 
przepraszam w tym roku było by to  465 000,00  w tamtym roku było 473 000,00. 
powiemy, że jest malutka różnica. Proszę Państwa tylko proszę zwrócić uwagę przy 
ilu w ogóle  godzin te szkoły pracują, jest Pani Dyrektor tutaj Pani Wiesia Latała, 
niech powie Proszę Państwa, że 5 lat temu szkoła w Nawodzicach miała 197 godzin 
lekcyjnych. A teraz Proszę Państwa Nawodzice 125, więc 70 godzin. Cztery lata w 
dalszym ciągu  nie  możemy  tego  wszystkiego  opanować  dlatego,  że  ciągle  rząd 
podnosi  prawda  te  pobory.  Nie  zamraża  tych  poborów  nawet  żeby  te  gminy 
odetchnęły. Rok czy dwa, tylko ciągle jest np., ze niestety musimy do tych spraw 
oświatowych  dokładać  swoje  środki.  Od  września  znowu  3,8%  więc  tak  jak 
powiedziałem pracownik dyplomowany Proszę Państwa musi zarobić  5 000,00 zł, 
jakie  to  są  środki,  prawda,  ogromne  środki.  Także  uważam  żebyśmy  się  temu 
przeciwstawili,  musimy podjąć  taka decyzję  o  którą  będę  prosił  Szanowną  Radę. 
Proszę  Państwa  takich  spraw  tutaj  odnośnie  tych  właśnie,  oświaty  piszą, 
przekształcenia bez protestu, gimnazja i przedszkola do likwidacji, zmiana w Karcie 
Nauczyciela tylko na korzyść nauczycieli, dyrektorzy szkól do wymiany, chcesz być 
dyrektorem bądź lepiej menadżerem, nauczyciele dobijają gminy czternasta pensją. 
To mogę Proszę Państwa czytać tutaj prawda pól dnia, ale to dobrze Proszę Państwa 
że w końcu ktoś za to się wziął i Proszę Państwa żeby stać było nasze gminy, nas i 
naszych  sąsiadów,  żebyśmy mogli  tu  w  dalszym ciągu robić.  Szanowna Rado – 
króciutka prośba do was, taka naprawdę szczera prośba. Podejmijcie uchwały o co 
Was proszę, ja to biorę sam na siebie wszystko i dlatego zobaczycie, że na pewno  w 
gorszym stanie nie będzie tych budynków jakie są.  Na dzień  dzisiejszy wie Pani 
Dyrektor ile jest  tam zaleceń.  Już  Pani Dyrektor wystąpiła z pismem wczoraj do 
mnie,  że tamte zalecenia  która  były  po tamtej  kontroli  muszą  być  zrobione i  to 
szybciutko do 1 grudnia a my dzisiaj mamy koniec stycznia, prawda. Musimy skądś 
te pieniądze wziąć żeby te takie zalecenia szybciutkie zrobić. Tak samo i Pani tutaj 
dyrektor, była tutaj w Szkole Podstawowej kontrola oczywiście na razie problemem 
jest Proszę  Państwa ogrodzenie Szkoły dlatego że kradzieże, próbują  się  włamać, 
różne sytuacje. Nie możemy sobie na to pozwolić żeby te dzieciaki które tam prawda 
są  żeby  nie  czuły  się  bezpiecznie,  bo  naszym  obowiązkiem  jest  zapewnić  im 
bezpieczeństwo.  Proszę  Państwa to  jest  tak  –  ktoś  powie,  że  będą  likwidować, 
przeniesiemy te szkoły gdzie indziej,  moja córka też  Proszę  Państwa chodziła do 
Sandomierza, wybraliśmy taką szkolę. Dzisiaj nie wiem czy dobrze zrobiłem czy nie. 
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Tak samo i z Państwa do czego nie namawiam, myślę że będą uczyć nauczyciele 
którzy  w  75  %,  którzy  uczą.  Na  dzień  dzisiejszy  myślę  że  dogadają  się  ze 
stowarzyszeniami, i myślę że to będzie takie najlepsze rozwiązanie w tej sytuacji, 
żeby można było nie wydawać pieniędzy z budżetu, które są potrzebne na bardzo 
bardzo dużo inwestycji  które czeka jeszcze w latach 2012 i  w latach następnych. 
Dziękuje serdecznie. 
 
Przewodniczący Rady  – dziękuję  bardzo.  Czy ktoś  z  Państwa chce zabrać  głos 
jeszcze? W sprawie oświaty? Pan Pawlik proszę.
Pan  radny  Bogusław  Pawlik –  ja  w  imieniu  rodziców  i  uczniów  Szkoły 
Podstawowej  w  Ossolinie  chciałbym prosić  Szanowna  Radę  o  pozostawienie  tej 
szkoły na tych samych warunkach. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady – dziękuję, czy ktoś jeszcze? Pani Michta proszę.

Pani radna Michta – miałam nie zabierać głosu ale zabiorę, trochę mi niezręcznie 
jest nie odpowiedzieć. Ja tak zrobię jak Wójt. Rok temu podejmowaliśmy uchwałę w 
sprawie likwidacji, no wyszło jak wyszło.  Było moc emocji, emocje przysparzały 
problemów,  bo nerwy.  Mimo to ciężko jest  coś  zlikwidować  co  było  lata   i  ma 
stuletnią tradycje, i o to proszę koleżankę i kolegów Radnych, żeby podjęli decyzje 
zgodnie z własnym sumieniem i biorąc pod uwagę dobro naszych dzieci. Dziękuję.

Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo. Proszę o opinię komisji poszczególnych, 
Komisja Spraw Społecznych, proszę bardzo. Szanowni Państwo to  przejdziemy w tej 
chwili  już  do  podpunktu  następnego,  czyli  do podjęcia  uchwały    intencyjnej  w 
sprawie likwidacji Filii Szkoły Podstawowej w Ossolinie. I proszę o opinie komisji 
na ten temat. Ogólnie o tych dwóch szkołach mówił Wójt, Pani Kierownik ZEAS – u, 
a teraz poproszę  Komisję, proszę bardzo.

Pani radna Gajewska – Komisja pozytywnie opiniuje zamiar likwidacji Szkoły w 
Ossolinie, za 2 osoby, przeciwko 1, nikt się nie wstrzymał.  
  
Przewodniczący Rady – proszę następną komisję.

Pani  radna  Michta –  Komisja  pozytywnie  opiniuje  projekt  w  sprawie  zamiaru 
likwidacji Szkoły w Ossolinie, za 4 osoby, przeciwko 1, nikt się nie wstrzymał.  

Pan radny Lipiec – komisja stosunkiem głosów 2 za, przeciwko 3, wstrzymało się 2, 
negatywnie opiniujemy likwidację Szkoły w Ossolinie. 

Pan radny Kwapiński – Panie Przewodniczący, Szanowna Rado Szanowni Państwo, 
Komisja  Rewizyjna opiniuje  stosunkiem głosów 4 za,  przeciw 1 wniosek zamiar 
likwidacji Szkoły Podstawowej w Ossolinie, przepraszam, trudny temat.
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Przewodniczący Rady – dziękuje bardzo. Szanowni Państwo ja dwa zdania ja o 
pierwszych tych decyzjach, kiedy likwidowaliśmy szkoły w Goźlicach, Konarach, 
żeśmy mieli problemy nad podjęciem decyzji, ale jak patrze dziś na te szkoły  w 
jakiej sytuacji są a w jakiej były to łatwiej tutaj podjąć tą decyzję dzisiaj. Szanowni 
Państwo szkoły najprawdopodobniej będą, przekonany jestem, że w Nawodzicach ta 
szkoła będzie tętnic życiem. Znam tamtą społeczność znam zaangażowanie i straży i 
KGW znam naszą koleżankę radną – jak się drzwiami wygoni to oknem wejdzie. 
Tam na pewno nie będzie problemu z tą szkołą, w Ossolinie również, tam jest troszkę 
mniej  dzieci  i  to jest  ten problem. A przy dużym zaangażowaniu to myślę,  że te 
szkoły będą istnieć i  tam dzieci będą chodzić na miejscu. Szkoda tylko Szanowni 
Państwo, że no tak jest ze rodzice mijają te szkoły i dowożą tu do Klimontowa. Bo 
gdyby zasiliły, no mówię o Ossolinie w tej chwili bo trudno by było do Nawodzic, 
chociaż też okręg ten szkolny to są Szymanowice tez, jakby z Szymanowic dzieci 
chodziły  to  problemów  takich  finansowych  ta  szkoła  by  nie  miała  bo  wtedy 
dofinansowanie na ucznia to by wystarczało. Szanowni Państwo jeżeli jest 100 dzieci 
w szkole i powyżej, to nie ma problemów finansowych. Jeżeli liczba spada do 50 , a 
już poniżej 50 jest to tragedia i trzeba dopłacać z gminy i tu jest cały problem. I tu 
problem generalny największy w tej sytuacji to jest dla nauczycieli, bo zatrudnieni 
później na umowę  no nie ma tej karty nauczyciela, nie ma tych zdobyczy takich 
socjalnych,  które   nauczyciele  mają  w  innych  szkołach.  Dobro  dzieci  to  mi  się 
wydaje, że wszędzie będzie zabezpieczone i nie będzie problemu. Szanowni Państwo 
czy ktoś jeszcze na temat uchwały intencjalnej  likwidacji Szkoły Podstawowej w 
Ossolinie? Nie widzę. Uchwała nr XIII/107/12 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 
Filialnej w Ossolinie jest załącznikiem do niniejszego protokołu. Kto z Państwa jest 
za ? - 11, Kto z  Państwa jest przeciw? - 3, Kto z  Państwa się wstrzymuje? - 1. 
Uchwała została podjęta. Dziękuję Państwu.
Szanowni Państwo teraz przejdziemy do następnego podpunktu. Podpunktu „b” w 
sprawie  likwidacji  Szkoły  Podstawowej  w  Nawodzicach.  I  poproszę  tu  komisję, 
opinię komisji, proszę bardzo. Komisja Spraw społecznych Proszę bardzo. 

Pai  radna  Gajewska –  projekt  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji   Szkoły 
Podstawowej  w  Nawodzicach.  Komisja  negatywnie  opiniuje  zamiar  likwidacji 
Szkoły Podstawowej w Nawodzicach. Za – 0, przeciwko – 1, wstrzymało się – 2 
osoby. 

Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo, następna komisja. 

Pani  radna  Michta –  Komisja  pozytywnie  opiniuje  projekt  w  sprawie  zamiaru 
likwidacji , za - 2 osoby, przeciwko - 1, wstrzymało się - 2.  Dziękuję.

Pan radny Lipiec – komisja stosunkiem głosów 1 za, przeciwko - 4, wstrzymało się 
2, negatywnie opiniujemy likwidację Szkoły w Nawodzicach.
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Pan radny Kwapiński – Panie Przewodniczący, Szanowna Rado Szanowni Państwo, 
Komisja Rewizyjna opiniując projekt likwidacji, projekt uchwały likwidacji Szkoły 
Podstawowej w  Nawodzicach, przeprowadziła głosowanie stosunkiem głosów 4 za, 
przeciw – 1, komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady – dziękuję komisjom za opinie, czy ktoś chce zabrać głos w 
sprawie uchwały? Nie widzę. Uchwała nr XIII/108/12 w sprawie zamiaru likwidacji 
Publicznej Szkoły w Nawodzicach jest załącznikiem do niniejszego protokołu.
Kto z Państwa jest za ? - 11, Kto z  Państwa jest przeciw? - 3, Kto z  Państwa się 
wstrzymuje? - 1. Uchwała została podjęta. Dziękuję Państwu, przechodzimy do....

Radna Michta – ja chciałabym coś jeszcze powiedzieć...

Przewodniczący  Rady  Jan  Rębacz –  proszę  bardzo  Pani  Michta  w  tej  kwestii 
proszę bardzo.

Pani radna Michta – ja to bym chciała poprosić Pana Wójta o decyzję jaka zapadła, 
w kwietniu będziemy podejmować ostateczną decyzję, to żeby z tymi remontami nie 
czekać aż Stowarzyszenie przejmie w wakacje szkołę tylko to co jest najpilniejsze i 
sanepid  zalecił,  bardzo  bym prosiła  o  w  miarę  możliwości  zacząć  realizować  i 
przeważnie  chodzi  o  te  łazienki,  łącznik,  żeby  nie  zostawić  z  tym  samego 
Stowarzyszenia bo nie wiem czy sobie poradzimy jeśli wszystkie obowiązki sanepidu 
spadną na nasze ramiona. Dziękuję.

Przewodniczący Rady – dziękuje, Pan Wójt w tej kwestii, proszę bardzo...

Wójt Ryszard Bień  – Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Pani Radna proszę 
być  spokojnym, dlatego że budowa łącznika tak jak powiedziałem nie ma sensu, 
mamy na to już zrobioną koncepcję projektu na odbudowanie jakiejś sali prawda, i 
tam zrobić  łazienki  dlatego  że był  tam jeden  projekt,  drugi  projekt.  Jeszcze  raz 
powtarzam.  To  się  mija  z  sensem ten  budyneczek,  niech  on  sobie  tam będzie. 
Postaramy się i obiecuje, ze zrobię wszystko żeby po prostu ta szkoła tętniła życiem. 
I myślę że udowodnimy ze nie jest sztuka zlikwidować, ale pomagać żeby naprawdę 
te dzieciaki mogły korzystać  również z pięknego obiektu który jest po przeciwnej 
stronie, bo sobie nie wyobrażam żeby np. nie połączyć dwie jednostki w jedno ciało. 
Dziękuję. 

Pani radna Michta – dziękuję. 

Przewodniczący Rady – dziękuje bardzo, proszę bardzo Pan Pawlik jeszcze. 

Pan radny Bogusław Pawlik – ja liczę Panie Wójcie, że nie zapomni tak samo o 
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Ossolinie, i tak samo będzie traktowany Ossolin jak i Nawodzice. 

Wójt Ryszard Bień – jeśli można tak samo, dwa słowa Panie Przewodniczący myślę 
Panie Radny, że udowadnialiśmy już to nie raz, że kto był w Ossolinie, widział jaka 
była sytuacja, można było to zrobić wcześniej, sanepid na pewno by zamknął, ale nie 
pozwoliliśmy na to i dzięki Szanownej Radzie i tej która była w poprzedniej kadencji 
udało się sporo rzeczy zrobić, i myślę tylko to uchroniło tą szkołę przed likwidacją. 
W dalszym ciągu będziemy wszystko robić żeby ta szkoła tam była. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący  Rady –  dziękuje  bardzo.  Szanowni  Pąństwo  przechodzimy  do 
kolejnego punktu

Do punktu 9 porządku obrad sesji
Przyjęcie planów pracy stałych Komisji Rady na 2012 r. proszę o prezentację tych 
planów, która pierwsza komisja zacznie?

Pani radna Gajewska – odczytała plan Komisji Spraw Społecznych na 2012 rok.
 
Przewodniczący  Rady  –  Szanowni  Państwo  czy  są  uwagi  do  Komisji  Spraw 
Społecznych?  Głosowanie  w  sprawie  zatwierdzenia  planu  pracy  stałych  Komisji 
Spraw Społecznych na 2012 rok. Kto z Państwa jest za ? - 14, Kto z  Państwa jest 
przeciw? - 0, Kto z  Państwa się wstrzymuje? - 1. Uchwałę będę czytał później, ale 
chciałbym je kolejno pozatwierdzać przez Radę, i następna komisja Rolna, później 
przygotowuje się, proszę bardzo o przedstawienie. Proszę bardzo.

Pan radny Marek Goździewski - odczytał plan pracy Komisji Rolnictwa i Rozwoju 
Gospodarczego na 2012 rok.

Przewodniczący  Rady  przekazuje  na  chwilę  prowadzenie  obrad  Pani  Radnej 
Gajewskiej.

Pani  radna  Gajewska –   czy  ktoś  z  Państwa  ma  jakieś  uwagi  do  planu  pracy 
Komisji Rolnej? To proszę poddamy pod głosowanie. 
Głosowanie  w  sprawie  zatwierdzenia  planu  pracy  stałych  Komisji  Rolnictwa  i 
Rozwoju Gospodarczego na 2012 rok. Kto z Państwa jest za ? - 13, Kto z  Państwa 
jest  przeciw? -  0,  Kto  z   Państwa się  wstrzymuje? -  1,  proszę  bardzo,  Komisję 
Budżetu Finansów i Majątku Gminy. 

Pan radny Lipiec - odczytał plan pracy Komisji Budżetu Finansów i Majątku Gminy 
na 2012 rok.

Przewodniczący  Rady  –  dziękuję  bardzo,  czy  są  uwagi?  Nie  ma.  Proszę  o 
zatwierdzenie. Kto jest za przyjęciem planu pracy? Kto z Państwa jest za ? - 14, Kto 
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z  Państwa jest przeciw? - 0, Kto z  Państwa się wstrzymuje? - 1, proszę o prezentację 
następna komisję.

Pan  radny  Kwapiński –  Panie  Przewodniczący,  Szanowna  Rado,  Szanowni 
Państwo. Przedstawiam Plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Klimontowie 
na rok 2012. - odczytał plan pracy Komisji Budżetu Finansów i Majątku Gminy. na 
2012 rok.

Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo, kto z Państwa jest za przyjęciem Planu 
pracy? Proszę bardzo. Kto z Państwa jest za ? - 14. Kto z  Państwa jest przeciw? - 0. 
Kto z  Państwa się wstrzymuje? - 1. Dziękuję bardzo, Szanowni Państwo Uchwała nr 
XIII/109/12 w sprawie zatwierdzenia planu pracy stałych Komisji Rady Gminy na 
2012 rok. Kto z Państwa jest za ? - 14, Kto z  Państwa jest przeciw? - 0, Kto z 
Państwa się wstrzymuje? - 1. Dziękuję Uchwała została podjęta. Szanowni Państwo 
przechodzimy do punktu 10.

Do punktu 10 porządku obrad sesji
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany ekwiwalentu dla strażaków.
Szanowni Państwo Prezes Zarządu Oddziału Gminnego Związku OSP, wystąpił do 
Rady  jak  i  Wójta  o  zmianę  ekwiwalentu,  o  podwyższenie  tego  ekwiwalentu,  ja 
Państwu przesłałem to pismo na komisję. Państwo żeście wypracowali w tej kwestii 
opinie, przesłałem to Gminie na ręce Wójta który przygotował też tutaj opinię. 
Pismo  stanowi  załącznik  do  protokołu.  Proszę  Państwa,  została  przygotowana 
Uchwała, proszę bardzo o opinię komisji w tej kwestii, proszę bardzo.

Pani  radna  Gajewska –  Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości 
ekwiwalentu pieniężnego dla członka Ochotniczej Straży Pożarnej, który uczestniczy 
w  działaniu  ratowniczym  lub  szkoleniu  pożarniczym  organizowanym  przez 
Państwową Straż Pożarną lub Gminę. Komisja wnosi o podniesienie ekwiwalentu za 
udział  w  szkoleniu  do  6,00  zł  za  godzinę,  komisja  pozytywnie  opiniuje 
zaproponowana wysokość ekwiwalentu za udział w akcjach pożarniczych czyli 10,00 
zł za godzinę.

Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo, następna komisja.

Pani radna Michta – komisja jednogłośnie pozytywnie opiniuje projekt uchwały w 
wersji   ustalonej  przez  Pana  Wójta,   czyli  w  sprawie  ustalenie  ekwiwalentu 
pieniężnego dla  członka Ochotniczej  Straży Pożarnej,  10,00 zł  za każdą  godzinę 
udziału  w  akcji  pożarniczej  i  5,00  zł  za  każdą  godzinę  udziału  w  szkoleniu 
pożarniczym.

Przewodniczący Rady – proszę następna komisję.
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Pan radny Lipiec – komisja pozytywnie opiniuje propozycję Pana Wójta w sprawie 
ustalenia wysokości ekwiwalentu za udział w akcjach pożarniczych na kwotę 10,00 
zł  za godzinę.  Komisja proponuje  podnieść  ekwiwalent  za udział  w szkoleniach 
pożarniczych do 6,00 zł na godzinę.

Przewodniczący Rady – proszę następna komisję.

Pan  radny  Kwapiński –  Panie  Przewodniczący,  Szanowna  Rado,  Szanowni 
Państwo,  w  zakresie  projektu  uchwały   w  sprawie  podwyższenia  wysokości 
ekwiwalentu pieniężnego dla członka Ochotniczej Straży Pożarnej który uczestniczył 
w  działaniach  ratowniczym lub  w  szkoleniu  pożarniczym organizowanym przez 
Państwową Straż Pożarną  lub gminą Komisja Rewizyjna pozytywnie jednogłośnie 
opiniuje propozycje Pana Wójta w przedłożonej sprawie.

Przewodniczący Rady – dziękuje bardzo, Pan Wójt chce zabrać głos, proszę bardzo.

Wójt Ryszard Bień – Szanowna Rado, Szanowni Państwo ja proszę o utrzymanie tej 
kwoty o którą prosiłem, weźmy to pod uwagę, że 100 000,00 zł które Szanowna Rada 
wyraziła zgodę. Już jest to bardzo duży koszt, i w związku z tym e względu że mamy 
te  środki  finansowe  zewnątrz,  nie  mogliśmy  tego  zaprzepaścić,  a  jednocześnie 
również  zbliża  się  stulecie  Straży.  Myślę,  że  też  te  środki  finansowe troszeczkę 
będzie  trzeba  tak  brzydko  wygrzebać,  dlatego  myślę  ze  w  tym  roku,  musimy 
zastanowić się i zostawić w takiej propozycja jak tutaj przedstawiłem to tak ma być 
przyjęte w budżecie i myślę, że tutaj Pani Skarbnik tak wszystko dopracował żeby 
nie było jakiś tam nieporozumień. Niewielka to by była kwota, ale zostawmy to tak. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady – dziękuje bardzo, Szanowni Państwo jest dwa na dwa, dwie 
tak, dwie tak. Głosujemy propozycję najpierw Wójta. Kwestia jest tylko tej stawki za 
szkolenia. Jest wersja 6,00 zł i 5,00 zł. Glosujemy stawkę za każdą godzinę udziału w 
szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwowa Straż Pożarną lub Gminę, 
proszę bardzo. 

Wiesław Kwiecień – Panie Przewodniczący, jako Komendant Gminny, chciałbym 
tutaj zabrać głos aczkolwiek proszę sobie wyobrazić że każdy z Was jedzie służbowo 
gdzieś coś załatwić,  ma pełną dietę.  Strażak jedzie na szkolenie tak samo jak Wy 
jeździcie  na  szkolenia,  ma  6,00  zł,  gdzie  musi  sobie  transport  zapłacić  do 
Sandomierza. Weźcie sobie to do serca aczkolwiek dziękujemy za to, i dziękuje za to 
że to przegłosujecie, ale na pewno będziemy składali następne pisma o podwyższenie 
ekwiwalentu, a pójdę dalej nie jestem po rozmowie z Panem Wójtem, ale wybieram 
się  do  Pana  Wójta  o  inne  naliczanie  ekwiwalentu.  Myślę,  że  nawet  dzisiaj 
wypracujemy jakiś  wspólny język.  Nie  ukrywam,  że dla  nas  by było  to  bardzo, 
bardzo  no   jakby  można  było  powiedzieć  dobre,  i  dla  Urzędu  Gminy.  Myśmy 
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wstępnie rozmawiali Panie Wójcie na ten temat kiedyś, i po niedzieli się wybiorę, i 
spróbujemy na przyszłość  wypracować  za początek  akcji  inne naliczanie,  bo  jak 
wiemy jadąc do działań, jadąc do pożaru  to jest pierwsza godzina, pierwsze dwie 
godziny intensywniejsze, a następnie możemy z tego ekwiwalentu troszeczkę zejść i 
uważam, że Panie Wójcie że w ten sposób może byśmy poszli, a szkolenia Szanowna 
Rado Proszę  o maksimum. Bo przecież  to  jeździ  młodzież,  młodzież  jak  wiemy. 
Macie dzieci, to papierosy, to coś tam muszą mieć. I co? I co im zostanie? Jak mają 
jeździć?   Nie ma tu przedstawiciela... przeprasza... ja nie przeszkadzałem nikomu...

Przewodniczący Rady Jan Rębacz – proszę o uwagę...

Wiesław  Kwiecień –  nie  mu  przedstawiciela  urzędu  ochrony  bezpieczeństwa 
przeciw pożarowego d o spraw PPOŻ, aczkolwiek spływają na nas różnego rodzaju 
przepisy,  który  my  to  musimy  robić.  Strażak  który  może  wyjechać  do  akcji  to 
podstawa.  Badania,  przeszkolenie  i  nie  tylko  jedno. BHP -owskie,  podstawowe, 
specjalistyczne. Czyli ta młodzież musi jeździć. My nie, nie robimy tego dla nas. Nie 
robi Kwiecień, nie robi Kwapiński, nie robi Bień. My to robimy dla tych młodych. 
Bo jak nie będzie młodych, wierzcie mi nie będzie miał kto jechać do wypadków, do 
pożarów do usuwanie innych skutków i zdarzeń. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Rady – dziękuję, Pani Gajewska proszę.

Pani radna Gajewska -  ja jako Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznej tu, jeśli 
Pan Kwiecień  mówi  że chce  inny sposób naliczania  Panie Wójcie  za akcję,  za 
szkolenie ja bardzo proszę. Tym bardziej ze my mamy w czerwcu w planie pracy 
właśnie  ocenę  stanu  bezpieczeństwa,  żeby  komisja  Spraw  Społecznych  w 
opracowaniu tych kwot nie była pominięta. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady – dziękuję, Pan Wójt proszę.

Wójt Ryszard Bień – Panie Przewodniczący Szanowna Rado, Panie Komendancie. 
Uważam, że z 5,00 zł za szkolenie które rzeczywiście ten strażak które dostanie na 
rękę nie ma tak że za swoje jeździ, bo prawda w zasadzie ja jeżdżą to albo jedzie 
samochód strażacki za który gmina płaci wszystkie pieniądze itd. itd. Myślę ?Panie 
Komendancie że w ten sposób można zachęcić najpierw zdobyć 5,00 zł żeby  zdobyć 
te 10,00 zł.  A tak to ie będzie takiego można powiedzieć  zaangażowania, wiemy 
Panie Komendancie, że tych szkoleń mamy coraz więcej a koszty... mamy tutaj nawet 
przyszło  w  poczcie  dzisiejszej   strażakom  którzy  muszą  przejść  naprawdę 
specjalistyczne  badania,  za  które  również  płacimy  ciężkie  pieniądze.   I  proszę 
zauważyć to, że w budżecie gminy za rok 2010 była to o dużo mniejsza kwota, w 
2011 już była większa, a jeżeli teraz dojdzie do tego, że my będziemy wszystko robić 
za  jednostkę.  Np  za  jednostki  zawodowej  Straży  Pożarnej,  bo  zrobili  z  nas 
Zawodowe Straże. Ja nie ukrywam, że rozmawiałem na ten temat z innymi gminami 
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żeby po prostu podpisać porozumienie. Dlatego że dzisiaj o można powiedzieć taką 
jednostkę która dostaje z funduszu  budżetu Państwa dofinansowanie powiem już 9o 
Obrazowie, zastanawia się Wójt czy w ogóle podjąć się tego zadania bo wiemy jak ta 
jednostka musi być wyposażona i doposażona dlatego uważam Panie Komendancie, 
że na dzień dzisiejszy, mowie na dzień dzisiejszy na ten rok te 5,00 zł  o które tutaj 
no... ktoś powie złotówka, co to jest, prawda – ale nie róbmy już problemów myślę, 
że Panie Komendancie jeżeli ściągniemy specjalne środki, a myślę że ściągniemy to 
myślę nie chodzi o złotówkę możemy i dołożyć nawet  i 8,00 zł, ale w tym roku, na 
ten rok zbyt dużo naszych kosztów żeby z tego zrezygnować i zaproponowany przeze 
mnie w takim wniosku żeby Szanowna Rada przegłosowała o co serdecznie proszę, 
dziękuję. 

Przewodniczący Rady  – dziękuję, Pan Szeląg.

Pan radny Szeląg – ja muszę się odnieść tutaj do Pana Komendanta, ale jestem teraz 
tutaj,  byłem za  podniesieniem tutaj  na  6,00  zł  ale  skoro  ma iść  ta  złotówka  na 
papierosy to ja jestem na nie. Samo zdrowie. 

Przewodniczący Rady  – Szanowni Państwo przechodzę do głosowania  bo są tutaj 
dwie propozycje, ta podana przez Wójta 5,00 zł za każdą godzinę szkolenia, kto z 
Państwa jest za tą kwotą 5,00 zł za udział w szkoleniu pożarniczym? Proszę bardzo. 
Kto z Państwa jest za ? - 9. Kto z  Państwa jest przeciw? - 5. Kto z  Państwa się 
wstrzymuje? - 1.
Więc stawka 5,00 zł została przegłosowana. Dziękuję Państwu. Czy śą jeszcze jakieś 
uwagi do projektu? Czytam Uchwałę.  
Uchwała nr XIII/110/12 w sprawie ustalenie ekwiwalentu pieniężnego dla członka 
Ochotniczej  Straży  Pożarnej,  który  uczestniczy  w  działaniu  ratowniczym  lub 
szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę 
jest  załącznikiem do niniejszego protokołu.  Kto z Państwa jest  za ? -  10.  Kto z 
Państwa jest przeciw? - 0. Kto z  Państwa się  wstrzymuje? - 5. Uchwała została 
podjęta. Dziękuję Państwu.
Szanowni Państwo przechodzimy do punktu następnego. Punktu tego który żeśmy 
wprowadzili czyli przyjęcie Planu Odnowy Miejscowości Borek.

Do punktu 11 porządku obrad sesji
Przyjęcie  Planu Odnowy Miejscowości  Borek.  Komisje  szybciutko  opinie  proszę 
bardzo. 

Pani radna Gajewska – komisja pozytywnie opiniuje przedłożony  Plan Odnowy 
Miejscowości Borku Klimontowskiego. 

Przewodniczący Rady – dziękuję, następna komisja.
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Pani  radna  Michta -  komisja  pozytywnie  opiniuje  Plan  Odnowy Miejscowości 
Borek Klimontowskiego

Pan radny Lipiec - komisja budżetowa również pozytywnie opiniuje wniosek.

Pan radny Kwapiński – Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Szanowni Państwo 
Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Borek nr XIII/111/12.

Przewodniczący Rady  – dziękuję  bardzo, szanowni Państwo czy ktoś ma jeszcze 
jakieś  uwagi.  Nie  widzę.  Czytam  uchwałę.  Uchwała  nr  XIII/111/12  w  sprawie 
zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości  Borek Klimontowski  na lata 2011 – 
2018” jest załącznikiem do niniejszego protokołu Kto z Państwa jest za ? - 14. Kto z 
Państwa jest przeciw? - 0. Kto z  Państwa się  wstrzymuje? - 1. Uchwała została 
podjęta. Życzę pomyślności w realizacji po  kolei tego planu. 

Pan radny Kwapiński – czy ja mogę sobie pozwolić na uwagę? 

Przewodniczący Rady – proszę bardzo.

Pan radny Kwapiński – ja tylko chciałem powiedzieć, że jest mi bardzo przykro, że 
nie ma tutaj sołtysa z Borku tutaj...

Pani radna Gajewska – może coś ważnego miał...

Pan radny Kwapiński – ja rozumiem, ale to zainteresowanie, to jednak leży w jego 
interesie...   

Pani radna Gajewska – może coś ważnego miał...

Pan radny Kwapiński – może coś ważnego i tylko to go tłumaczy.

Przewodniczący Rady – Szanowni Państwo przechodzimy do punktu 12.

Do punktu 12 porządku obrad sesji
Zatwierdzenie kalkulacji na wywóz nieczystości płynnych. To też kwestia omawiana 
na  Komisjach,  Kierownik  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  przesłał  do  Urzędu 
gminy kalkulacje, największym czynnikiem tutaj tego wzrostu jest oczywiście paliwo 
które drożeje w tempie bardzo dużym jak obserwujemy. Proszę o opinię komisji. 

Pani  radna  Gajewska –  komisja  zapoznała  się  z  przygotowanym  przez  Pana 
Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, kalkulacją wywozu 
nieczystości płynnych. Za – 3, przeciwko- 0, wstrzymało się – 0.
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Przewodniczący Rady – proszę następną komisję.

Pani  radna  Michta –  wyjaśnienia  złożył  Pan  Wojtyniak,  Kierownik  Zakładu 
Gospodarki komunalnej i mieszkaniowej. Komisja zapoznała się przygotowaną przez 
Pana Kierownika  kalkulacją  wywozu nieczystości płynnych. Komisja negatywnie 
opiniuje  projekt  uchwały  w  wersji   zaproponowanej  przez  Pana  Wójta  Przy  tej 
uchwale  nasunęły  się  nam  dwa  wnioski.  Komisja  wnioskuje  aby  upoważnić 
pracownika Urzędu Gminy, bądź zatrudnić osobę do napisania wniosku o utylizację, 
eternitu żeby pomóc mieszkańcom gminy w zmianie pokrycia dachowego z eternitu 
na inny. I następny wniosek – Komisja zobowiązuje Pana Wójta do podjęcia w trybie 
pilnym czynności działań zmierzających do wyegzekwowania opłat za śmieci przez 
osoby które nie podpisały umów na odbiór śmieci ZGKiM lub ZGDK. Dziekuję.

Przewodniczący Rady – proszę następną komisję.

Pan radny Lipiec - Komisja zapoznała się kalkulacją kosztów  wywóz nieczystości 
płynnych przygotowana przez Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w tej 
części w posiedzeniu udział Pan Kierownik Wojtyniak. Komisja pozytywnie opiniuje 
propozycję ustalenia górnej stawki opłaty ponoszonej od właścicieli nieruchomości w 
zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych,  w  wysokości  13,50  za  m3. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady – następna komisja proszę. 

Pan radny Kwapiński – Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Szanowni Państwo 
Komisja Rewizyjna zapoznała się z projektem uchwały w sprawie ustalenia górnej 
stawki  za  usługi  wykonywane  ponoszonych  przez  właścicieli  nieruchomości   w 
zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych. Po zapoznaniu się z Zakładem 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, komisja pozytywnie opiniuje propozycje 
określenia górnej stawki opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości na kwotę 
umieszczona w projekcie 13,50 zł za m3. Komisja Rewizyjna dodatkowo wnioskuje 
aby Urząd Gminy wykorzystując dostępny aparat administracyjny zintensyfikował 
skuteczna egzekucję obowiązku podpisywania umów - to jest z bieżne z wnioskiem 
komisji  Rolnej  za usługi  w zakresie  opróżniania nieczystości  stałych i  płynnych. 
Chodzi o to tak na marginesie, że niektórzy od lat niektórzy płaca a niektórzy nie 
płacą. I się śmieją z tych którzy płacą. A my regulujemy tylko opłaty w zakresie tych 
którzy maja zawartą formę umowna z nami na odprowadzanie nieczystości płynnych. 

Przewodniczący Rady – Dziękuję bardzo komisjom.  Szanowni Państwo. Kierownik 
Wojtyniak składał wyjaśnienia na poszczególnych komisjach i zapewne pewnie już 
nie będziemy pytać, czy są jeszcze jakieś pytania Proszę Państwa? Jeśli nie to będę 
czytał uchwałę. Czytam uchwałę. Uchwała nr XIII/112/12 w sprawie ustalenia górnej 
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stawki za usługi wykonywane w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych 
jest  załącznikiem do niniejszego protokołu.  Kto z Państwa jest  za ? -  12.  Kto  z 
Państwa jest przeciw? - 0. Kto z  Państwa się  wstrzymuje? - 3. Uchwała została 
podjęta. Dziękuje bardzo. Przechodzimy Szanowni Państwo do punktu następnego.

Do punktu 13 porządku obrad sesji
Podjęcie uchwały w sprawie określenia dotacji przedmiotowych dla samorządowego 
zakładu budżetowego. Proszę komisje. Proszę bardzo.

Pani  radna Gajewska – komisja wnosi  aby w &2 punkt  3 podnieść  dotacje do 
ścieków wywożonych z gospodarstw domowych z 2,25 zł za m3 do 3,05 zł za  m3 . W 
pozostałym zakresie Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 
Pani  radna  Michta –  komisja  rolna  jednogłośnie  pozytywnie  opiniuje  projekt 
uchwały w wersji przedstawionej przez Pana Wójta. 

Pan  radny  Lipiec –  komisja  pozytywnie  opiniuje  stawki  dotacji  dla  Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Klimontowie za wyjątkiem pozycji 3 to 
jest dotacja do 1  m3 ścieków wywożonego z  gospodarstw domowych, stawka dotacji 
w tym punkcie Komisja proponuje podnieść z  2,25 zł za m3 do 3,05 zł za  m3 . 

Przewodniczący Rady – następna komisja proszę. 

Pan  radny  Kwapiński  –  Panie  Przewodniczący,  Szanowna  Rado,  Szanowni 
Państwo,  Komisja  Rewizyjna  w sprawie projektu  uchwały, w  sprawie  określenia 
stawek dotacji przedmiotowej dla dla samorządowego zakładu budżetowego Gminy 
Klimontów, opiniuje pozytywnie stawki dotacji zgodnie z projektem przedstawionym 
Komisji, z wyjątkiem pozycji &2 pkt. 3. Stawkę w tym punkcie komisja pozostawia 
do  oceny  indywidualnej  w  czasie  głosowania  na  sesji zgodnie  ze  złożonymi 
wnioskami. 

Przewodniczący  Rady –  dziękuje  bardzo,  Szanowni  Państwo  chwile,  ale 
podpowiadają mi właśnie do tego punktu, że co druga komisja, trzy komisje były za 
wyrównanie tej dotacji dla wywożonych ścieków gospodarstw domowych  z pozycji 
3 z pozycją 1. czyli  ścieków z gospodarstw domowych czyli tych wywożonych z 
kanalizacji rozumiem. Przegłosujemy to, jeżeli jest większość. Kto z państwa jest za 
podniesieniem na 3,05 zł za  m3  . Tam gdzie jest 2,25 zgodnie z tym co 3 komisje 
proponują.  Kto z Państwa jest za ? - 11. Kto z  Państwa jest przeciw? - 0. Kto z 
Państwa się wstrzymuje? - 3, ten punkt został wprowadzony, z 3 komisji czyli tutaj 
poprawiamy na 3,05. Czy są tutaj jeszcze jakieś uwagi? Dziękuję bardzo, szanowni 
Państwo czy ktoś ma jeszcze jakieś uwagi. Nie widzę. Czytam uchwałę. Uchwała nr 
XIII/113/12 w sprawie  określenia stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego 
zakładu budżetowego Gminy Klimontów jest załącznikiem do niniejszego protokołu.
Kto z Państwa jest za ? - 12. Kto z  Państwa jest przeciw? - 0. Kto z  Państwa się 
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wstrzymuje? - 3. Dziękuję  bardzo Uchwała została podjęta. Szanowni Państwo w 
zasadzie tu został nam punkt wnioski, zapytania, informacje.

Do punktu 14 porządku obrad sesji
Wnioski, zapytania, informacje. 
Czy ktoś z Państwa jakieś informacje ma? W takim razie to ja zacznę od tego co ja 
tutaj mam z korespondencji.
W punkcie informacje Przewodniczący Rady Gminy Jan Rębacz zapoznał Radę  z 
następującymi pismami: 

1. pismo  Wojewody  Świętokrzyskiego  Znak  PNK.III  431.34.2011  z  dnia 
4.01.2012  z  załączonym  protokołem  kontroli,  której  przedmiotem  była 
organizacja  przyjmowania oraz sposób załatwiania skarg  i  wniosków przez 
organy Gminy Klimontów.

2. Pismo Krajowego Biura Wyborczego delegatura w Kielcach znak DKC – 732- 
1/12  a  dnia  2.01.2012  r.  dotyczące  dokonania  nowego  podziału  gminy  na 
okręgi wyborcze w wyborach do Rady gminy na kadencję 2014 – 2018.

3. pismo  Prokuratury  Rejonowej  w  Sandomierzu  znak  Ds.  1572/11  z  dnia 
18.012012 dotyczące wydania protokołów z posiedzeń Zarządu w latach 2000, 
2001, 2002. 

4. pismo  Starosty  Sandomierskiego,  znak;  ZDP.0513,  ECH.1.2012  z  dnia 
18.01.2012  wysłanego  do  Pana  Andrzeja  Kruzela  Starosty  Powiatu 
Staszowskiego  dotyczące  ograniczenia  tonażu  na  drodze  powiatowej  Nr. 
0780T na odcinku od miejscowości nowa wieś do miejscowości Górki.

Jest  jeszcze  propozycja  dla  Rady  Gminy  w  temacie  szkolenia  jak  prawidłowo 
wypełniać  oświadczenia  majątkowe,  Praktyczny  poradnik  radnego,  i  szkolący 
przyjechał by tutaj do nas, do Państwa na miejsce to by kosztowało 150,00 zł tam jest 
kartka, ale wtedy Rada prawda, wiedziała by już  poprawnie by było pewnie. Dla 
grupy 15 osób wynosi 1 500,00 zł. Ja bym miał tyle z korespondencji która do nas 
dotarła? Pan Marek Goździewski proszę.

Pan  radny  Marek  Goździewski  -  Ja  tutaj  mam  informacje  dla  rolników  w 
szczególności tutaj dla sołtysów. Ośrodek doradztwa będzie tutaj organizował Kurs 
Chemizacyjny, tutaj u nas w Klimontowie na miejscu, nie w Sandomierzu żeby nie 
dojeżdżali. W dniach 22 – 23 luty, i tutaj oczywiście proszę sołtysów o odebranie 
tutaj ogłoszeń i rozwieszenie tutaj na tych bilbordach. Żeby rodzice sobie mogli tutaj 
wpisywać się na listę obecności. 

Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo, szanowni Państwo jest tutaj jeszcze taka 
informacja, ze tego roku te paliwa rolnicze rozliczamy w miesiącu lutym, kiedyś było 
w marcu, teraz w lutym. Do końca stycznia od września  można mieć te rachunki 
zbierać. I trzeba zbierać te dokumenty i w lutym to składać. Czyli zmienił się ten 
termin. Proszę bardzo sołtysów o przekazanie w swoich sołectwach tej informacji 
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żeby  ktoś  tam sobie  nie  zagapił  tej  sprawy.  Czy  są  jeszcze  jakieś  tematy?  Pan 
Kawecki Proszę.

Pan radny Kawecki – ja tutaj właśnie rozmawiałem na ten temat z sołtysem i mi 
powiedział tak ze to do końca stycznia, bo to jest taki martwy sezon i praktycznie no 
będzie problem z tymi rachunkami. 

Przewodniczący Rady – proszę bardzo jeszcze Pan Komendant.

Wiesław Kwiecień – Szanowna Rado, Szanowni Państwo, Panie wójcie chciałbym 
podziękować! 

Przewodniczący Rady – bardzo dobrze. 

Wiesław  Kwiecień –  chciałbym  podziękować  za  przychylność,  za  przemyślane 
głosowanie, za to coście z robili w imieniu Zarządu  Gminy Klimontów a także OSP 
Klimontów. Po prostu – dziękuję. 

Przewodniczący Rady – dziękujemy bardzo, prosimy Pana Wójta. 

Wójt Ryszard Bień – Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Szanowni Państwo. 
Ja parę słów jeszcze,  i myślę, że będziemy mogli zakończyć ta sesję. Ja również 
dziękuję serdecznie  za podjęte takie decyzje, które naprawdę  sądzę że wpłyną tylko 
pozytywnie na rozwój naszej gminy. Ale jednocześnie mam takie zapytanie i prośbę 
do sołtysów, do radnych wiemy że mamy taka sytuację pogodową, no zima – musi 
być,  ale bardzo proszę  o zwrócenie uwagi, może są takie osoby. Które potrzebują 
pomocy. Proszę informować nas jako Urząd Gminy, OPS dlatego, że może dojść do 
nieszczęścia,  starsi  ludzie  którzy  rzeczywiście  potrzebują  takiej  pomocy.  Chętnie 
pomożemy  bo  uważam  że  jest  to  naszym  obowiązkiem.  Ostatnio  musieliśmy 
interweniować, wywieźć jedną osobę do Sandomierza. Myślę, że było to wskazane i 
mam jeszcze takie drugie zapytanie i prośbę. Tutaj Pan Sekretarz porozdawał tutaj te 
informacje jeśli  chodzi  o jakieś  tam domy,  jeżeli  stoją  jakieś  pustostany,  chętnie 
byśmy się  takimi  sprawami  zajęli.  Bo są  takie sygnały,  że są  mieszkańcy którzy 
właśnie  takich  domów potrzebują  wydzierżawić  albo  nawet  i  kupić.  I  Szanowni 
Państwo  ostatnia  sprawa,  która  przeczytał  tutaj  Pan  Przewodniczący.  Sprawa 
Prokuratury. Proszę Państwa, jest to bardzo niemiła sytuacja, kiedy grzebie, kopie się 
w sprawach, które jak państwo słyszą  okres – 1998 -2002. Najpierw życzyli sobie 
niektórzy żeby Bienia trafiło, prawda. Tak jak Państwo widzą – Bóg jest jeszcze na 
górze i nie chciał mnie tam na razie jeszcze. Myślę, że nie na dól ale do góry. Ale 
myślę ze nic takiego nie zrobiłem żeby pokutować tam na dole. Ale Proszę Państwa 
brzydko się dzieje, że wzięli się za mojego zastępce. Sięga się po to, że Pan Wójt 
tutaj  jakąś  zieleń  prowadził  prawda.  Prowadził  –  i  myślę,  że  prowadził  bardzo 
dobrze. Jak Państwo znają Klimontów i nie tylko Klimontów, było na nim pięknie na 
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rynku. Zawsze wesoło i kolorowo, wykoszone i proszę Państwa teraz chcą uderzyć w 
ten  sposób,  ze  jakieś  niedopełnienie  obowiązków,  przekroczenie  uprawnień. 
Chciałem Państwa poinformować, że kij ma dwa końce. Na pewno nie pozwolimy 
żeby bito jedna stronę. Bo do tej pory bito tylko nas. My do tej pory nie odzywaliśmy 
się. Naprawdę proszę wierzyć a tych dokumentów było bardzo dużo. I podjęliśmy 
takie działania, ze powiedzieliśmy ząb za ząb, niestety. Jeżeli poszła informacja do 
prokuratury my także tak samo złożymy do prokuratora niech Prokuratura sprawdzi 
czy jednemu Wójtowi wolno było to robić, a drugiemu nie. Także Proszę Państwa nie 
miło się na sprawy patrzy i mówić o tych sprawach. Czytamy tutaj w gazecie Pan 
Garnuszek,  Wójt  Garnuszek siedzi  na ławie oskarżonych prawda za to,  że wziął 
nagrodę, prawda. Ale proszę Państwa czy nie brali przedtem poprzednicy nagród? A 
nie siedzą na ławie oskarżonych a można było ich podać, prawda. My do tematu na 
razie nie będziemy wracać,  na razie tak jak mówię  ząb za ząb. Nie popuścimy i 
będziemy chcieli żeby na równych prawach karano wszystkich. Mnie, Pana Wójta 
Przybylskiego jeżeli  zawinił. Myślę,  że nie zawinił. I  również  tak samo Radnych. 
Dawno mówiono tak, ze walczy z ojcem, prawda. Panią wojewodą, nie tak dawno 
Przewodniczący dostał na ręce, że dwa tygodnie temu  Sąd uchylił  decyzję  jeżeli 
chodzi o sprawy wygaszenia mandatów radnych. Którzy już nie są radnymi. Przegrali 
dlatego, że taka jest demokracja. Ja też nie wiem co będzie za trzy lata i Państwo tez 
nie wiedzą. Czego Państwu życzę żeby w dalszym ciągu byśmy się spotykali w takim 
gronie. Ale jeszcze raz powtarzam. Jest to brzydka sprawa, myślę że będzie coraz 
głośniej  o  tych  sprawach  dlatego,  że  nie  możemy,  nie  możemy  –  jeszcze  raz 
powtarzam, być  kopani.  Przez pięć  lat już  jesteśmy. Myślę,  że - dopowiem tylko 
Panie Przewodniczący,  źle  się  dzieje  jeżeli  np.  część  Rady dostaje  informacje  o 
różnych jakiś  tam przekrętach,  nadużyciach tak można powiedzieć,  informacjach, 
część Rady nie dostaje. Myślę, że to wszystko zapisze  z tego to się można raczej 
pośmiać – nie tak dawno bo  w grudniu tamtego roku, była kontrola 2010 roku, gdzie 
dwóch  Panów z  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  kontrolowali  i  przyjechali  na 
gminę Łoniów, gdzie dwóch było tylko Inspektorów. A do Klimontowa przyjechało 
sześciu.  I  było.  Co oni  narobią,  ile  wyłapią,  itd.  itd.  Proszę  Państwa jeszcze raz 
powtarzam. Dyscyplinę finansów można dostać bardzo szybko i za byle co. To są, 
mamy jakieś tam niedociągnięcia, przekroczenia, naprawdę nikt złotówki tutaj nikt z 
nas nie ukradł. I myślę, że nie ukradnie. Robimy wszystko dla dobra i rozwoju gminy 
i jeszcze raz powtarzam – zaczyna się dziać brzydko, że wyciąga się sprawy z przed 
14 lat. Ale myślę proszę Państwa, ze nie zostaniemy my bierni, ja będę wszystko 
robił, żeby tutaj Pan Przybylski,  no niestety ja nie mogę tutaj być prowokatorem 
prawda. Ale jeżeli  sprawie ktoś  dobrze się  przyjrzy to załatwi sprawę  tak,  że po 
prostu tutaj nikt nie będzie w tej sprawie winien. Bo na razie jeszcze Panie Adamie 
Pana przesłuchali tak? Bo jest to sprawa poniżej pasa, ale myślę że temat będzie się 
oby dalej nie rozwijał, oby tych spraw było jak najmniej czego życzę sobie, Radzie i 
po prostu wszystkim. Dziękuję serdecznie. 

Przewodniczący Rady Jan Rębacz – dziękuje bardzo, Szanowni Państwo, ja Radę 
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poproszę  o  chwilę  zostania  jeszcze,  mamy  tutaj  sprawy  wewnętrzne.  Natomiast 
zamykam obrady XIII sesji Rady Gminy w Klimontowie, dziękuję bardzo Państwu 
za przybycie. 
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